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روزنامه صبح ایران

استاندار قم  در جلسه شورای اداری تاکید کرد

ضرورت ارتقای جایگاه استان قم

مدیر عامل سازمان میادین شهرداری قم  خبرداد:

 احداث 4 فروشگاه بزرگ در قم

آیت الله غرویان:

هاشمی هیچ جایگزینی ندارد

تساوی دیدار ترسوها

دربی 83 برنده 
نداشت

بازی دو تیم پرسپولیس و استقلال با کیفیت ضعیف تر از 
مسابقات قبلی با تساوی بدون گل به پایان رسید.در این بازی 
استقلال دفاعی تر و پرسپولیس محتاط تر از آن چیزی بودند 

که بتوانند اتفاقی را رقم بزنند.
هشتاد و سومین دیدار سنتی پایتخت بین تیم های استقلال 
و پرسپولیس که از ساعت 17 دیروز و با سوت علی رضا فغانی 
در ورزشگاه آزادی آغاز شد، با تساوی بدون گل به پایان رسید 

تا سرخ آبی ها امتیازهای این بازی را بین خود تقسیم کنند.
پرسپولیس با این تساوی، 12 امتیازی شد اما به دلیل تفاضل 
گل کمتر نسبت به تراکتورسازی در رده دوم جدول قرار گرفت. 
استقلال هم اکنون با 4 امتیاز، در رده چهاردهم است اما باید 

منتظر نتیجه دیدار فولاد و پدیده باشد.
بازی را پرسپولیسی ها آغاز کردند و در همان ابتدا موقعیت 
خوبی برای گل زنی ساختند اما مدافعان استقلال، توپ را دور 

کردند.
پنج دقیقه نخست بازی بدون اتفاق خاصی به پایان رسید و 

دو تیم بیشتر به محک زدن یکدیگر پرداختند...

بازگشت شجریان به ایران

علی مطهری:

خطاهای نظام باید به 
صورت آشکار گفته شود

استاندار قم با اشاره به دیدارش با دکتر روحانی، بر توجه ویژه 
رئیس جمهور به قم تأکید کرد گفت: ارتقای جایگاه استان قم 

ضروری است.
سید مهدی صادقی در جلسه شورای اداری استان قم که 
شامگاه چهارشنبه در تالار معصومیه برگزار شد، با اشاره به 
اهمیت بهره وری در شکوفایی اقتصادی، اظهار داشت: در این 
عرصه باید ابتدا از تقویت انگیزش و تفکر درباره این موضوع آغاز 

کرد و اینکه به این موضوع توجه کنیم که پرداختن به بهره وری 
ضرورتی اجتناب ناپذیر است.

وی با تأکید بر ضرورت ارتقای جایگاه استان قم در این زمینه 
اظهار داشت: اگر بخواهیم جامعه پویا داشته باشیم باید به مسئله 
بهره وری توجه ویژه داشته باشیم.استاندار قم به مسئله اقتصاد 
مقاومتی اشاره کرد و گفت: 10 بند از 24 بند سیاست های اقتصاد 

مقاومتی به بهره وری پرداخته است.

علی مطهری نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: برخی اصلا معتقد به خطا در جمهوری اسلامی نیستند و برخی هم معتقدند 
اگر خطایی هست نباید به صورت آشکار گفته شود اما من معتقدم خطا در جمهوری اسلامی باید به صورت آشکار گفته شود تا نظام 

اصلاح شود.

ولادت امام هادی)ع( را تبریک می گوییم
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عکس: مجتبی محمد لو8

تا آخر عمر در جایگاه »سربازی« خواهم بود
سردار سلیمانی  درواکنش به اظهارات تفرقه افکنانه دشمن:

2

یکی از مراجع تقلید شیعیان گفت: مردم باید حقوق شهروندی را به 
خوبی آموزش دیده و دولت وظیفه دارد به کمک سایر نهادهای فرهنگی، 

مردم را به حقوق خود آشنا کند. 
آیت الله سید عبدالکریم موسوی اردبیلی پیش از ظهر پنج شنبه در 
دیدار الهام امین زاده، دستیار رئیس جمهور در امور حقوق شهروندی، 
گفت: اسلام اهمیت زیادی به مسئله حقوق شهروندی و مردم داده 
که باید به آن توجه شود. وی افزود: برخی از این حقوق، مرتبط 
با حقوق مردم نسبت به حکومت و مسئولان و بخش دیگر 

در خصوص حقوق بین مردم است که اشخاص در هر دو بخش باید حقوق خود را دانسته و 
به آن پایبند باشند. استاد سطوح عالی حوزه گفت: مردم متاسفانه آشنایی چندانی با حقوق 
شهروندی نداشته و به همین دلیل، مشکلات بسیاری در عرصه های اجتماعی پیدا می کنند 
که راه حلی برای آن نمی یابند. وی تصریح کرد: مردم باید در این زمینه به خوبی آموزش دیده 
و دولت وظیفه دارد به کمک سایر نهادهای فرهنگی، مردم را به حقوق خود آشنا نمایند. وی 
گفت: تبلیغات تلویزیونی و هر از چند گاهی در رسانه های مجازی، نمی تواند تأثیر و نقش خاصی 
در اطلاع رسانی در حقوق شهروندی داشته باشد؛ این کار باید با آموزش های بنیادین انجام و در 

این زمینه از کارهای سطحی و بدون پایه خودداری کرد.

آیت الله موسوی اردبیلی:

دولت باید مردم را با حقوق شهروندی آشنا کند

سرپرست مدیریت راهداری استان قم خبر داد

اتمام عملیات بهسازی 
کمربندی امام علی)ع(

  سرپرست مدیریت راهداری اداره کل راه و شهرسازی 
استان قم گفت: پروژه بهسازی کمربندی امام علی)ع( به طول 

پنج کیلومتر و عرض 11.5 متر به بهره برداری رسید. 
داود طلوعی اظهار کرد: در راستای افزایش ضریب ایمنی 
و تسهیل ترافیک کمربندی امام علی)ع( طرح بهسازی این 

محور اجرا شده و به بهره برداری رسید.
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عذر خواهی فرهنگ
فراموش شده

جریان عذرخواهی آقای سعید مرتضوی بهانه ای شد تا 
دوستان سیاسی هرکدام از منظری موضوع را مورد نقد قرار 
دهند و طرف مقابل هم طبق معمول از صفحه روزنامه کیهان 

پاسخ دهد. جمله کیهان با این مضمون بود که باید اهل فتنه عذرخواهی کنند که ده ها نفر را 
به کشتن دادند و بعد هم  داستان زیر را نوشتند:

»یکی از دزدان سرگردنه که دستش به خون صدها بی گناه آلوده بود، فوت کرد. پسرش 
خواب دید که در یک سالن بزرگ همه مجرمان را نگه  داشته اند و هرکدام را به خاطر هر 
گناهی که کرده اند، با زدن یک سوزن نشان می کنند. پرسید پدرم کجاست؟ گفتند: چند 

روزی است که زیر چرخ خیاطی است!«
ایشان )کیهان( این طور بیان کردند که آقایان فتنه زیر چرخ خیاطی هستند. به نظر من 
هر طرف در واکنش به نامه مرتضوی اشتباه کردند. وجدان عمومی جامعه، سعید مرتضوی را 
مقصر می داند و دادگاه هم به هر دلیلی او را مقصر ندانست. فرایند گذر این چند سال و مراجعه 
وی به ضمیر خود، او را به این نتیجه رساند که مقصر است و با ذکر نام شهید عذرخواهی کرد.

او پذیرفت که اشــتباه کرده و فرهنگ عذرخواهی را که پدیده فراموش شده در جامعه 
امروزی ما شده زنده کرد. شاید این عذرخواهی بهانه ای شود تا دیگران هم عذرخواهی کنند و 
شاید کیهان هم بجای اینکه در پاسخ به نقدها برخیزد، در فرایند عذرخواهی زنجیره ای بیفتد 
و عذرخواهی کند و چه اشکال دارد اگر ما اصلاح طلبان هم به نتیجه رسیدیم که اشتباهی 

داشتیم، عذرخواهی کنیم.
در بحث حقوق های به اصطلاح نجومی، اولین شخصی که شرافتمندانه عذرخواهی کرد، 
آقای امین رئیس کل بیمه مرکزی بود و متأسفانه از آن حرکت خوب نیز استفاده نکردیم و با 
او برخورد شد و به همین دلیل نامه ای به وزیر اقتصاد نوشته و اعلام کردم اشتباه کرده و نتیجه 

این اشتباه را خواهید دید که البته دیدند.
اکنون  که دادگاه به هر دلیلی نپذیرفت، شاید بهتر بود به برهان دیگری به موضوع بپردازیم 
و یقیناً جامعه نیز منفعت بیشتری می برد و شفاف سازی می شد و خدا را چه دیدی و شاید 
احمدی نژاد هم عذرخواهی می کرد و اکنون کیهان مجبور نمی شد همه را به زیر چرخ خیاطی 

ببرد.
نماینده مجلس دهم

مشکل رسیدگی به جرایم 
عربستان

طبق مقررات و موازیــن بین المللی هر دولتی با دادن 
روادید به اتباع دولت دیگر جهت ورود به آن کشــور تعهد 

می کند نســبت به افرادی که وارد کشور می شــوند رعایت موازین و مقرارت را داشته و 
آنان را مشمول تبعیض های ناروا قرار نداده و جان، مال و آبروی افراد، مورد حمایت دولت 

پذیرنده باشد.
بنابراین اگر دولتی به وظیفه خود عمل نکند، درواقع تعهد مسلم بین المللی خود را زیر 
پا گذاشته و این مسئولیت در ارتباط با مناسک دینی مثل حج مضاعف می شود و علاوه 
بر موازین و مقررات بین المللی، آموزه های دینی نیز مسئولیت دولت پذیرنده را بالا می برد.

بزرگ ترین و پرسابقه ترین مراسم مذهبی که امروز در دنیا انجام می شود، مناسک حج 
است و متاسفانه مشاهده می شود طی سال های مختلف دولت عربستان در چند روزی که 
حجاج به منا و عرفات می روند، تقریبا هیچ وظیفه نظارتی را انجام نمی دهد و تقریبا هیچ 
نظمی بر مراسم حاکم نیست و این مساله را در سال های مختلف شخصا مشاهد کردم که با 
توجه به ازدحام جمعیت با کوچک ترین حادثه ای، صدمات جانی و جسمی زیادی به زائران 
وارد می شــود لذا در این زمینه دولت عربستان از نظر موازین حقوقی و دینی مسئولیت 
داشته و بدون تردید خون حجاج شهید بر گردن مسئولان رژیم سعودی سنگینی می کند؛ 
اما مهم این است که چطور بتوان افراد مسئول را مورد پیگرد قانونی قرار داد. در این مورد 

متاسفانه در سطح بین المللی نقصان ها وکاستی های زیادی وجود دارد.
به طور کلی می توان گفت در خیلی از نهادهای بین المللی تنها با رضایت یک دولت 
می توان علیه آن دولت، در دیوان بین المللی دادگســتری در لاهه شکایت کرد تا دعاوی 

علیه آن دولت اقامه شود.
در مورد دیوان بین المللی کیفری نیز که جنبه کیفری داشته و در لاهه مستقر است،  
محدودیت های زیادی وجود دارد تا بتوان افراد را در آنجا تحت پیگرد کیفری قرار داد البته 
درکنار این تمهیدات امکان مراجعه به دادگاه های ایران و عربستان به عنوان محل وقوع این 
جنایت هم وجود دارد، اما چون مراجعه به دادگاه های عربستان به دلیل عدم استقلال خیلی 

بعید است، امکان منتج به نتیجه شدن نمی رود.
در دادگاه های ایران هم از سال 1392 در قانون مجازات اسلامی این اجازه داده شده 
که به تبع ایرانی بودن قربانیان جرم، علیه مرتکبین در دادگاه های ایران بتوان شکایت کرد، 
البته قبل از این، ایرانی بودن قربانیان باعث صلاحیت یافتن دادگاه ها ی ایران نمی شد؛ لذا از 
این جهت هم اکنون در دادگاه های ایران علیه کسانی که این مسئولیت را داشتند، می توان 
اقامه دعوا کرد و محکومیت آنان را به مجازات و دیه در نظر گرفت اما به فرض این که چنین 
حکمی هم صادر شود این که چگونه بشود چنین حکمی را علیه اتباع سعودی اجرا کرد، باز 

معضلات و مشکلات خاص خود را دارد.
بنابراین در اصل مسئولیت مسئولان و اتباع سعودی در مورد حادثه منا و همه حوادثی 
که طی این سال ها در ایام حج اتفاق افتاده تردیدی وجود ندارد، اما از لحاظ این که بشود 
عملا این مســئولیت را در جایی به رسمیت شناخت و به تبع آن ضمانت اجرایی علیه 
مرتکبان در نظر گرفت متاسفانه مشکلات، کاستی ها وکمبودهای قابل توجهی وجود دارد.

خطیب جمعه تهران: 

تصمیم درباره FATF برعهده شورای عالی 
امنیت ملی است

خطیب جمعه تهران، تصمیم گیری درباره اف.ای.تی.اف )گروه اقدام مالی برای مبارزه با 
پولشویی( را برعهده شورای عالی امنیت ملی دانست نه نماز جمعه وگفت: از سیاسی کردن 

مساله پرهیز شود، ورود جنجالی کار را خراب می کند. 
آیت الله سید احمد خاتمی در خطبه دوم نماز جمعه تهران با بیان این که نماز جمعه 
جای روشنگری است، ادامه داد: حادثه به این مهمی در نماز جمعه گفته نشود؟! اگر این 
روند پیش برود، یک روز می گویند امامان جمعه وارد تحلیل مسایل سیاسی هم نشوند. 
نماز جمعه، نماز عبادی سیاسی است و باید در این مسایل ورود داشت.خاتمی گفت: بله، 
تصمیم با تریبون نماز جمعه نیست. بر اساس نکته قرآنی در سوره نساء آیه 141، قرآن می 
گوید جامعه دینی باید مستقل باشد. در روایت معتبر هم از وجود مقدس نبی اکرم)ص( 
رسیده که دین اسلام برترین است و هیچ چیزی برتر از اسلام نیست. وی ادامه داد: اصل 
153 قانون اساسی هم می گوید هر گونه قرارداد که موجب سلطه بیگانه بر منابع طبیعی، 

اقتصادی، فرهنگ ، ارتش و دیگر شئون کشور شود، ممنوع است. 
خطیب جمعه تهران اضافه کرد: با توجه به این مطلب، درست است تصمیم گیرنده 
شورای امنیت ملی است اما قبل از این که به مرحله نهایی برسد آقایان اجازه نقد و بررسی 
عالمانه را بدهند. در این نقد و بررسی ها ابعادی از این مساله روشن می شود که به مسئولین 
کمک می کند.خاتمی تاکید کرد: باید از سیاسی کردن مساله پرهیز کرد. متاسفانه هر 
مساله ای که در سطح کلان کشور اتفاق می افتد بلافاصله رنگ سیاسی به خود می گیرد؛ 
این موضوع فوق مسایل سیاسی است.موافقان منطقی بنویسند و بگویند و مخالفان هم 
منطقی بنویسند و بگویند. وی با بیان اینکه ورود جنجالی در این مساله کار را خراب می 
کند، گفت: حکم نهایی در این عرصه با شورای عالی امنیت ملی است.عضو مجلس خبرگان 
رهبری همچنین از شورای عالی امنیت ملی خواست به دو نکته مهم توجه کنند و گفت: 
استقلال کشور بسیار مهم است، اگر دیدند این قرارداد به استقلال کشور لطمه می زند، 
قاطعانه رد کنند.وی ادامه داد: ببینند با چه کسانی طرف هستند؛ با دشمنانی طرفند که 
بدعهدی جزو ذاتشان است. دیدید در برجام چه کردند؟ ما به همه قراردادهایی که مربوط 
بــه ما بود عمل کردیم اما آنها عمل کردند. با توجه به این نکات، در رابطه با این قرارداد 

تصمیم گیری شود.

آیت الله غرویان: 

هاشمی هیچ جایگزینی ندارد
آیت الله محســن غرویان در خصوص جلسات جامعه روحانیت مبارز و عدم شرکت 
آیت الله هاشمی رفسنجانی در این جلسات گفت: آیت الله هاشمی فردی فراجناحی است و 

حضور فیزیکی ایشان در جلسات جامعه نیز ضرورتی ندارد.
این استاد حوزه و دانشگاه ادامه داد: ایشان هر دیدگاهی که داشته باشند بیان می کنند 

و سعی دارند تا وحدت را در میان همه جریان  ها اعم از اصلاح طلب و اصولگرا برقرار کند.
غرویان با بیان اینکه هاشمی رفسنجانی نگاهی ملی دارد، تصریح کرد:ایشان هیچ گاه 
نگاه خود را محدود به جناح خاصی نمی کند و این جناح  و احزاب هستند که باید از وی 

نهایت استفاده را ببرند.
این اســتاد حوزه و دانشگاه با اشاره به اینکه هاشــمی و روحانی جایگزینی ندارند، 
خاطرنشان کرد: آیت الله هاشمی رفســنجانی که ریاست مجمع را برعهده دارد و آقای 
روحانی نیز ریاست قوه مجریه، این افراد در جامعه جایگزنی ندارند و اگر فقط می خواهند 

صندلی ها را پر کنند بحث چیز دیگری است.
وی ادامه داد: ایشــان دوست دارند همواره نقش موثری را ایفا کنند و مکان نیز مهم 
نیست.آن چیزی که مهم بوده تشکیل جلسه است و افراد باید سعی کنند از سرمایه های 

ملی مانند آیت الله هاشمی استفاده کنند.

علی جنتی:

 برای اجرای کنسرت در مشهد کوتاه آمدیم
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  گفت :مشکلی در کشور در زمینه موسیقی وجود ندارد و 
فقط در شهر مشهد شاهد موردی بودیم که با کوتاه آمدن وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

تاکید شد حرمت امام رضا )ع( در آن شهر حفظ شود.
علی جنتی در حاشیه افتتاح بزرگ ترین کتابخانه عمومی خیرساز کشور در زنجان، در 
جمع خبرنگاران درباره وضعیت موسیقی در کشور گفت: مشکل خاصی در زمینه موسیقی 
در کشور وجود ندارد و موسیقی فاخر را یکی از موارد ضروری برای نشاط و سرگرمی در 
کشور می دانیم و از هنرمندان فعال در این زمینه حمایت می شود.وی درباره مشکلی که در 
استان خراسان رضوی پیش آمده بود، خاطرنشان کرد: مشکلی در کشور در زمینه موسیقی 
وجود ندارد و فقط در شهر مشهد شاهد موردی بودیم که با کوتاه آمدن وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی تاکید شد حرمت امام رضا )ع( در آن شهر حفظ شود.این مسئول اظهار کرد: 
در برخی استان ها قضات به منظور پیشگیری مانع برخی فعالیت های موسیقیایی می شوند 
که به دنبال حل و فصل آن هستیم.وی درباره مشکل اکران برخی فیلم ها در سینما تصریح 
کرد: فیلم »رستاخیز« مشــکلی برای اکران ندارد و مراجع اعلام کردند که برای رعایت 
حرمت لازم است برخی قسمت های این فیلم اصلاح شود، ولی عوامل این فیلم در برابر 
این موضوع شکایت کرده اند و دستگاه قضایی نیز وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی را محکوم 
نکرده است.جنتی یادآور شد: طبق نظر قضایی، لازم است وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خسارت فیلم »رستاخیز« را به دلیل به موقع اکران نشدن واریز کند و هم اکنون مشکلی 
برای اکران این فیلم وجود ندارد.وی درباره ممنوعیت پخش برخی فیلم ها در سینماهایی 
همچون سینمای حوزه هنری و ایجاد مشکلاتی برای تماشای برخی فیلم ها در استان هایی 
همچون زنجان که فقط یک سینمای وابسته به حوزه هنری در آن فعال است عنوان کرد: 
با وجود اینکه برخی فیلم ها از سوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی مجوز پخش دریافت 
می کنند، ولی برخی ارگان ها همچون حوزه هنری ملاحظاتی برای اکران فیلم های روی 

پرده خود دارند.

وزیر کشور:

اقتصاد اولویت اول دولتمردان است
وزیر کشور گفت: بزرگترین مشکل مردم مسائل اقتصادی است و رهبر معظم انقلاب بر 

اقتصاد تاکید دارند و آن را اولویت اول دولتمردان قرار داده اند. 
عبدالرضا رحمانی فضلی روز پنجشنبه در نشست مشترک شــورای اداری و ستاد 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی هفت شهرستان جنوب کرمان افزود: باید همگی بسیج شویم تا 

بتوانیم اقتصاد مقاومتی را عملی کنیم و همه باید در این زمینه فعال باشیم.
وی تصریح کرد: اداره اقتصاد کشور در زمینه اقتصاد مقاومتی مدیون مقام معظم رهبری 

است و هر کسی برخلاف نظر ایشان عمل کند، خلاف رهبری قدم برداشته است.
وزیر کشور گفت: مردم پای کار نظام هستند و ما بدون حضور و مشارکت مردم موفق 
نمی شویم لذا مسئولان دست در دست هم گام های استواری برای کمک به مردم بردارند، 
چرا که ما امانتدار مردم هستیم. وی اظهار کرد: تقویت نظام جمهوری اسلامی کمک به 
دین است که پایه آن بر دوش مردم است و برای اینکه بتوانیم جمهوری اسلامی را تقویت 
کنیم باید عناصر آن را به یاد داشته باشیم.رحمانی فضلی گفت: در کشورهای منطقه فتنه 
های زیادی وجود دارد اما با تدبیری که رهبری دارند، کشور از امنیت و آرامش بسیار خوبی 
برخوردار است.وی همچنین با اشاره به سه استان پایلوت اقتصاد مقاومتی شامل لرستان، 
آذربایجان شرقی و کرمان افزود: وحدت و همدلی موجود در این سه استان باعث انتخاب 
آنها شده و اقتصاد مقاومتی در استان کرمان بسیار موفق بوده است.وزیر کشور تصریح کرد: 
وحدت و انسجام درونی، استاندار خلاق با طرح هایی نو مانند مثلث توسعه اقتصادی، طرح 
همیاران آب و اخیرا هشت زون اقتصادی از جمله دلایل انتخاب کرمان به عنوان استان 
پایلوت اقتصاد مقاومتی بوده است.وی گفت: وحدت در استان کرمان باعث توسعه سیاسی 

شده و امنیت بسیار خوبی در جنوب کرمان حاکم است.
رحمانی فضلی بیان کرد: همه ما به دنبال این هســتیم که توسعه در جنوب استان 
محقق شود و هر کسی دنبال فرصت برای سرمایه گذاری است ما جنوب کرمان را معرفی 

و تضمین می کنیم که سرمایه گذاری در جنوب موفق می شود.

علی مطهری: 

خطاهای نظام باید به صورت آشکار گفته شود
نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: برخی اصلا معتقد به خطا در جمهوری 
اسلامی نیستند و برخی هم معتقدند اگر خطایی هست نباید به صورت آشکار گفته شود اما 
من معتقدم خطا در جمهوری اسلامی باید به صورت آشکار گفته شود تا نظام اصلاح شود.

علی مطهری در متن جوابیه خود به حسن بیگی نماینده دامغان نوشت: »آقای حسن 
بیگی نماینده محترم دامغان فرد زحمت کشیده ای برای انقلاب است و حضور موثری در 
جبهه های جنگ داشته است و من برای ایشان احترام قائلم. ما با این تیپ دوستان در اصل 
دفاع از انقلاب مشترکیم ولی در نحوه دفاع اختلاف داریم. برخی از این ها اصلا معتقد به 
خطا در جمهوری اسلامی نیستند و یک وجود ملکوتی برای نظام قائلند برخی دیگر معتقد 
به خطا هستند اما می گویند نباید به صورت آشکار گفته شود چون موجب تضعیف نظام 
است.امثال من می گوییم باید خطاها به صورت آشکار گفته شود تا تکرار نشود و نظام 
اصلاح گردد و به نظر من راه درســت همین است مگر مواردی که با اقدام پنهان اصلاح 
می شود که بسیار اندک است.مشکل دیگر من با این تیپ افراد که توصیه می کنند آقای 
مطهری مانند پدرش رفتار کند این است که این ها شخصیت و افکار شهید مطهری را 
درست نمی شناسند و تصور نادرستی از ایشان دارند. اگر به سیره و رفتار شهید مطهری در 
چند ماه قبل از پیروزی انقلاب و حدود دو ماه بعد از پیروزی تا شهادت و نوع رابطه ایشان 
با امام خمینی آگاه بودند این حرف را نمی زدند. به گزارش ایسنا ،به هر حال من ایشان را 

یک نماینده دلسوز می دانم و از توصیه هایشان استفاده خواهم کرد.«

سردار سلیمانی  درواکنش به اظهارات تفرقه افکنانه دشمن:

تا آخر عمر در جایگاه »سربازی« خواهم بود
 به دنبال فضاسازی های رسانه ای و عملیات روانی هفته های اخیر رسانه های بیگانه و 
نیز برخی مقامات آمریکایی پیرامون سرلشکر حاج قاسم سلیمانی فرمانده محبوب، مردمی، 
انقلابی و ولایتمدار نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی وی در بیانیه ای تأکید کرد: 

با استعانت از خدای سبحان در همین جایگاه سربازی خواهم بود.
به گزارش سپاه نیوز ، متن بیانیه سرلشکر حاج قاسم سلیمانی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
با اهدای سلام و درود خالصانه به محضر رهبر معظم و حکیم انقلاب اسلامی و ملت 
شریف و عزیز ایران؛ در پاسخ به اظهارات تفرقه افکنانه اخیر دشمن و مطالبی که حول آن 
بیان و القا می شود، عرض می کنم جبهه دشمنان انقلاب و نظام مقدس جمهوری اسلامی 
سخنان خود را همواره با هدف تفرقه و ایجاد تقابل بین صفوف متحد و یکپارچه مردم 
انقلابی و رشید بیان می کند؛ لذا هیچگاه نباید به آن توجه و اعتنایی کرد.حقیر سرباز صفر 
ولایت و نظام جمهوری اسلامی و ملت شجاع و عزیزتر از جانم بوده و انشاء الله با استعانت از 
خدای سبحان تا آخر عمر در همین جایگاه "سربازی" خواهم بود.از همه برادران و خواهران 
عزیزم خواهشمندم با بی اعتنایی به اظهارات فریبکارانه و تفرقه افکنانه دشمنان اجازه ندهند 

وقت ارزشمند خدمتگزاران این ملت صرف اهداف و مقاصد شوم دشمنان گردد.
والسلام / قاسم سلیمانی - 25/شهریور/1395

هشدار ظریف درباره پیامدهای افراط گرایی
وزیر امور خارجه کشورمان، به عنوان اولین سخنران اجلاس وزرای خارجه جنبش عدم تعهد 
در ونزوئلا، ضمن تبریک به دولت و ملت ونزوئلا بمناسبت ریاست جدید این سازمان، از میزبانی 

گرم و خوب آن کشور تشکر کرد.
محمدجواد ظریف گفت: اجلاس جنبش عدم تعهد فرصت خوبی را برای اعضا جهت بحث و 
بررسی چالش های فرارو بویژه در این مقطع حساس فراهم می کند. بر همین اساس عنوان خوب 
و مناسبی برای این نشست تحت عنوان »صلح، حاکمیت و همبستگی برای توسعه« انتخاب شده 
است؛ موضوعی که جنبش برای تأمین آن از ابتدای تشکیل از دهه 195٠ شکل گرفته است.

وی تاکید کرد: امروز  مداخله در امور داخلی کشورها، اشغال و افراط گرایی تهدیدات بی سابقه ای 
را نه تنها متوجه صلح، امنیت و توسعه جهانی کرده بلکه متاسفانه همبستگی اعضای عدم تعهد را 
نیز در معرض تهدید قرار داده است.وزیر امور خارجه کشورمان ادامه داد: در این شرایط دشوار و 
چالش برانگیز، خویشتن داری و پایبندی کامل به حقوق، مقررات و هنجارهای بین المللی و اصول 
منشور ملل متحد امری ضروری است.وی تصریح کرد: افراط گرایی خشونت بار و تروریسم، به 
همراه پیامدهای ناگوار آن از جمله درگیری های رو به تزاید و بحران های انسانی ناشی از آن در زمره 

تهدیدات بسیار جدی است که توجه جدی تر ما در جنبش عدم تعهد را می طلبد.

غفوری فرد:

احمدی نژاد کاندیدا می شود
عضو شــورای مرکزی حزب موتلفه گفت: ریاست جمهوری در کشور ما همیشه دو 

دوره ای بوده و معتقدم روحانی نسبت به دیگر گزینه های مطرح، شانس بیشتری دارد.
حسن غفوری فرد در مورد فعالیت های انتخاباتی اصولگرایان عنوان کرد: اصولگرایان فعلا 
در مرحله بررسی هستند و هنوز به نتیجه ای نرسیدند.او افزود:  شاید در این میان حدود 4٠ 
اسم مطرح باشد که ممکن است به عنوان کاندیدا خود را عرضه کنند و اصولگرایان در حال 
بررسی آنها هستند؛ هر چه بیش از این در این مورد گفته شود، خارج از اصولگرایی است.

این فعال سیاسی اصولگرا با اشاره به اینکه تا الان در مورد هیچ فرد مشخصی به جمع بندی 
نرسیدیم، گفت: معتقدم احمدی نژاد به احتمال خیلی زیادی کاندیدا خواهد شد. در مجمع 
بزرگ اصولگرایان احمدی نژاد هم به عنوان یک فرد قطعا مطرح خواهد شد.عضو شورای 
مرکزی حزب موتلفه گفت: تمام کاندیداهای احتمالی در حال بررسی هستند روحانی هم 
رئیس جمهور فعلی کشور است و حتما بخش قابل توجهی از جامعه هم از او حمایت خواهد 
کرد. ریاست جمهوری هم در کشور ما همیشه دو دوره ای بوده و  معتقدم روحانی نسبت 

به دیگر گزینه های مطرح، شانس بیشتری دارد.

سرمقاله

یادداشت

اخبار

رییس جمهوری اســلامی،گفت: شرایط 
جهان و منطقه شرایط مناسبی نیست و همه 
ما باید به دنبال برقراری صلح و ثبات در منطقه 

و سطح جهان باشیم. 
حجت الاســلام والمسلمین دکتر حسن 
روحانی صبح جمعه پیش از عزیمت به ونزوئلا 
به منظور شرکت در اجلاس غیر متعهدها در 
این کشــور در جمع خبرنگاران این مطلب را 
بیان کرد.روحانی با اشاره به شرکت در هفتاد 
و یکمین اجلاس عمومی سازمان ملل متحد 
در نیویورک در ادامه این سفر و سخنرانی در 
مجمع عمومی، خاطرنشان کرد: نظرات نظام 
جمهوری اسلامی ایران در ارتباط با مسایل مهم 

منطقه و جهان را در این اجلاس بین المللی مطرح خواهم 
کرد.رئیس جمهوری همچنین دیدار با برخی سران سیاسی 
کشورها و انجام مصاحبه با رسانه های خبری را از دیگر برنامه 
های خود در ادامه این سفر برشمرد.وی تاکید کرد: شرایط 
جهان و منطقه شرایط مناسبی نیست؛ همه باید به دنبال 
صلح و ثبات در منطقه و جهان باشیم؛ برای ما امنیت ملی 
خودمان و سپس ثبات و امنیت منطقه ای و جهانی بسیار 
اهمیت دارد.روحانی گفت: دستور کار اجلاس غیرمتعهدها که 
از نظر تعداد شرکت کنندگان و اعضای این جنبش )12٠ 

کشور عضو آن هستند( از اهمیت بالایی برخوردار است، صلح، 
حاکمیت ملی کشورها و همبستگی است .

رئیس جمهــوری افزود: برای ما صلح و عدم مداخله در 
امور داخلی کشورها و حاکمیت ملی آنها و رایزنی ، هماهنگی 
و همفکری برای مسایل جهان در حال توسعه و کل جهان 
اهمیت دارد.روحانی ابراز امیدواری کرد در این سفر بتوانیم 
نظرات ایران را تبیین کنیم و در ملاقات با ســران کشورها، 
مسایل دوجانبه را با کشورهای مختلف دنبال کنیم.رئیس 
جمهوری همچنین اظهار داشت: سفر به آمریکای لاتین به 
عنوان اولین سفر دولت البته در سطح رییس جمهوری است 

اما در سطوح دیگر سفرهای متعددی به این 
بخش از آمریکا انجام شــده است .وی با بیان 
اینکه ریاست جنبش سران عدم تعهد در طول 
چهار سال گذشته با ایران بوده است،گفت:در 
هفدهمین اجلاس سران که در ونزوئلا برگزار 
می شود ریاست دوره ای این جنبش از ایران 
به کشور دوست ونزوئلا منتقل می شود.روحانی 
ادامه داد: هدف اصلی در این ســفر حضور در 
این اجلاس اســت و البته در کنار آن دیدار با 
مســئولین ونزوئلا و همچنین سران و مقام 
های برخی از دیگر کشورهای شرکت کننده 
در اجلاس نیز انجام خواهد شد.وی گفت: بعد 
از ونزوئلا سفری به کشــور دوست و انقلابی 
کوبا داریم و با توجه به تاثیرگذاری هاوانا در معادلات منطقه 
آمریکای لاتین درمورد مسایل دو جانبه و منطقه با مقام های 
این کشور گفت و گو خواهیم کرد.روحانی تصریح کرد: شرکت 
در اجلاس عمومی سازمان ملل که با سخنرانی در مجمع 
عمومی با هدف بیان نظرات دیدگاه های جمهوری اسلامی 
درخصوص مسائل مهم منطقه ای و جهانی همراه خواهد 
بود، مرحله بعدی این سفر است و در حاشیه مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد نیز دیدارهایی با برخی از سران کشورهای 

شرکت کننده پیش بینی شده است.

ســخنگوی فراکســیون امید در مجلس دهــم ،نامه 
عذرخواهی مرتضوی را اعتراف نامه ای دیگرهنگام دانست و با 
تاکید بر لزوم برخــورد با دیگر آمران و عاملان این حوادث، 
گفت: تعدادی از زندانیان نیز همچون جان باختگان مورد آزار 
و اذیت قرار گرفتند و باید مشخص شود آیا مرتضوى حاضر به 

عذرخواهی از این افراد هم هست یا خیر. 
بهرام پارسایی در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به انتشار نامه 
عذرخواهی سعید مرتضوی درمورد حوادث کهریزک که منجر 
به درگذشت سه نفر از بازداشت شدگان حوادث سال ۸۸ شد، 
اعلام کرد: واقعیت این است که مرتضوی عذرخواهی نکرده، 
بلکه به خطاهایی که ۷ سال مرتکب شده، اعتراف کرده است.

او با اشاره به فرموده مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه 
مسائلی که حدود ۷ سال پیش و در جریان انتخابات ریاست 
جمهوری سال ۸۸ اتفاق افتاد، لطمه ای به نظام بود، یادآور 
شد: اگر قرار باشد این خســارت ها ریشه یابی شود، نیاز به 
برگزاری دادگاهی ویژه است تا مشخص شود در امتداد جریان 

کهریزک چه کسانی آمر و عامل بروز این مسائل بودند.
سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس دهم همچنین 
خاطرنشان کرد: فاش شدن حوادث کهریزک در سال ۸۸ که 
حتی توسط دادستان وقت بارها تکذیب شد، منجر به ایجاد 
جو بی اعتمادى و جریحه دار شدن افکار عمومی و حوادث پس 
از آن شــد. اگر آن چه امروز به آن معترف شده اند را همان 
۷ سال پیش می پذیرفتند و بر دفاع از عمل ناشایست خود 
اصرار نمی کردند، قطعاً تبعات کمتری برای نظام ایجاد می شد 

و حتی می توانست از بروز اتفاق های بعدی جلوگیری شود.
نماینده مردم شیراز در مجلس با اشاره به برخی انگیزه های 
احتمالی مرتضوی از اعتراف به کوتاهی در حوادث کهریزک، 
گفت: احتمال دارد مســتندات جدیدی ارائه شده باشد که 
امکان ادامه کتمان جنایات کهریزک ازسوی مرتضوی سلب 
شده یا به هر دلیل، مجبور به چنین اعترافی شده باشد اما 
مسلم است که مرتضوی با شفافیت بیشتر به آن بپردازد و 

ابهام های ایجاد شده نزد افکار عمومی را برطرف کند.
پارسایی تصریح کرد: مرتضوی فارغ از حوادث سال ۸۸ 
در پست های اقتصادی مهمی در دولت نهم و دهم منصوب 
شد و در سازمان تامین اجتماعی و هلدینگ شستا مرتکب 
انحراف های اقتصادی فراوانی شد و امروز باید در این باره نیز 
اعتراف کند که مرتکب چه خطاها و مفاسدی در این پست ها 
شده، چرا که متاسفانه تا به امروز در خصوص فسادهاى کلان 

مالی پیگیری و اقدام دقیقی انجام نشده است.
ســخنگوی فراکســیون امید در مجلــس دهم نامه 
عذرخواهی مرتضوی را اعتراف نامه دادســتان سابق تهران 
دانست و گفت: در بررسی پرونده کهریزک باید به دو جنبه 
شخصی و عمومی این جنایت توجه کرد؛ به لحاظ شخصی، 
خانواده های افرادی که بی گناه کشــته شدند و همچنین 
خانواده ها و خود افرادى که تحت آزار و اذیت قرار گرفته اند 
و در نتیجه به لحاظ روحی و روانی دچار آسیب های جدی 
شــدند، باید تصمیم بگیرند که مرتضوی و دیگر آمران و 
عاملان مجازات شوند یا مورد بخشش و عفو قرار گیرند اما 
فارغ از تصمیم این افراد و خانواده ها، جنبه دیگر این پرونده، 
جنبه ملی و عمومی آن است که باید با رویکردی عمومی و 

کلان به آن توجه کرد.
او گفت: پس از انتشار این اعتراف نامه، اظهارنظرهایی از 
طرف خانواده های جانباختگان حوادث کهریزک در رسانه ها 
منتشرشده و تاکید کرده اند که رضایت نخواهند داد، با این 
حال با فرض رضایت دادن خانواده ها، مرتضوی و همدستانش 
باید در قبال آســیبی که به منافع ملی و حیثیت نظام وارد 

کرده، پاسخگو باشند.
این نماینده اصلاح طلب مردم شیراز در مجلس با تاکید 
بر این که تصمیم گیری درخصوص جبران خسارت های وارده 
برعهده دادگاه صالحه اســت، اعلام کرد: مسئله مهم دیگر 
این اســت که بجز سه نفری که در کهریزک جان باختند، 
تعدادی از زندانیان نیز، همچون جان باختگان مورد آزار و اذیت 

قرار گرفتند و باید مشخص شود که آیا مرتضوى حاضر به 
عذرخواهی از این افراد هم هست یا خیر.

او تاکید کــرد: درصورتی که درخصوص این مســئله 
شفاف ســازی شود، اعتماد مردم به نظام بیشتر خواهد شد 
و پشــتوانه مردمی نظام افزایش می یابد اما اگر این موضوع 
سیاسی برخورد کنند و بخواهند با اکتفا به همین نامه، از ادامه 
بررسی ها ممانعت کنند، بی اعتمادی مردم به دستگاه قضایی 

بیشتر خواهد شد.
سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس دهم خاطرنشان 
کرد: انتظار می رود قوه محترم قضاییه و مدعی العموم در قبال 
این اعتراف ساکت نماند و با اقدامی در خور، به گونه ای رفتار 

کند که مردم نتایج آن را به طور ملموس احساس کنند.
او با تاکید بر این که رسیدگی کامل به این موضوع به صلاح 
نظام است، گفت: قطعاً آقای مرتضوی تنها مسئول این حوادث 
نبوده و باید مشخص شود آیا از دیگر آمران و عاملان فجایع 

کهریزک نام خواهد برد یا خیر.
پارسایی در توضیح انگیزه مرتضوی از استفاده از عنوان 
»شهید« برای جان باختگان حوادث ســال ۸۸، یادآور شد: 
مفهوم »شهید« مشخص و تعریف شــده است. مرتضوی 
باید بپذیرد اگر جان باختگان »شهید« هستند، راهشان  راه 
حق بوده اســت. این درحالی است که تا پیش از این، انواع 

اتهام  زنی ها نسبت به این افراد صورت می گرفت.
مرتضوی باید همان زمان به احترام دلجویی رهبری از 

خانواده های جان باختگان، اعتراف می کرد
پارسایی در پایان با اشاره به دلجویی مقام معظم رهبری از 
خانواده های برخی از جان باختگان کهریزک، خاطرنشان کرد: 
بهتر بود مرتضوی و دیگر آمران و عاملان حوادث کهریزک 
همان زمان به احتــرام دلجویی مقام معظم رهبری از این 
خانواده  ها، اعتراف می کردند چرا که قطعاً در این صورت در 
روند قضاوت افکار عمومی و همین طور کلیت پرونده تغییر 

ایجاد می شد و در مسیر عادلانه ترى قرار می گرفت.

روحانی پیش از عزیمت به ونزوئلا؛

همه باید به دنبال صلح و ثبات در منطقه و جهان باشیم

سخنگوی فراکسیون امید در مجلس دهم:

دادگاه ویژه برای شناسایی همه عاملان کهریزک برگزار شود

اخبار

دبیر کل حزب ایران درباره زمزمه های 
بازگشــت هاشمی رفســنجانی و روحانی 
به جلســات جامعه روحانیت، می گوید: در 
صورت تحقق این موضوع، احتمال حمایت 

اصولگراها از روحانی بیشتر خواهد شد.
ســید ابوالقاســم رئوفیان، در رابطه با 
برای  اصولگرایــان  پیشــروی  گزینه های 
انتخابات 96 و احتمال حمایت از حســن 
روحانی،گفت: با توجه با اظهارات مصباحی 
مقدم سخنگوی جامعه روحانیت مبنی بر 
اینکه از هاشمی رفسنجانی دعوت شود تا به 
شورای مرکزی جامعه روحانیت بازگردند و 
همچنین از سوی دیگر با توجه به اظهارات 
دیگر این سخنگو در مورد احتمال تغییر در 
زمان برگزاری جلسه شورای مرکزی جامعه 

روحانیت، می توان منتظر تغییراتی در عرصه سیاسی کشور 
بود.

وی افــزود: این موضوع که شــورای مرکزی جامعه 
روحانیت جلســاتش روزهای سه شنبه برگزار می شود و 
جلسات شورای عالی انقلاب فرهنگی هم نیز به ریاست 
حسن روحانی در همین روز انجام میشود، از سوی جامعه 
روحانیت در حال بررسی است تا جلسات شورای مرکزی 
در روزهای دیگری تشــکیل شود که  امکان حضور برای 

حسن روحانی فراهم شود.
آیت الله هاشمی تمایل دارد به جامعه روحانیت 

بازگردد
دبیر کل حزب ایران زمین با اشاره به اینکه در صورت 
بروز این تغییرات 2 عضو جامعه روحانیت پس از مدت ها 
به شورای مرکزی بازخواهند گشت، اظهار کرد: البته این 
تمایل در آیت الله هاشمی و روحانی و همچنین جامعه 
روحانیت مبارز دیده می شــود و امری دو سویه است. اگر 
آقای هاشمی که از ستون های انقلاب و شخصیت تأثیر 
گذاری هســتند و همینطور شخص آقای روحانی نیز به 
عنوان رئیس جمهور به جامعه روحانیت بازگردند به طور 
طبیعی در آرایش سیاســی از ناحیه اصولگرایان شاهد 

تحولاتی خواهیم بود.
او معتقد است که»این تصمیم در صورتی که اجرا شود،  

سبب به حاشیه رانده شدن تندروهای هر دو جناح خواهد 
شد. حسن عملیاتی شدن این تصمیم این است که فضای 
اعتدال در کشــور حاکم خواهد شد و انتخاباتی به دور از 
حاشیه و تنش هایی که در گذشته داشتیم را در سال 96 
خواهیم دید.در این صورت احتمال حمایت اصولگراها از 

آقای روحانی بیشتر خواهد شد.«
دبیر کل حزب ایران زمین در رابطه با این موضوع که 
چقدر احتمال دارد روحانی به جامعه روحانیت بازگردد، 
تشریح کرد:هر دو طرف تمایل به این موضوع دارند. هم 
روحانی تمایل دارد که به جامعه روحانیت بازگردد و هم در 
جامعه روحانیت مبارز اکثریت اعضا به رجعت آقای روحانی 

به جامعه روحانیت اظهار تمایل کرده اند.
وی افــزود: قطعا وقتی ســخنگوی جامعه روحانیت 
چنین اظهارنظرهایی دارد ایــن برآیند تصمیم اعضای 
شــورای مرکزی جامعه روحانیت است و این موضوع در 
مورد شخصی روحانی و حتی هاشمی رفسنجانی صدق 
میکند. حتی ممکن است جامعه روحانیت جلسات شورای 
مرکزیش  را هم در مجمع تشــخیص مصلحت نظام و با 

حضور هاشمی رفسنجانی انجام دهد.
رئوفیان در رابطه با مدل انتخاباتی مناسب انتخابات 
96، گفت: ســازو کاری که در انتخابات 94 مجلس و 92 
ریاست جمهوری شاهد بودیم دیگر پاسخ نخواهد داد و 
قطعا در مورد نحوه تصمیم گیری و اینکه تصمیم گیری 

محوریت چه کســانی و با حضور چه گروه 
هایی انجام شود، باید با جدیت تجدید نظری 

صورت گیرد.
عضو جبهه ایســتادگی در تشــریح 
ضرورت های تجدید نظر در مدل انتخاباتی 
اصولگرایان برای ســال 96، اظهار کرد:هر 
چند حضور افراد حقیقی در ائتلاف ها لازم 
است اما افراد حقیقی باید به عنوان صاحب 
یك رأی نقش داشته باشند، نه اینکه بحث 
ســهم خواهی مطرح شــود، به نحوی که 
احساس شــود در یك دایره محدود و چند 
نفره تصمیم گیری صورت می گیرد و این 

تصمیم را به پای اصولگرایان بگذارند.
وی افــزود: اینکه چند نفــر بخواهند 
وارد این عرصه شوند که چه کسی رئیس 
جمهور شود، این شیوه جواب نمیدهد،به جای آنکه دنبال 
شــخصیت های حقیقی اثرگذار بروند به دنبال احزاب 
و شــخصیت های حقوقی باشند.گســترده شدن دایره 
تصمیم گیری حتما ضروری اســت و طبیعی است که 
حزبی که دارای شخصیت حقوقی است اگر تأثیر بیشتری 
ندارند، حداقل به اندازه همان شــخصیت های حقیقی از 
جایگاه برخوردار بوده و در تصمیم گیری ها اثر گذار باشند.

رئوفیــان همچنیــن در رابطه با احتمــال حمایت 
اصولگرایان از گزینه هــای دیگری همچون احمدی ن ژاد 
گفت: همه این ها بستگی به روندی دارد که روحانی در 
زمان باقــی مانده دولت یازدهم پیش میگیرد. اگر دولت 
یازدهم بتواند پاســخگو انتظارات رهبری و مردم باشند،  
خیلــی از اصولگرایان با پرچم حمایــت از روحانی وارد 

انتخابات خواهند شد. 
او معتقد است که»اگر بحث حضور روحانی و هاشمی 
رفسنجانی در جامعه روحانیت اجرایی شود، این احتمال 
بیشتر خواهد شد اما این منافاتی با بررسی گزینه های دیگر 
ندارد. باید منتظر بمانیم که در فرصت باقی مانده دولت 
روحانی با چالش های پیشرو چگونه مواجه خواهد شد.اگر 
شرایط خوب پیش برود احتمال اینکه روحانی از جانب 
برخی از اصولگرایان به عنوان گزینه ریاســت جمهوری 

مطرح باشد، زیاد است.«

رئوفیان:

احتمال حمایت اصولگرایان از روحانی بالاست

وزیر دادگستری با تاکید بر اینکه اجازه 
نخواهیم داد فاجعه منا فراموش شود، گفت: 
قضیه را تا حصول نتیجه، پیگیری می کنیم.

حجت الاســلام والمسلمین مصطفی 
پورمحمدی در مراسم اولین سالگرد شهادت 
حجت الاسلام والمسلمین مسلم قلی پور، 
یکی از شــهدای گیلانی فاجعه منا که در 
مسجد جامع رحیم آباد رودسر برگزار شد، 
اظهار کرد: امروز مقتدرتر از گذشته حرف 
خود را در مجامع بین المللی می زنیم؛ چراکه 
انقلاب اسلامی، بر عزت ملی ما افزوده و این، 

کاملا مشهود است.
وی با اشــاره به رفت و آمد هیئت های 
مختلف از کشورهای متعدد به ایران، افزود: تا 
دیروز می گفتند شما در کنوانسیون ها محکوم 
و تحریم هستید، اما امروز با پشتیبانی ملت 

ایران، تحریم ها را پشت سر گذاشته ایم.
وزیر دادگستری ادامه داد: ما به عنوان 
دولت اگر در عرصه جهانی ســرافرازیم، به 
ســبب وجود شما ملت است. دولت حرف 
شما را محکم تر و زیباتر می زند و جای خالی 
نداده و در همه جا حضور قوی داشته است 

و این اقتدار را شما مردم به دولت داده اید.

وی افزود: در جلسه اخیر هفته دولت، 
رهبری معظم انقلاب فرمودند »حرفی که 
می زنیم متوجه شــما دولت نیست، طرف 

مقابل است که بدعهدی کرده است«.
پورمحمدی با بیــان اینکه در موضوع 
برجام مــا از طرف های مذاکره کننده امضا 
گرفته ایم و حال ایستاده ایم و به حق خود 
می رسیم، گفت: ما حرفمان یکی است و به 
ملت هیچگاه پشت نکرده و نمی کنیم. ما 
تعهد گرفته ایم و در سازمان ها و نهادهای 
بین المللی ثبت شده و آنها نمی توانند زیر 

امضای خود بزنند.
وی تصریح کرد: شــما ملت در اقتدار 
ایران نقش دارید، چون شما هستید که به 
ما اقتدار می بخشید و در نهادهای بین المللی 

حق خود را می گیریم.
پورمحمدی ادامــه داد: یک ملت زنده، 
اقتضایش همین است که احساس حیات و 
نشاط می کند و جا خالی نمی دهد. ما ملت 
عقب مانده نیستیم، دست خالی و بدون ادعا 
و فرهنگ نیستیم. این ها سرمایه ای است که 

از آن استفاده می کنیم.
وی با بیان اینکه امروز آمریکایی ها قدرت 

شلیک به ایران را ندارند، گفت: امروز جنگ 
اراده ها و تصمیم هاست. کدام ملت اراده اش 

بیشتر است؟ قطعا پاسخ ایران است.
وزیر دادگســتری در بخش دیگری از 
سخنانش، با اشاره به پیچیدگی و ابهامات 
فــراوان در حادثه منا، عنوان کــرد: اجازه 
نخواهیم داد این موضوع فراموش شــود و 
قضیه را تا حصول نتیجه، پیگیری می کنیم 
تا علــت حادثه، مشــخص و حقوق این 

انسان های مظلوم استیفا شود.
وی با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای 
گرانقدر حرم امن الهی سرزمین مقدس منا، 
از جان باختگان فاجعه منا به عنوان بندگان 
پاکباخته و مومن و با اخلاص یاد کرد که با 
لباس احرام در سرزمین منا عروج کردند و 

دعوت حق را لبیک و به لقاءالله پیوستند.
وی همچنین افزود: یاد و نام شــهدای 
منا را گرامی می داریم و علو درجاتشان را از 
حضرت حق طلب می کنیم و به روح ملکوتی 
عالم وارسته، فقیه، متفکر، مبتکر، نویسنده، 
انســان مجاهد، ولایت مدار، سختکوش و 
بسیار متعهد به رسالت الهی خویش، آیت الله 

مسلم قلی پور درود می فرستیم.

وزیر دادگستری اظهار نظر نخست وزیر 
رژیم صهیونیســتی را به باد سخره گرفت 
و تصریح کرد: امروز نخست وزیر این رژیم، 
گستاخانه می گوید که ایرانی ها حج را سیاسی 
کردند. باید بگوییم که حج متعلق به مسلمانان 
است به صهیونیست ها ارتباط پیدا نمی کند. 
شما می خواهید به ما درس دین بدهید؟ شما 
یهودی ها و صهیونیست ها با خدا بدعهدی 
کرده اید و پیامبر کشتید لذا تا ابد ترسان و 
لرزان هستید و تا ابد ترسو باقی خواهید ماند.

وی با انتقاد شــدید از آل سعود، گفت: 
چرا مانع رسیدگی به فاجعه منا می شوید و 
اجازه نمی دهید گروه حقیقت یاب موضوع 
را پیگیری کند؟ ما مدعی هستیم، خودتان 
محکمه بگذارید و ما شهود و ادله می آوریم.

 پورمحمدی اضافه کرد: ماجرا نشــان 
می دهد کــه حادثه فراتــر از ماجراجویی 
خبیثانه است که عربستان ایجاد کرد. آنچه را 
در یمن، عراق، سوریه، بحرین و مصر شاهد 
هستیم، ارتباط آن را با رژیم صهیونیستی 
می بینیم که این ها به دنبال حادثه آفرینی 
بزرگ بودند تا اذهان را منحرف کنند و به 

سمت و سوی دیگر ببرند.

وزیر دادگستری:

اجازه نخواهیم داد فاجعه منا فراموش شود

غلامرضا تاجگردون

حسین میرمحمدصادقی
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قیمتنمایندگینامخودرو

20634,452,000تیپ5

EF7 44,300,000 دنا با موتور

GLX40530,200,000 پژو 

SLX40532,900,000 پژو 

ELX40,800,000پژوپارس

 36,300,000 پژوپارسسال

E29039,200,000 تندر 

LX32,700,000 رانا 

TU533,300,000رانا 

 30,700,000 سمندLXسال

EF7 31,000,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

 111,000,000رنوکپچر

 35,800,000رنو تندر پیکاپ

 75,000,000هایما اس S7 ( 7 ( . فول دنده ای

 138,000,000 سوزوکی ویتارا اتومات کلاس 8

آخریننرخطلادرایران

4,938,000یکمثقالطلا

1,139,900یکگرمطلای18

آخریننرخانواعسکه

11,150,000سکهبهارآزادی

11,165,000سکهامامی

5,700,000نیمسکه

2,990,000ربعسکه

1,860,000سکهیکگرمی

ارزشیابی خودروهای ساخت داخل؛ 

هیچ خودرویی بیشتراز سه ستاره نگرفت 

شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران )ISQI(، گزارش ارزشیابی ملی خودروهای ساخت 
داخل مربوط به مردادماه امسال را منتشر کرد که براساس آن، هیچ یک از خودروهای داخلی 

در جایگاهی بیشتر از سه ستاره قرار نگرفتند. 
به گزارش ایرنا، در مردادماه امسال 9٠ هزار و 345 دستگاه خودرو سبک تولید شد که 
93 درصد از حجم تولیدات به خودروهای سواری و هفت درصد دیگر به خودروهای وانت 
اختصاص دارد.خودروهای سبک تولیدی کشور در این ماه شامل 36 مدل خودرو در گروه 
سواری و هفت مدل در گروه وانت است؛ در مرداد ماه امسال، خودروهای پژو 4٠5 خراسان 
و برلیانس H32٠ به ترتیب بیشترین و کمترین میزان تولید خودرو را به خود اختصاص 
داده اند و خودروهای وانت نیسان دوگانه سوز و وانت تندر نیز به ترتیب بیشترین و کمترین 
میزان تولید خودرو را در بخش وانت از آن خود کرده اند.شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد 
ایران، سطوح کیفی خودروهای سبک را در دو گروه وانت و سواری بررسی کرده است که 
بر اساس آن، خودروهای سواری داخلی تولید مرداد ماه امسال در پنج دسته قیمتی کمتر از 
25٠ میلیون ریال، 25٠ تا 5٠٠ میلیون ریال، 5٠٠ تا ۷5٠ میلیون ریال، ۷5٠ تا یک میلیارد 
ریال و بالای یک میلیارد ریال تقسیم بندی و اعضای هر گروه بر اساس امتیازات کیفی کسب 

شده، رده بندی شده اند.
ستاره های خودروهای کمتر از 25٠ تا 5٠٠ میلیون ریال

 x131 سایپا( و سایپا( x132 و x131 سایپا ،)سایپا کاشان( x111 خودروهای تیبا و سایپا
 MVM11٠S ،)پارس خودرو( در دسته قیمتی کمتر از 25٠ میلیون ریال و تیبا 2 )سایپا(
)مدیران خودرو(، پژو پارس فارس )ایران خودرو فارس(، پژو پارس مازندران )ایران خودرو 
مازندران(، سمند تبریز )ایران خودرو تبریز(، پژو 4٠5 و پژو پارس )ایران خودرو خراسان(، 
پژو 4٠5، پژو پارس و سمند )ایران خودرو( در دسته قیمتی 25٠ تا 5٠٠ میلیون ریال، تنها 

یک ستاره دریافت کردند.
 New MVM315 2٠6، پژو 2٠6 )ایران خودرو( وSD همچنین خودروهای دنا، پژو
)مدیران خودرو( در دسته قیمتی 25 تا 5٠٠ میلیون ریال توانستند دو ستاره اخذ کنند.

شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران در گزارش خود می افزاید: خودروهای رانا، تندر 9٠، 
تندر 9٠ اتوماتیک )ایران خودرو(، پارس تندر و تندر9٠ )پارس خودرو( نیز در همین کلاس 

قیمتی، توانستند سه ستاره دریافت کنند.
**ستاره ها در کلاس قیمتی 5٠٠ تا ۷٠٠ میلیون ریالی

موتور،  کرمان  محصول   X6لیفان ٠ ریال،  میلیون  تا ۷5٠  قیمتی 5٠٠  کلاس  در 
MVM55٠ و New MVMX33 دو محصول مدیران خودرو تنها یک ستاره گرفتند و 
آریو محصول بن رو ، برلیانس H33٠ و H32٠ محصول پارس خودرو و JAC S5 محصول 
کرمان موتور دو ستاره گرفتند؛ در این دسته ی قیمتی هایما S۷ محصول ایران خودرو 

خراسان سه ستاره گرفت.
سه ستاره ای که ستاره از دست داد

در کلاس قیمتی ۷5٠ تا یک میلیارد ریال نیز JAC S5 )کرمان موتور(، تیگو 5 محصول 
مدیران خودرو، کیاسراتو محصول سایپا نیز دو ستاره گرفتند؛ در این دسته بندی قیمتی، 
نیومزدا 3 محصول بهمن موتور سه ستاره گرفت. بر اساس نظر شرکت بازرسی کیفیت و 
استاندارد ایران، در این کلاس قیمتی، کیاسراتو تغییرات کیفی داشت و از سه ستاره در تیرماه 

خارج شد و به دو ستاره ها پیوست.
وانت های تک ستاره 

گزارش این شرکت در مورد سطوح کیفی گروه وانت نیز به این شرح است: وانت نیسان دو 
گانه سوز شرکت زامیاد، وانت آریسان شرکت ایران خودرو تبریز، وانت مزدا دوکابین بهمن 
موتور، وانت دیزل زامیاد محصول شرکت زامیاد، وانت مزدا تک کابین بهمن موتور و وانت 
سایپا X151 از نظر کیفی یک ستاره دارند و تنها وانت تندر محصول شرکت ایران خودرو سه 
ستاره به خود اختصاص داده است.به گزارش ایرنا، در روش جدید ارزشیابی کیفی خودروهای 
داخلی)روش آدیت ملی(، خودروها در دو مرحله استاتیک و دینامیک مورد ارزیابی قرار می 
گیرند. در مرحله استاتیک، خودرو از نظر پارامترهای ظاهری، فواصل، همسطحی و رنگ 
و در مرحله دینامیک، عملکرد همه سیستم های خودرو مانند ترمز، فرمان، سیستم های 
الکترونیکی خودرو و ... مورد ارزیابی قرار می گیرد.در این روش، تمرکز بر ایرادات ایمنی و 
اساسی خودروها وجود دارد به نحوی که در صورت بروز ایرادات ایمنی یا اساسی خط تولید 

خودروساز متوقف و از تحویل این خودروها به مشتری جلوگیری به عمل می آید.
همچنین در صورت بروز ایرادات مهم و عملکردی، این ایرادات با نمره و وزن بالایی در 

ارزیابی ها لحاظ می شود.
نمرات نهایی و سطح کیفی هر خودرو با نشان ستاره در گزارش ها تعیین ومنعکس می 
شود؛ این روش مطابق استانداردها و رویه های جهانی است و درک آن برای کارشناسان و 

عموم سهل و آسان است.

مدیرعامل منطقه پارس جنوبی اعلام کرد؛

پایان دو دهه برداشت قطر از پارس جنوبی

رییس اتاق بازرگانی تهران مطرح کرد؛

سه گام اساسی اقتصاد ایران برای عبور از رکود

 مدیرعامل منطقه پارس جنوبی گفت: در دولت  قبل خط ارتباطی 
بین استخراج ، تولید و فرآوری ایجاد نشد، در نتیجه تمام طرح ها 
نیمه کاره رها شد و همین باعث شد تا ما 2٠ سال در برداشت از میدان 

مشترک پارس جنوبی از قطر عقب بمانیم.
از سال ۷6 ابتدای دولت اصلاحات که مجموعه منطقه پارس 
جنوبی آغاز به ساخت کرد طی 4 دوره 4 ساله قبل از روی کار 
آمدن دولت تدبیر و امید تولید گاز در منطقه پارس جنوبی از مخزن 
مشترک با قطر به طور متوسط 26٠میلیون متر مکعب بود.یکی از 
دلایل اصلی که کارشناسان حوزه نفت در عقب ماندن ایران از قطر 
در برداشت از این مخزن مشترک عنوان می کنند ناقص بودن مسیر 
ارتباطی استخراج، انتقال و فراوری و پالایش گاز است.در این رابطه با 
مهدی یوسفی مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس 

به گفت و گو نشستمی که مشروح آن را درادامه می خوانید.
با توجه به حساسیتی که به لحاظ مشترک بودن ذخایر این 
منطقه با کشور قطر دارد وضعیت سرمایه گذاری دراین منطقه 

از گذشته تاکنون چه تغییراتی داشته است؟
سرمایه گذاری در این منطقه طی سالهای 9٠ و 91 با سالهای 92 
ببعد که دولت تدبیر و امید آغاز به فعالیت کرد اصلا قابل مقایسه 
نیست. رقمی در حدود 2٠ میلیارد دلار در 2 سال پایانی دولت دهم 
سرمایه به این منطقه تزریق شد اما تغییرخاصی در میزان تولید 
رخ نداد. اما در دولت یازدهم در اوج تحریم ها و بی پولی دولت و با 
در نظر گرفتن کمترین بودجه که به نفت تعلق گرفت و بخصوص 
منطقه پارس جنوبی که از سایر مناطق نقدینگی کمتری در اختیار 
داشت تا همین امروز 43٠ میلیون متر مکعب تولید داشتیم. یعنی 
1۷٠ میلیون متر مکعب بیش از کل تولید در 4 دولت گذشته تولید 

داشتیم.
چند درصد رشد تولید داشتیم؟

چیزی در حدود 65 درصد افزایش نسبت به کل تولید 16 سال 
گذشته ما در طول این سه سال دولت تدبیر و امید از این منطقه 

گاز تولید کردیم.
این افزایش تولید با چه میزان سرمایه گذاری جدید انجام 

شد؟
ما در این سالها به علت کاهش درآمد دولت کاهش سرمایه گذاری 
هم داشتیم اما اتفاقی که افتاده این است که قبلا سرمایه گذاری های 
کلانی در این منطقه انجام شد و زحمات بسیاری هم کشیده شد اما 
این زیرساخت ها و سرمایه گذاری ها به یکدیگر متصل نبود تا بتوان از 

کل ظرفیت تولید بهره برداری کرد.
به طور مثال در یک فاز بخش خشکی آماده شد اما بخش دریایی 
راه اندازی و تکمیل نشد. در بخش دیگری برعکس بخش دریایی 
با هزینه های هنگفت آماده بهره برداری بود اما بخش خشکی نیمه 
کاره  رها شده بود. در یک فاز هم بخش دریایی و هم خشکی آماده 
و تکمیل شده بود اما لوله گذاری بین این دو بخش وجود نداشت تا 

بتوان از آن برای تولید استفاده کرد.
پس علت کم بودن تولید طی سال های گذشته همین عدم 

ارتباط بین بخش های محتلف بود؟
این نواقص در دولت های قبل وجود داشت که نمی توانستیم گاز را 
استخراج و منتقل کنیم. در این دولت اما از ابتدای کار اولویت دولت 

و وزارت نفت و سمت و سوی تمام برنامه ها بر این بود که ابتدا این 
طرح ها که با بودجه های گزافی اجرا شده و ناقص مانده بود به بهره 

برداری برسد.
برنامه آقای زنگنه در این تکمیل طرح ها چه بود؟

یکی از انتقاداتی که ابتدای فعالیت دولت یازدهم به وزیر نفت 
می شد این بود که چرا ایشان سرعت ساخت برخی پروژه های جدید 
را کند کرده و اجازه توسعه نمی دهند. در حالی که ایشان با درایت و 
هوشمندی ابتدا تمرکز را بر تکمیل فازهای ناقص و نیمه تمام گذاشت 
و با منطقه بندی فازهایی که یکی از بخش های دریا و خط لوله و 
خشکی  را نیاز داشت تکمیل و به همدیگر متصل کردند. با تاکید 
ایشان بر تکمیل این طرح های گرانقیمت و نیمه کاره فاز 12 با بیش از 
۸٠ میلیون متر مکعب و فازهای 15 و 16 و بعد از آن بخش عمده ای 

از فاز 1۷ و 1۸ و بخشی از فاز 19 گاز استخراج می کند.
با این توصیف اگر بخواهیم تولید کشور را از این منطقه با 

قطر مقایسه کنیم به چه جایگاهی رسیدیم؟
این برنامه های دقیق و هوشمندانه باعث شد ما از میدان مشترک 
گاز استخراج کنیم و در میدان رقابت با رقیبی که چندین سال از او 
عقب تر هستیم توانستیم طی 3 سال 65 درصد رشد نسبت به 16 

سال قبل داشته باشیم.
در حوزه نفت هم در بخش میعانات به ازای هر فاز 4٠ هزار بشکه 

تقریبا میعانات تولید کردیم که به کل تولید اضافه شد.
خلاصه این مطالب این است که ما در سال های گذشته افزایش 
مستمر تولید را داشتیم به عنوان مثال امسال در 4 ماهه ابتدای سال 

13.5 میلیون تن صادرات غیرگازی مانند محصولات پتروشیمی 
داشتیم.

تولید  افزایش  میزان  چه  ارزشی  و  وزنی  نظر  از  امسال 
داشتیم؟

در سال جاری طی 5 ماه نخست به لحاظ وزنی 66 درصد نسبت به 
مدت مشابه سال قبل رشد داشته و به لحاظ ارزشی 43 درصد رشد 
داشته و این کم بودن ارزش به دلیل افت قیمت محصولات در بازارها 
است. البته ناگفته نماند ما در سال 94 نسبت به سال 93 حدود 3٠ 

درصد افزایش داشتیم.
از نظر صادرات این تولیدات در منطقه چه وضعتی داریم 
کدام  از  شما  منطقه  تولیدات  خرید  بیشترین سفارش  و 

کشورهاست؟
منطقه ما به لحاظ صادرات در کشور منطقه نخست است و انشالله 
امیدواریم با همین روند اگر بازارها دچار تحولات خاصی نشوند وقتی 
66 درصد در 4 ماه رشد داریم تا پایان سال با همین روند پیش 

خواهیم رفت.
بیشترین تقاضا برای محصولات منطقه ما از کشورهای آسیا است، 
اما تفاوتی که امسال با سال های قبل داشتیم این است که بعد از برجام 

کشورهای اروپایی هم به لیست مشتریان ما اضافه شده اند.
بعد از برجام در جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی در 

منطقه پارس جنوبی تغییری رخ داد؟
ما تقریبا هیچ سرمایه گذاری جدی قبل از برجام نداشتیم اما 
بعد از برجام بدون در نظر گرفتن حوزه سیراف که مشتمل بر ۸ 

شرکت داخلی با تولید 4۸ هزار بشکه میعانات نفتی بخش خصوصی 
قراردادهایی که آورده اند و قرارداد منعقد شده است شرکت های 
داخلی که تحت لیسانس و فاینانس شرکت های معتبر بین المللی 
است 11 طرح که فقط روی کاغذ و خام نیست کلنگ زدیم. در 
این طرح ها کاملا وجوه خرید زمین پرداخت و سفارش تجهیزات آن 

انجام شده است.
حدود ۸2٠٠ میلیارد تومان بخش خصوصی داخلی در منطقه 

پارس جنوبی سرمایه گذاری کرده و طرح ها آماده انجام است.
این طرح ها عمدتا در حوزه صنایع پایین دستی و زنجیره تکمیلی 
است که از خام فروشی جلوگیری شود و یکی از اهداف سیاست های 
اقتصاد مقاومتی هم می باشد که نیاز است تا کشور از این خام فروشی 

فاصله بگیرد.
که  پت  تولید  جانبی،  محصولات  و  هگزان  و  پنتان   تولید 
سرمایه گذاری در این محصول انجام داده است تبدیل متانول به 
محصولات پایین دستی دو پالایشگاه میعانات گازی که یکی از آنها 

اتیلن گلایکو را به پت تبدیل می کند.
 اگر بخواهید در یک نگاه گذرا عملکرد دولت یازدهم را در 
این مطقه تشریح کنید کدام بخش از عملکرد آن را مهمتر 

می دانید؟
در دولت یازدهم شاهد افتتاح رسمی فازهای 12، 15و 16 بودیم 
و فازهای 1۷ و 1۸ نیز در آینده نزدیک افتتاح می شود، بخشی از فاز 
19 پارس جنوبی با تکیه بر گاز دریا راه اندازی شد که برای نخستین 

بار بود این اتفاق افتاد.
در فازهای 2٠ و 21 نخستین ردیف شیرین سازی گاز پالایشگاه 
فاز 2٠ و 21 پارس جنوبی آماده دریافت گاز ترش فازهای 6 تا ۸ این 

میدان گازی می شود.
هم اکنون روزانه 2٠ میلیون مترمکعب گاز ترش از فاز  19 برداشت 
می شود و از مجموع چهار ردیف شیرین سازی، 3 ردیف عملیاتی 
شده است. تا کنون حدود یک میلیون و 5٠٠ هزار بشکه میعانات 

گازی این فاز به بازارهای هدف صادر شد.
پالایشگاه فاز 19 پارس جنوبی از واحدهای یوتلیتی و فرآیندی 
تشکیل شده که همه واحدهای آن پارسال به بهره برداری رسیدند و 

تکمیل واحدهای فرآیندی در دستور کار است.
برخورداری از 1٠ پست توزیع برق از دیگر ویژگی پالایشگاه فاز 
19 است که هم اکنون روزانه بیش از 1۷ میلیون متر مکعب گاز 
شیرین از 2 ترین این فاز تولید می شود. تاکنون 126 میلیون نفر 
ساعت در بخش خشکی فاز 19 پارس جنوبی کار انجام شده است 
و در انجام فعالیتهای توسعه ای این فاز بالغ بر 11 هزار نفر مشغول 

به فعالیت بودند.
در مجموع اگر بخواهم پاسخ سوال شما را کوتاه بدهم باید بگویم 
متاسفانه طی سالهای گذشته در نتیجه تحریم ها بی توجهی به توسعه 
پارس جنوبی، قطر از فرصت استفاده کرده و حجم گسترده ای از گاز 
را برداشت کرد. دولت یازدهم با تمام توان و تمرکز بدون هزینه اضافی 
سعی در بهره برداری صحیح از پروژه ها و زیرساخت های قبلی کرد و 
نتیجه هم این شد که انشالله تا پایان امسال، ایران در برداشت روزانه 
گاز از میدان مشترک پارس جنوبی به قطریها می رسد و ایران به 2 

دهه برداشت بیشتر روزانه قطر خاتمه می دهد.

 رییس اتاق بازرگانی تهران گفت: »راه اول اقتصاد ما برای 
خروج از رکود، اتخاذ سیاست هایی است که هزینه زیادی 
برای دولت ایجاد نکند و دولت را بیش از این تحت فشار 

تامین منابع قرار ندهد.«
مسعود خوانساری در گفت وگو با خبرآنلاین اظهار داشت: 
»دولت برای از پیش رو برداشتن مشکلات اقتصادی به 

درستی تورم را اولویت اول قرار داد و با آن مبارزه کرد.«
وی افزود: »اکنون مساله رکود بسیار جدی شده است و 
باید راهکارهای بهتری برای خروج از آن به کار بست. اما 
بنابر شواهد خروج کامل از رکود مسیری طولانی تر از کنترل 

تورم دارد.«
رییس اتاق بازرگانی تهران تصریح کرد: »از جهت دیگر، 
مشکل تورم یک تجربه قدیمی جهانی است و همان طور که 
می دانیم، سال های زیادی است که عمده کشورهای جهان 
موفق شده اند مساله تورم را حل کنند و به سطح قابل قبولی 

برسانند.«
خوانساری با بیان این که ما در سال های گذشته از معدود 
کشورهایی بودیم که تورم دورقمی داشتیم، عنوان کرد: 
»اما مشکل رکود همواره یک مساله جدی است و حتی 
کشورهای توسعه یافته در اقتصاد نیز هر از چندگاهی گرفتار 
آن می شوند؛ تا جایی که حتی برخی کشورها سعی می کنند 
با ایجاد چند درصد تورم قابل تحمل، از رکود خارج شوند.«

وی با ذکر مثالی، توضیح داد: »کشور ژاپن در چند سال 
اخیر با سیاست هایی که شینزو آبه، نخست وزیر این کشور در 
پیش گرفته، سعی کرده است تا نرخ تورم را دو درصد افزایش 
دهد تا سرمایه گذاری را تشویق و تقاضا را ترغیب کند. کشور 

ما نیز برای خروج کامل از تورم نیازمند راهکارهای متناسب 
با خود است.«

رییس اتاق بازرگانی تهران اظهار داشت: »در مورد رکود 
هر کشوری باید به نسبت مسایل اقتصاد خودش راهکارهای 
متفاوتی انتخاب کند. ما نمی توانیم مانند ژاپن سیاست های 
تورم زا اتخاذ کنیم و خلاف آن باید کاملا از هرگونه سیاست 

تورم زا بپرهیزیم.«
خوانساری متذکر شد: »به دلیل این که طی سال های اخیر 
روند تورم کاهشی بوده است، نقدینگی در کشور افزایش 
قابل توجهی داشته است. این که چگونه افزایش نقدینگی و 
کاهش تورم را به طور همزمان در اقتصاد ایران تجربه کردیم 
هم خود مساله منحصربفردی است که ناشی از ترکیب 

نقدینگی افزایش یافته است.«
وی ادامه داد: »به نظر می رسد راه اول اقتصاد ما برای 
خروج از رکود، اتخاذ سیاست هایی است که هزینه زیادی 
برای دولت ایجاد نکند و دولت را بیش از این تحت فشار 

تامین منابع قرار ندهد.«
همان  راه  »این  گفت:  تهران  بازرگانی  اتاق  رییس 
مقررات زدایی از فضای کسب وکار و کاهش تصدی گری های 

دولت در اقتصاد است.«
خوانساری افزود: »دولت می تواند با خروج از عرصه های 
اجرایی در اقتصاد که حوزه فعالیت بخش خصوصی است، 
فعالیت اقتصادی را ترغیب کند. همچنین با کاهش قید 
و بندهای نامربوط فضای کسب وکار را تسهیل کند تا از 

مشکلات بنگاه های اقتصادی کاسته شود.«
هزینه  شدن  متحمل  بدون  »دولت  کرد:  تصریح  وی 

می تواند این اقدامات را انجام دهد و بخش خصوصی را از 
مراجعات مکرر به خود بی نیاز کند. این همان اصلاحاتی است 
که از دید ما دولت یازدهم می توانست سرعت بیشتری در 

آن داشته باشد.«
رییس اتاق بازرگانی تهران عنوان کرد: »در وهله بعدی، 
راهی که پیش روی دولت قرار دارد، کاستن از فشارهای 
مالیاتی و بیمه ای غیرضروری به بنگاه های اقتصادی است تا 
به این وسیله به آنان کمک شود خود را از شرایط رکودی 

خارج کنند.«
اتاق تهران  ادامه داد: »در این زمینه ما در  خوانساری 
پیشنهاداتی برای دولت داشته ایم که در حال پیگیری است و 

امیدواریم در مذاکرات به نتیجه برسیم.«
وی اظهار داشت: »گام سوم برای خروج از رکود اصلاحات 
بنیادی اقتصاد است که هم زمان بر و طولانی است و هم برای 
دولت و اقتصاد هزینه دارد مانند اصلاح نظام بانکی که البته 
هر چه زودتر نسبت به اصلاح آن اقدام شود، هزینه کمتری 

در پی دارد.«
رییس اتاق بازرگانی تهران گفت: »اصلاح ترازنامه بانک ها 
و مشخص شدن بدهی ها، مطالبات، حساب های غیرشفاف، 
دارایی های نقدنشونده و چنین مسایلی که به شدت نظام 
بانکی ما را گرفتار کرده است، به سختی اصلاح می شود، اما 
باید قبل از ایجاد یک بحران بانکی وخیم که لاجرم به بحران 

مالی می انجامد، این اصلاحات قدم به قدم اجرا شود.«
خوانساری خاطرنشان کرد: »این رویکرد باید در سال  
پایانی دولت یازدهم و در دولت آتی مدنظر قرار گیرد تا روند 

اصلاح ساختار اقتصاد کشور متوقف نشود.«
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نرخ پول در بازار غیررسمی 36 درصد است

 نبود تعادل بین عرضه و تقاضای پول 
مدیرعامل بانک پاسارگاد گفت: نرخ پول در بازار غیر متشکل غیررسمی حدود 36 
درصد برآورد می شود در حالی که نرخ سود سپرده ها در نظام بانکی به 15 درصد 

رسیده است. 
به گزارش ایرنا، بانک ها از اواسط خردادماه امسال نرخ سود سپرده های یکساله 
خود را به 15 درصد کاهش دادند و به دنبال آن شورای پول و اعتبار نیز در مصوبه 
ای با تایید این اقدام بانک ها، نرخ سود تسهیلات بانکی را نیز به 1۸ درصد تقلیل داد.

اکنون با تداوم کاهش نرخ تورم و تک رقمی شدن آن، برخی کارشناسان معتقدند 
که باید نرخ سود بانکی نیز به تناسب نرخ تورم کاهش یابد ضمن آنکه سیاست دولت 
نیز بر این مبنا استوار است و انتظار می رود که نرخ سود بانکی بار دیگر به نسبت 
نرخ تورم کاهش یابد.با این حال، فعالان بانکی کاهش دوباره نرخ سود سپرده ها به 
فاصله چند ماه را مناسب نمی دانند و بر این باورند که ممکن است این کار به خروج 
پول از بانک ها و هدایت آن به بازارهای دیگر منتهی شود.در این رابطه مجید قاسمی 
مدیرعامل بانک پاسارگاد درباره کاهش نرخ سود متناسب با نرخ تورم به خبرنگار ایرنا 
گفت: نرخ سود باید تابع عرضه و تقاضای پول باشد تا سپرده گذاران متضرر نشوند.

وی درباره احتمال کاهش مجدد نرخ سود سپرده های بانکی با توجه به تک رقمی 
شدن نرخ تورم اظهار کرد: امروز بین عرضه و تقاضای پول در جامعه تعادل وجود 
ندارد و به همین دلیل ممکن است این کاهش به رقابت های نادرست در بازار دامن 
بزند و مردم لطمه بخورند.مدیرعامل بانک پاسارگاد تاکید کرد: امروز نرخ پول در بازار 
غیر متشکل غیررسمی حدود 36 درصد است در حالی که نرخ سود سپرده ها به 15 
درصد در نظام بانکی رسیده است.قاسمی در پاسخ به اینکه بانک پاسارگاد از نخستین 
بانک هایی بود که در خردادماه امسال نسبت به کاهش نرخ سود سپرده ها اقدام کرد، 
توضیح داد: این کار برای اجرای سیاست اقتصادی دولت و بانک مرکزی انجام شد اما 
اکنون مردم از نرخ سودها راضی نیستند.بانک مرکزی دلیل روند کاهشی نرخ سود در 
شبکه بانکی را علاوه بر روند کاهش نرخ تورم، در مدیریت بازار بین بانکی می داند زیرا 
در شرایطی که در دولت قبل، نرخ سود بازار بین بانکی به نزدیک 3٠ درصد رسیده 
بود، با اعمال سیاست های کنترلی و تعیین سقف استقراض برای بانک ها، این نرخ 
به 1۷.5 درصد کنونی رسید.قاسمی درباره لایحه دولت برای اصلاح نظام بانکی و 
کاهش نرخ ذخیره قانونی بانک ها در این لایحه نیز گفت: کاهش نرخ ذخیره قانونی 
می تواند به ایجاد تعادل در بازار عرضه و تقاضای پول کمک کند.نرخ ذخیره قانونی، 
مبلغی است که بانک مرکزی از سپرده های بانک های تجاری دریافت می کند تا در 
صورت بروز مشکلاتی چون بحران های مالی و ورشکستگی بتواند از آن برای رفع 
مشکل استفاده کند.به هر میزان که نرخ ذخیره قانونی بیشتر باشد، میزان نقدینگی 
در اختیار بانک ها کمتر خواهد بود و از این رو بانک مرکزی از این ابزار برای کنترل 
نقدینگی و حجم پول در جامعه استفاده می کند.کاهش نرخ سپرده قانونی، موجب 

انبساط پولی می شود و افزایش آن، انقباض پولی ایجاد می کند. 
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عالیشاه:استقلالی ها از تساوی خوشحالند
 هافبک تیم پرسپولیس گفت:نیمه اول بدن های ما به آن شکلی که می خواستیم نبود. 

 امید عالیشاه پس از بازی پرسپولیس مقابل استقلال اظهار داشت: نیمه دوم تیم ما راه 
افتاد. فرصت های  گل مناسبی داشتیم. و ناپلئونی از دست دادیم.در بازی های بعدی جبران 
خواهیم کرد.در مجموع  می توانستیم پیروز میدان شویم. باید بهتر از اینها کار کنیم. وی 
درباره از دست رفتن صدر جدول گفت: لیگ یک ماراتون است و ادامه دارد.هنوز فرصت 
داریم.نیمه اول بدن های ما به آن شکلی که می خواستیم نبود. عالیشاه درباره داوری گفت: 
داوری خوب بود.مشکلی با داوری نداشتیم.وی درباره عملکرد استقلال گفت: با توجه به 
وضعیت شان در جدول طبیعی عملکرد استقلال طبیعی بود. عالیشاه در پایان در پاسخ به 
این سوال که گفته می شود استقلالی ها از این تساوی خوشحال هستند و یکدیگر را در 

آغوش می کشند گفت: من هم این موضوع را شنیده ام.

مسلمان:شرمنده هواداران شدیم
هافبک تیم پرسپولیس گفت: داوری خوب بود و مشکلی نداشت.

محسن مسلمان پس از بازی پرسپولیس مقابل استقلال اظهار داشت: بازی خدا را شکر 
خوب بود. نیمه اول دو تیم خوب کار نکردنذ و در نیمه دوم کلا بازی دست ما بود موقعیت 
های زیادی داشتیم اما نتوانستیم استفاده کنیم و شرمنده هواداران شدیم.وی در خصوص 
داوری گفت: داوری خوب بود و مشکلی نداشت.مسلمان درباره درگیری با فرشید باقری 

گفت: شرایط فوتبال است و این اتفاقات در شرایط بازی پیش می آید.

طاهری:دوست داشتیم برنده شویم اما نشدیم
 سرپرست باشگاه پرسپولیس گفت:دوباره به صدر برمی گردیم.

علی اکبر طاهری پس از پایان دربی اظهار داشت: دربی حساسیت های خودش را دارد. 
ما مساوی کردیم چه اتفاقی افتاد. دوست داشتیم برنده شویم اما نشدیم. تا پایان فصل کار 
داریم .وی گفت: به نظر شما مساوی به نفع ما بود یا استقلال؟ شما جواب دهید. طاهری 
درباره از دست دادن صدر جدول گفت: تا پایان فصل زمان داریم.دوباره به صدر برمی گردیم.

کامیابی نیا:ابراهیمی باید اخراج می شد
هافبک تیم پرسپولیس گفت:داوران روی من حساس هستند و به هرکسی می خورم خطا 
می گیرند. کمال کامیابی نیا پس از دربی اظهار داشت:هر دو تیم موقعیت های خوبی داشتند 
اما نتوانستند از موقعیت ها استفاده کنند تا بازی صفر صفر شود.دربی شرایط خودش را دارد 
ما موقعیت های بهتری نسبت به استقلال داشتیم ولی موقعیت های مان گل نشد.وی درباره 
داوری گفت:داوران روی من حساس هستند و به هرکسی می خورم خطا می گیرند اما هر 
خطایی روی من می شود کسی نمی بیند.کامیابی نیا افزود: امید ابراهیمی باید در این بازی 

اخراج می شد. داوران با بعضی بازیکنان مدارا می کنند.

حسینی:توپ هایمان وارد دروازه نشد
 کاپیتان پرسپولیس گفت: می توانستیم برنده شویم و موقعیت های خوبی هم داشتیم. 

سیدجلال حسینی پس از دربی ۸3 اظهار داشت: ما همه تلاشمان را کردیم که ببریم 
موقعیت های خوبی هم داشتیم. همه دیدند ولی متاسفانه توپ هایمان داخل دروازه نرفت. 
وی گفت: دربی استرس خودش را دارد. فوتبال همین است. ما برای بازی بعدی آماده ایم.

سیدجلال حسینی گفت: امروز می توانستیم برنده شویم و موقعیت های خوبی هم 
داشتیم. من ندیدم که طرفداران استقلال چه کار می کنند ولی از طرفداران خودمان 

عذرخواهی می کنم.

امیری:استقلالی ها باید خوشحال باشند
هافبک تیم پرسپولیس گفت: در بازی برگشت جبران می کنیم.

 وحید امیری پس از دیدار تیمش مقابل استقلال اظهار داشت: استقلالی ها باید خیلی 
خوشحال باشند که جلوی ما مساوی گرفتند قسمت این بود موقعیت های ما گل نشود 

انشاالله در دربی برگشت که خودم هستم جبران می کنیم.

انصاری:بین دو نیمه حالت تهوع داشتم
مدافع تیم پرسپولیس گفت:. بین دو نیمه حالت تهوع داشتم.

محمد انصاری پس از بازی پرسپولیس مقابل استقلال درباره آسیب دیدگی خود اظهار 
داشت:من مصدوم نشدم. بین دو نیمه حالت تهوع داشتم و ادامه ندادم تا مشکلی پیش نیاید. 

وی در پاسخ به این سوال که شبیه لیونل مسی شده است گفت: من نمی دانم.

تساوی دیدار ترسوها

دربی 83 برنده نداشت
بازی دو تیم پرسپولیس و استقلال با کیفیت ضعیف 
تر از مسابقات قبلی با تساوی بدون گل به پایان رسید.در 
این بازی استقلال دفاعی تر و پرسپولیس محتاط تر از 

آن چیزی بودند که بتوانند اتفاقی را رقم بزنند.
هشتاد و سومین دیدار سنتی پایتخت بین تیم های 
استقلال و پرسپولیس که از ساعت 1۷ دیروز و با سوت 
علی رضا فغانی در ورزشگاه آزادی آغاز شد، با تساوی 
بدون گل به پایان رسید تا سرخ آبی ها امتیازهای این 

بازی را بین خود تقسیم کنند.
ترکیب استقلال:

سید مهدی رحمتی، خسرو حیدری، هرائر مگویان، 
رابسون جانواریو، سید مجید حسینی، امید ابراهیمی، 
وریا  قربانی(،  علی   ،۸1( انصاری  باقری، جابر  فرشید 

غفوری، فرشید اسماعیلی و کاوه رضایی.
ترکیب پرسپولیس:

علیرضا بیرانوند، محسن ربیع خواه، محمد انصاری 
حسین  حسینی،  جلال  سید  پولی یانسکی(،   ،۷٠(
ماهینی، فرشاد احمدزاده، کمال کامیابی نیا، محسن 
احمد   ،92( عالیشاه  امید  طارمی،  مهدی  مسلمان، 

نورالهی( و علی علیپور )ولادیمیر پریموف(.
پرسپولیس با این تساوی، 12 امتیازی شد اما به دلیل 
تفاضل گل کمتر نسبت به تراکتورسازی در رده دوم 
جدول قرار گرفت. استقلال هم اکنون با 4 امتیاز، در 
رده چهاردهم است اما باید منتظر نتیجه دیدار فولاد 

و پدیده باشد.
بازی را پرسپولیسی ها آغاز کردند و در همان ابتدا 
مدافعان  اما  ساختند  گل زنی  برای  خوبی  موقعیت 

استقلال، توپ را دور کردند.
پنج دقیقه نخست بازی بدون اتفاق خاصی به پایان 

رسید و دو تیم بیشتر به محک زدن یکدیگر پرداختند.
دقیقه۷، کاوه رضایی ضربه ایستگاهی تیمش را از 
فاصله 3٠ متری به زیبایی به سمت دروازه پرسپولیس 

زد اما بیرانوند با واکنشی خوب، توپ را دور کرد.
دقیقه 1٠، استقلال صاحب ضربه کرنر شد اما سانتر 
حیدری نتیجه ای نداشت و آبی پوشان بار دیگر به یک 
کرنر رسیدند. کرنر دوم را هم حیدری به روی دروازه 
حریف فرستاد و این بار توپ از همه رد شد و به سمت 
دیگر زمین رفت. سانتر بعدی استقلالی ها را بیرانوند دور 

کرد.
احمدزاده  روی  ابرهیمی  امید  خطای  دقیقه 13، 

هافبک  شد.  همراه  هواداران سرخ  اعتراض شدید  با 
استقلال به خاطر این خطا از داور کارت زرد گرفت.

جریمه  محوطه  داخل  رضایی  کاوه   ،15 دقیقه 
پرسپولیس صاحب توپ شد اما نتوانست از این فرصت 

خوب استفاده کند.
 دقیقه 1۷، بیرانوند با خروج خوب از دروازه و شیرجه 
بلند، توپ را از روی سر مهاجم استقلال جمع کرد و 

مورد تشویق شدید هواداران قرار گرفت.
دقیقه 19، بازی تیمی زیبای پرسپولیسی ها موقعیت 
پاس کاری  کرد.  ایجاد  تیم  این  برای  خوبی  بسیار 
سرخ پوشان در نهایت توپ را داخل محوطه جریمه 
به طارمی رساند اما شوت محکم این بازیکن را مدافع 

استقلال با پا دور کرد.
دقیقه 22، علی علی پور معتقد بود که مدافع استقلال 
روی او خطا کرده اما داور با او هم عقیده نبود و به دلیل 

اعتراض شدید، به بازیکن پرسپولیس کارت زرد داد.

دقیقه 24، پرسپولیسی ها درست روی خط محوطه 
جریمه صاحب ضربه ایستگاهی شدند. این ضربه را 
مسلمان به دیوار دفاعی زد اما توپ پس از یک رفت 
و برگشت در یک قدمی دروازه به طارمی رسید اما این 

مهاجم در کمال ناباوری نتوانست دروازه را باز کند.
دقیقه 31، باز هم پرسپولیس صاحب ضربه ایستگاهی 
شد. این بار از فاصله حدود 25 متری عالیشاه توپ را 
فرستاد اما حاصلی جز یک پرتاب اوت برای سرخ پوشان 

نداشت.
جریمه  محوطه  پشت  طارمی  مهدی  دقیقه 43، 
استقلال صاحب توپ شد اما شوت ناامیدکننده او با 

اختلاف زیاد به بیرون رفت.
دقیقه 44، حرکت تیمی خوب پرسپولیسی ها عالیشاه 
را پشت محوطه جریمه صاحب توپ کرد اما شوت او هم 

با اختلاف زیاد به بیرون رفت.
 نیمه دوم داربی ۸3 با سوت فغانی آغاز شد.

دروازه  چپ  سمت  از  انصاری  جابر   ،4۸ دقیقه 
پرسپولیس پاس عرضی خوبی ارسال کرد و در حالی 
که با اشتباه مدافع سرخ ها توپ در یک قدمی دروازه به 
کاوه رضایی رسیده بود، بیرانوند شوت مهاجم استقلال را 
در دو ضرب مهار کرد تا بهترین فرصت استقلال تا این 

دقیقه از بازی از دست برود.
دقیقه 5۸، خسرو حیدری ضربه کرنر دیگری به روی 
دروازه پرسپولیس فرستاد اما این ضربه حاصلی نداشت 
و توپ بار دیگر به کرنر رفت. این بار کرنر فرستاده شد 
اما داور بازی را متوقف کرد و دستور تکرار ضربه را صادر 
کرد. پس از ارسال توپ، بیرانوند بالاتر از همه بازیکنان 
توپ را مهار کرد و به زمین افتاد که برخوردش با زمین 
به قدری شدید بود که بیش از یک دقیقه روی زمین 

نشست تا مداوا شود.
به روی دروازه  را  بلندی  توپ  عالیشاه  دقیقه 61، 
فرستاد اما ضربه سر طارمی با اختلاف کمی به بیرون 

رفت.
دقیقه 64، طارمی به سرعت به سمت دروازه استقلال 
رفت و پاس عمقی مسلمان را دریافت کرد اما شوت او را 

مدافع استقلال به کرنر فرستاد.
دقیقه 65، محمد انصاری با خطای استقلالی ها روی 
زمین افتاد و برای مداوا به بیرون از زمین برده شد. او دو 

دقیقه بعد به زمین بازگشت.
دقیقه 69، فرشید باقری، محسن مسلمان را که قصد 
شروع ضدحمله داشت، با خطا متوقف کرد و کارت زرد 

گرفت.
دقیقه ۷٠، پولی یانسکی جای انصاری را که دقایقی 
پیش مصدوم شده بود، گرفت تا اولین تعویض بازی به 

نوعی، اجباری باشد.
دقیقه ۷3، عالیشاه بار دیگر توپ بلندی به روی دروازه 
استقلال فرستاد اما ضربه سر احمدزاده در تیر دورتر به 

زمین خورد و به بیرون رفت.
دقیقه ۷4، علی پور در موقعیت تک به تک با رحمتی 

قرار گرفت اما توپ را به آسمان زد.
دقیقه ۷۷، شوت مسلمان از داخل محوطه جریمه با 

برخورد به پای مدافع استقلال به زمین برگشت.
دقیقه ۸٠، ضربه سر کاوه رضایی با اختلاف بسیار 
کمی به بیرون رفت. بیرانوند در این صحنه تنها نظاره گر 

عبور توپ بود.
دقیقه ۸1، جابر انصاری از بازی بیرون رفت و جایش 

را به علی قربانی داد.
دقیقه ۸5، ولادیمیر پریموف برای پرسپولیس به جای 

علی پور به میدان رفت.
دقیقه ۸6، مدافعان استقلال در فاصله 2٠ متری 
دروازه خودی روی محسن مسلمان خطا کردند و یک 
ضربه ایستگاهی به حریف تقدیم کردند. این ضربه به 
صورت خطرناکی ارسال شد اما جلال حسینی در یک 

قدمی دروازه به توپ نرسید.
دقیقه ۸9، خسرو حیدری به دلیل خطا روی مسلمان، 

سومین کارت زرد استقلال را گرفت.
دقیقه 9٠، رابسون از مقابل دروازه خودی توپ را به 
خوبی به کرنر فرستاد و اجازه نداد که طارمی به توپ 

ضربه بزند.
دقیقه 91، عالیشاه جای خود را به احمد نورالهی داد.

دقیقه 92، پریموف دروازه استقلال را باز کرد اما داور 
معتقد بود گل در موقعیت آفساید به ثمر رسیده است.

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس پس از دربی ۸3 تهران از تماشاگران این تیم تشکر کرد و 
مدعی شد تیمش در این بازی موقعیت های زیادی برای گلزنی داشته است.

 برانکو ایوانکوویچ پس از تساوی بدون گل تیمش مقابل استقلال اظهار داشت: یک دربی 
دیگر را پشت سر گذاشتیم و قبل از هر چیز باید از هواداران مان تشکر کنم که با بیشترین تعداد 

ممکن در این بازی حاضر شدند و در تمام بازی کنار ما بودند.
 این دربی به ما نشان می دهد که به هدف نهایی مان نزدیک و نزدیک تر می شویم

وی افزود: بازیکنانم به وظیفه شان عمل کردند، چون نهایت تلاش خود را کردند. همان طور 
که قبل از بازی گفتم، دربی هوای خاص خودش را دارد. استقلال هم نشان داد تیم خوبی است 
و باید به بازیکنانم به دلیل خواست و اراده و تمرکز بالای آنها تبریک بگویم. متأسفانه بازی را 
نبردیم، اما همین بازی به ما نشان می دهد که به هدف نهایی مان نزدیک و نزدیک تر می شویم.

 به ادامه راه امیدواریم
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس خاطرنشان کرد: بازی در این ساعت به دلیل این درجه از 
هوا برای ما سخت بود، به خصوص باتوجه به سبک بازی ما، اما به ادامه راه امیدواریم که از حالا 

خودمان را برای بازی با سپاهان آماده می شویم.
 طارمی آقای گل فصل گذشته و بسیار خطرناک است

وی درباره علت فیکس بازی کردن مهدی طارمی با وجود غیبتش در فصل آماده سازی اظهار 
داشت: موافقم. در خصوص طارمی که تازه چند روز پیش از شروع فصل به تیم ما اضافه شد و 
در تمرینات آماده سازی نبود. او در بازی اول با تعویض به میدان آمد و در بازی با صبا هم از ابتدا 
بازی کرد. پس از آن یک ماه در خدمت تیم ملی بود و مشخص است او هنوز آماده نیست. با 
این حال او آقای گل فصل گذشته بوده و بسیار خطرناک است. او بعد از بازی با سپاهان دوباره 

یک ماه به اردوی تیم ملی می رود و امیدوارم در ادامه فصل آماده تر شود. 

نمی خواهم دنبال بهانه باشم
برانکو در خصوص از دست دادن موقعیت های تیمش توسط بازیکنان پرسپولیس و اینکه آیا 
بازیکن دیگری نیست که به میدان بیاید و گل بزند، گفت: بله، داریم. وحید امیری که مصدوم 
است. نمی خواهم دنبال بهانه باشم که او چگونه بازی کرد، یا محمد انصاری حالش اواسط بازی 
بد شد و از بازی بیرون آمد. طارمی هم امیدوارم که در اردوی تیم ملی آماده شود و علیپور هم 
بازیکن جوانی است که هنوز نیاز به زمان دارد و بازی به بازی بهتر می شود. وحید امیری هم 
امروز به دلیل مصدومیتی که داشت نتوانست بازی کند. باید ببینیم مقابل سپاهان چه شرایطی 

دارد، چون او در بازی با چین به شدت مصدوم شد. 
باید مقابل استقلال 15 شانس گل داشته باشیم؟!

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص اینکه انتظار می رفت تیمش سراسر هجومی 
باشد و چرا اینطور نشد، گفت: همین الان خبرنگار دیگری گفت ما شانس های زیادی داشتیم 

که گل نزدیم. شاید شما فکر می کنید ما باید مقابل استقلال 15 شانس گل داشته باشیم؟! 
جایگاه استقلال دلیل بد بودن این تیم نیست

وی افزود: دیروز هم در خصوص کیفیت استقلال صحبت کردم و اکنون تکرار می کنم که 
دروازه بان آنها در کنار بیرانوند بهترین دروازه بان ایران است. وریا غفوری ملی پوش است. دیگر 
بازیکنان آنها مانند باقری، ابراهیمی، خسرو حیدری، کاوه رضایی و... ملی پوش هستند. اینکه 

جایگاه آنها کجاست، مبنی بر بد بودن آنها نیست و باید این را قبول کنیم. 
در بخش عمده ای از دربی ما برتر از استقلال بودیم

این مربی کروات یادآور شد: لیگ یک ماه تعطیل بوده و باید فرصت بدهیم تیم به فرم خود 
برگردد. من از عملکرد بازیکنانم راضی هستم و مدافعان هم خوب عمل کردند. فکر می کنم در 
بخش عمده بازی، ما برتر از حریف بودیم. به هر حال هر تیمی در دقایقی از بازی برتر است، اما 

در مجموع این بازی امیدواری را به من داد.
 هیچ تیمی وجود ندارد که در تعطیلات فرم اصلی اش را حفظ کند

برانکو درباره اینکه پرسپولیس بعد از تعطیلات افُت کرده و آیا دلیل آن نداشتن بازیکنان 
ملی  پوشی است که از هفته بعد بازهم آنها را در اختیار ندارد و چرا پرسپولیس در نیمه دوم 
فقط در زمین خودش بود و فقط روی چند ضد حمله موقعیت داشت، خاطرنشان کرد: بنده 
تا حدی با نظر شما موافق هستم. البته طبیعی است که تعطیلات طولانی روی تیم تأثیر 
می گذارد. هیچ مربی و هیچ تیمی وجود ندارد که در این تعطیلات فرم اصلی اش را حفظ کند، 
به خصوص وقتی پنج شش بازیکن خود را ندارید.  وی با یادآوری اینکه برنامه تمرینات تیم 
ملی با باشگاهی متفاوت است، افزود: به همین دلیل گفتم که از بازیکنانم راضی ام و بخش اعظم 
بازی را ما کنترل می کردیم. بخش دیگری از بازی را هم استقلال کنترل کرد، اما در نهایت 
آخر بازی دست ما بود که موقعیت هم ایجاد کردیم. با این حال ما هنوز فضای کافی را برای 
استفاده از بازیکنان مانند طارمی، احمدزاده و مسلمان داریم. بازهم می گویم این دربی است و 

استقلال هم کیفیت خودش را دارد.
 فرصت های زیادی برای گلزنی داشتیم

وی در واکنش به اظهارات علیرضا منصوریان مبنی بر اینکه تیمش موقعیت های بهتری 
نسبت به پرسپولیس داشته و البته اینکه داور مسابقه می توانسته در برخی موقعیت ها به سود 
استقلال سوت بزند، گفت: من معمولاً درباره این بحث ها نظر نمی دهم و هرکسی نظر خودش 

را دارد. به نظرم ما فرصت های زیادی برای گلزنی داشتیم و استقلال هم دو سه فرصت گلزنی 
داشت. مانند صحنه ای که بیرانوند توپ گرفت و البته آن هم اشتباه خودمان بود که توپ را به 
استقلال دادیم. دو ضربه سر هم استقلالی ها زدند که ما گرفتیم. استقلال هم چند ملی پوش 

دارد که کیفیت خوبی دارند.
 داوران دربی خوب عمل کردند

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس افزود: درباره داوری هم باید به آنها خسته نباشید بگویم و یک 
بار دیگر اینکه این تیم توانست فینال المپیک را سوت بزند، تبریک می گویم. نمی دانم می توانید 
درک کنید که سوت زدن در فینال المپیک چه افتخار بزرگی است. حالا یکی دو خطای اشتباه 
مشکلی نیست، اما هر سه داور مسابقه خوب عمل کردند. من نمی دانم خطا روی طارمی در 
داخل محوطه بود یا خارج، اما حتی اگر داخل بوده باشد، در لحظه تصمیم گرفتن سخت است.

 عادلانه نیست فقط از بیرانوند تعریف کنیم و بقیه را در نظر نگیریم
برانکو درباره اینکه علیرضا منصوریان اعلام کرده است علیرضا بیرانوند بهترین بازیکن زمین 
بوده و آیا با این موضوع موافق است یا نه، اظهار داشت: من در مورد افراد هیچ وقت صحبت 
نمی کنم، اما بیرانوند خوب عمل کرد. یک ضربه خوب کاوه رضایی را گرفت، اما یک اتفاق عادی 
است که از فاصله 4٠ متری بتوان توپ را دفاع کرد. من به او تبریک می گویم، چون انتظار 
داشتم در ارسال از کناره ها بیرون بیاید و توپ را دفع کند. چیزی که همیشه اصرار دارم، این 
است که همیشه باید تیم باشیم و این تیم است که تک تک افراد را بالا می برد. عادلانه نیست 

که فقط از بیرانوند تعریف کنیم و بقیه را در نظر نگیریم. من از همه رضایت دارم. 
خیلی خوب خسرو حیدری و وریا غفوری را کنترل کردیم

برانکو در مورد سمت چپ خط دفاع پرسپولیس اضافه کرد: من فکر می کنم، در آن سمت 
خیلی خوب خسرو حیدری و وریا غفوری را کنترل کردیم. فرشاد و ربیع خواه از پس این کار 
خیلی خوب برآمدند. ربیع خواه حتی به حمله هم اضافه می شد. فرشاد هم سه موقعیت بسیار 

خوب گلزنی داشت. از بازی آنها خیلی راضی هستم.
 در مورد استقلال حرف می زنیم نه یک تیم معمولی

وی در مورد عملکرد بازیکنان استقلال نیز گفت: موافق نیستم که آنها بهتر از بازی های قبلی 
بودند و عملکرد خوبی داشتند. من بارها هم به بازیکنان خودم و هم به هواداران گفتم و باز هم 
تکرار می کنم وقتی در مورد استقلال حرف می زنیم، در مورد یک تیم معمولی که حرف نمی زنیم.

 استقلال نسبت به فصل قبل تیم بهتری شده است
برانکو ادامه داد: من به دنبال توجیه عملکردم نیستم. امروز هم فقط نام برخی از بازیکنان این 
تیم را آوردم. آنها تیم بهتری نسبت به فصل قبل شده اند. استقلال تیم بسیار خوبی است و باید 
بگویم ما با یک تیم آماتور بازی نداشتیم. استقلالی ها برای قهرمانی آمده اند. آنها میثم مجیدی 

و بختیار رحمانی یا علی قربانی را خریده اند، اما این بازیکنان را روی نیمکت تیم شان دارند.
 از سد 2 حریف خیلی سخت گذشتیم

سرمربی پرسپولیس در پایان تصریح کرد: استقلالی ها تیمی بسیار عالی دارند و در این راستا 
حرف می زنم که استقلال بزرگ است. مشکلات زیادی که ما قبل از بازی داشتیم، بخش 
دیگری از حرف هایم است. حالا هم بعد از یک استارت عالی، فاصله طولانی در لیگ می افتد 
و بعد از بازی با سپاهان باید منتظر بمانیم تا لیگ دوباره آغاز شود. سه حریف بسیار سخت 

مقابل مان بودند که از سد دو تای آنها گذشتیم و باید مقابل سپاهان به میدان برویم.

سرمربی تیم فوتبال استقلال تأکید کرد که در هشتادوسومین دربی 
تهران روز خوب سنگربان پرسپولیس بوده است.

علیرضا منصوریان پس از تساوی بدون گل تیمش مقابل پرسپولیس 
اظهار داشت: می توانم بگویم روز خوبی برای علیرضا بیرانوند بود. این را 

به جر أت می گویم او شش هفت موقعیت ما را گرفت.
ضربه سر کاوه رضایی باید گل می شد

وی ادامه داد: به نظرم ضربه سر کاوه رضایی باید گل می شد که 
بیرانوند به خوبی گرفت. در نیمه اول مهدی رحمتی کمتر به زحمت 
افتاد، اما دو سه موقعیت خوب گرفت. باید به کاپیتان تیمم تبریک 
بگویم که یک کلین شیت خوب داشت و به شش هفت بازیکن جوان 
تیمم که اولین دربی شان را پشت سر گذاشتند. باید از هواداران هم 

تشکر کنم که خوب بودند و دست شان را می بوسم.
برای مساوی نیامده بودم

سرمربی تیم فوتبال استقلال درباره اینکه آیا از مساوی راضی است 
یا نه، گفت: از ته قلبم از نتیجه صفر - صفر راضی نیستم. برای مساوی 
نیامده بودم و به نظرم اگر می توانستیم در زمانی که مشخص کرده 

بودیم، به گل برسیم پرسپولیس به ما نمی رسید.
از نتیجه راضی نیستم

کاپیتان پیشین تیم فوتبال استقلال خاطر نشان کرد: روی آشفتگی 
پرسپولیس حساب کرده بودیم و الان از نتیجه راضی نیستم. فکر 
می کنم کمتر مربی ای راضی می شد سیدمجید حسینی جوان را 
مقابل خط آتش خوب پرسپولیس قرار بدهد، اما او موفق بود. به 

همین دلایل از نتیجه راضی نیستم.
کاش امروز به یک گل می رسیدیم که حالا ادبیات من 

متفاوت بود
منصوریان درباره اینکه فکر می کند چرخه مربیان استقلال که ناصر 
حجازی، امیر قلعه نویی، پرویز مظلومی و صمد مرفاوی بوده اند چقدر 
به او نوبت بدهد، گفت: استقلال به این مفتخر است که بین جنس 
خودش می چرخد و این پرچم هم امانت است. مطمئناً بعد از من هم 
این پرچم دست خودمان است. کاش امروز به یک گل می رسیدیم که 

حالا ادبیات من متفاوت بود و من منتظر این لحظه بودم.
دفاع ما مهاجمان پرسپولیس را بایکوت کرد

وی افزود: ما حساب کرده بودیم که اگر طارمی بالا بازی کند به 

عقب می آید و توپ را می گیرد و اگر علیپور بالا بازی کند، با سر برای 
طارمی می کارد تا او گل بزند. دفاع ما خوب آنها را بایکوت کردم و ما 
منتظر یک فرصت بودیم. با این حال می گویم که امیدوارم این چرخه 

بین مربیان نسل جوان استقلال مانند مهدی پاشازاده و... باشد.
دربی یک جام جدا از سایر بازی هاست

سرمربی تیم فوتبال استقلال با اشاره به نتیجه تساوی هشتادوسومین 
دربی شهر تهران گفت: ما دربی را متفاوت از سایر بازی ها می بینیم و 
روزی هم که من آمدم برای بردن دربی آمدم. دربی یک جام جدا از 
سایر بازی هاست. من مانند هواداران روی سکوها بودم و آنها را درک 
می کنم. همه می گویند دربی هم سه امتیاز دارد و من هم می گویم 

سه امتیاز دارد، اما سه امتیازش خیلی پرانرژی و شیرین است.
سیستم کی روش 4 سال پیش 75 میلیون ایرانی را 

خوشحال کرد
منصوریان درباره اینکه تیمش مانند سیستم کارلوس کی روش در 
تیم ملی یک سیستم دفاعی و تخریبی بازی کرد، اظهار داشت: شما 
یک جا شانه خالی می کنید، اما باید بگویم همین دیزاین کی روشی 
چهار سال پیش ۷5 میلیون ایرانی را خوشحال کرد. خوب بود ما چهار 
سال پیش مقابل کره جنوبی  حمله می کردیم و شکست می خوردیم؟! 
امیدوارم که کی روش همین سیستم را حفظ کند تا در جام جهانی 

2٠1۸ نیز حضور داشته باشیم.
قبول کنیم که کی روش هم هموطن ماست

وی افزود: بیایید این ادبیات را تغییر بدهیم و قبول کنیم که 
کی روش هم هموطن ماست. ما افتخار می کنیم به این مربی و بازی ما 
هم تخریبی نبود. سال گذشته هم وقتی من با نفت مقابل پرسپولیس 
پیروز شدم، گفتند که کی روش خط و خطوطی داده است و ای کاش 

این ادبیات را تغییر بدهیم.
کارمان را با قدرت ادامه می دهیم

وی خاطرنشان کرد: عملکرد ما در سال های گذشته باعث می شود 
هواداران به من اعتماد کنند. آنها تیم ما را می شناسند. 4٠ هزار نفر 
هواداری که آمده بودند، خودشان یک مربی هستند. ما کارمان را با 
قدرت ادامه می دهیم و آنها دست مان را خالی نگذارند. من دست شان 

را می بوسم.
اگر به جای داور بودم یک جاهایی به سود استقلال سوت 

می زدم
سرمربی تیم فوتبال استقلال درباره اینکه آیا از عملکرد علیرضا 
فغانی رضایت داشته یا نه، اظهار داشت: در مورد داوری نمی توانیم 
صحبت کنیم. یک زمانی می شد صحبت کرد، اما فغانی  دیگر فینال 
المپیک را سوت زده است. دیگر نمی توانیم حرفی بزنیم چون دیگر 
داور شماره یک است که در سطح اول آسیا و حتی جهان قرار دارد. 
با این حال خودم فکر می کنم یک جاهایی اگر داور بودم، به سود 

استقلال می گرفتم.
قضاوت در فینال المپیک هدیه خدا به فغانی بود

وی افزود: فغانی افتخار داوری ما در آسیاست. روزهای پس از بازی 
تراکتورسازی - نفت در آخرین هفته دو فصل پیش خیلی او را اذیت 
کردند و اکنون برای وی خوشحالم. اگر دیدید فغانی فینال المپیک را 

سوت زد، هدیه خدا بود.
منصوریان در پاسخ به سؤال عجیبی از سوی یک خبرنگار مبنی 
بر اینکه چرا امروز لباس مشکی پوشیده است، گفت: دلیل خاصی 

نداشت!
وی در پاسخ به این سؤال که هفته اول گفتید استقلال واقعی را 
از هفته ششم ببینید، حالا چه نظری دارید، گفت: تیم ما یک بعد 
روحی و روانی دارد، به خصوص از نظر گلزنی و نتیجه گرفتن. در دیدار 
با ماشین سازی ما باید حداقل دو گل دیگر می زدیم. در همین بازی و 
در نیمه دوم کاوه رضایی، یک ضربه سر زد که باید به گل می رسید.

باید این تیم جوان را حفظ کنیم
سرمربی استقلال در خصوص اینکه گفته بود بازی به بازی بهتر 
می شوند، اما هنوز تیمش مشکل دارد و بعد از 2٠ دقیقه حمله، به 
دفاع می رود، تصریح کرد: بعد از گلزنی مقابل ماشین سازی، حریف را 
دعوت کردیم به حمله تا در برنامه بعدی، دفاع و ضدحمله را نشان 
دهیم. این بازی، فرق دارد چون دربی است. پرسپولیس می خواست 
مقابل ما به گل برسد. دو تیم شرایط متفاوتی داشتند و هر کسی که 
تمرکز داشت، گل می زد. البته باید بگویم زور هافبک ها به یکدیگر 
می چربید. به هر حال باید این تیم جوان را حفظ کنیم و باید بگویم از 

عملکرد بازیکنان راضی و ممنونم.
خبرنگاری از منصوریان پرسید شما گفتید اگر کاوه رضایی نیمه اول 
گل می زد، استقلال برنامه دوم خود را اجرا می کرد،  اما اگر طارمی گل 

می زد، استقلال چه کار می کرد، که منصوریان این طور جواب داد: آن 
وقت،  پرسپولیس پلن B خود را اجرا می کرد!

تیم من می تواند به هر تیمی گل بزند
وی در پایان گفت: آنقدر خط آتش پرسپولیس خوب عمل می کند 
که کار برای هر تیمی سخت می شود، اما تیم ما هم در خط حمله 
عملکرد خوبی دارد و می تواند در لحظه های حساس بسیار خوب 
عمل کند. این توانایی در تیم ما هست که توپ های مؤثری را به 

گل بدل کنیم.

 عادلانه نیست فقط از بیرانوند تعریف کنیم و بقیه را در نظر نگیریم

برانکو: به خاطر تیم ملی از تیمم راضی ام

 منصوریان: 

برای مساوی نیامده بودیم و از نتیجه راضی نیستم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی  و ساختمانهای
 فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956٠33٠٠٠1٠1٠5۷۸ شماره  رأی   -1
139111443٠٠٠1٠٠1212 آقای سلمانعلی ساعی نسب فرزند بیرامعلی ششدانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۸٠/۸5 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 3۷۸فرعی از 

112۸5 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956٠33٠٠٠1٠11669 شماره  رأی   -2
139111443٠٠٠1٠٠٠۷24 خانم زهرا سادات سلیمان پناه فرزند آقا مرتضی ششدانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۷1/۸3 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 1 فرعی از 

1٠363 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956٠33٠٠٠1٠٠9٠14 شماره  رأی   -3
139111443٠٠٠1٠٠13۷6 آقای محمد رضا مبارکی زاده فرزند آقا علی ششدانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 1۷٠ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره یک فرعی از 4٠35 

اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/06/09 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/27
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی و 
مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956٠33٠٠٠2٠13۷٠3 شماره  رأی   -1
139111443٠٠٠2٠٠2529 آقای محمد صادق زاده فرزند جواد ششدانگ یک قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده بمساحت 193/15 متر مربع پلاک شماره فرعی از 26۷۷ اصلی 

واقع در بخش2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956٠33٠٠٠2٠11566 شماره  رأی   -2
139111443٠٠٠2٠٠55٠4 خانم حمیده حسینی فرزند سید مبارک ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 55/۸٠ متر مربع پلاک شماره فرعی از 23٠6  اصلی 

واقع در بخش2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956٠33٠٠٠2٠1556۸ شماره  رأی   -3
139111443٠٠٠2٠1٠۸٠1 آقای اله بس نوروزی فرزند محمد رضا ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت ۷٠/۷٠ متر مربع پلاک شماره 1۷5 فرعی از 194۷ 

اصلی واقع در بخش2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956٠33٠٠٠2٠1۸135 شماره  رأی   -4
139111443٠٠٠2٠٠۸4۷1 آقای حسین خادم شاهزاده طاهر فرزند علی محمد ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1٠٠3 متر مربع پلاک شماره 2 فرعی از 

26۷۷ اصلی واقع در بخش2 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه2 قم تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/06/09 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/27
مرتضی نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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با این قطعه یک عکاس فوق حرفه ای  می شوید

محققان موفق به طراحی و ساخت یک کنترل هوشمند 
برای دوربین های عکاسی شدند که سرعت فوق العاده ای 

نسبت به عملکرد انسان دارد.
 این کنترل هوشمند که میوپس)Miops( نام دارد از 
سنسورها و سرعت گوشی های هوشمند استفاده کرده تا 

به یک دوربین DSLR  یا mirrorless برای گرفتن یک 
عکس در زمان حس جنبش، لرزش و یا سر و صدا فرمان 

دهد.
عکاسی سریع در صورت نداشتن تجربه و ابزار مناسب 
می تواند به کاری دشوار، عذاب آور و در برخی موارد بی 

نتیجه بدل گردد.
ممکن است شما یک دوربین و فلش سریع داشته باشید 
ولی با در اختیار نداشتن ابزار مناسب، ثبت یک لحظه 
خاص که بسیار سریع رخ می دهد تقریباً غیر ممکن است.

میوپس امکان گرفتن عکس های سریع و خاص را به 
سادگی و آن هم برای یک نفر و بدون نیاز به کمک فرد 

دوم فراهم می آورد.
این ابزار از طریق کابل به پورت شاتر یک دوربین متصل 

شده و قابلیت نصب بر روی صدها دوربین را دارد.
این کنترل با تشخیص نور، حرکت و یا صدا متوجه 

می شود که لحظه خاص برای ثبت تصویر مورد نظر فرا 
رسیده است و دوربین و فلش را بلافاصله به ثبت آن لحظه 
خاص وا می دارد. به این ترتیب کاربران به سادگی هرچه 
تمام قادر خواهند بود تصاویری مانند لحظه رخ دادن 
صاعقه و یا عبور یک گلوله از یک جسم خاص و متلاشی 

شدنش را ثبت کنند.
Miops همچنین دارای یک باتری قابل شارژ است که با 

یک بار شارژ می تواند به مدت 24 ساعت کار کند.
این کنترل همچنین دارای یک نرم افزار همراه است 
که به واسطه آن می توان از طیف گسترده ای از امکانات و 

ایده های خلاقانه برای عکاسی استفاده کرد.
 Miopsدر حال حاضر برای جمع آوری منبع مالی در 
وبسایت Kickstarter  قرار گرفته است و اگر همه چیز 
طبق برنامه ریزی پیش برود این فناوری جدید تا آوریل 

سال 2٠1۷ روانه بازار خواهد شد.

عضو انجمن متخصصین گوارش و کبد ایران :

چگونه می توان در برابر سنکوپ ایمن ماند؟
عضو انجمن متخصصین گوارش و کبد ایران توجه به سطح هشیاری را در فصول 
گرم بااهمیت خواند و گفت: یکی از شایع ترین علل از حال رفتن و سنکوپ کاهش 

مایعات بدن است.
صادق غفوری عضو انجمن متخصصین گوارش و کبد ایران ؛ گفت: از حال رفتن یا 
سنکوپ به علت افت ناگهانی خون رسانی به مغز ایجاد می شود که کاهش زودگذر سطح 
هوشیاری در فرد را به همراه دارد.غفوری درباره علائم کاهش سطح هوشیاری، اظهار 
داشت: علائمی همچون سرگیجه، سردرد، تاری دید و سیاهی رفتن چشم از نشانه های 
کاهش سطح هوشیاری بوده و باعث عدم تعادل و از حال رفتن افراد می شود.این 
متخصص عمومی اضافه کرد: از حال رفتن ممکن است همراه با تعریق و احساس تهوع 
باشد. همچنین به دلیل نوعی مکانیسم جبرانی در بدن، بیشتر حجم خون به سمت 
ارگان های حیاتی مثل مغز جریان پیدا می کند و در چنین حالتی امکان رنگ پریدگی 
در چهره و اندام های فرد وجود دارد.عضو انجمن متخصصین گوارش و کبد ایران درباره 
علل ایجاد سنکوپ در افراد عنوان کرد: فشارهای عصبی و هیجانی، بیماری های قلبی، 
افت قند خون، گرمازدگی، بیماری های عفونی، بیماری گوش داخلی، خونریزی )از 
قبیل خونریزی گوارشی( و عوارض برخی داروها از دلایل ایجاد سنکوپ )از حال رفتن( 
به شمار می رود.غفوری با بیان اینکه در فصل تابستان افراد بیشتر دچار کاهش سطح 
هوشیاری می شوند، افزود: در فصل تابستان به دلیل بالا بودن دمای هوا و گرمازدگی، 
احتمال عفونت های ویروسی از طریق اسهال و استفراغ وجود دارد که ممکن است سطح 
هوشیاری را پایین آورد.وی در خصوص راه های جلوگیری از سنکوپ افزود: در بسیاری 
از موارد با مصرف مایعات فراوان در فصول گرم سال و رعایت نکات بهداشتی می توان 

از بروز سنکوپ جلوگیری کرد. 
این متخصص عمومی درباره نحوه کمک به افراد از حال رفته عنوان کرد: هنگام زمین 
خوردن و از حال رفتن فرد، به منظور جلوگیری از بروز صدمات احتمالی، او را به حالت 
درازکش روی زمین بخوابانید. همچنین برای جلوگیری از خفگی هنگام استفراغ، سر 
بیمار را به یك سمت چرخانده و پس از به هوش آمدن فرد، به سرعت او را بلند نکنید.

عضو انجمن متخصصین گوارش و کبد ایران یادآور شد: درمان مقطعی سنکوپ نباید 
باعث شود که فرد از مراجعه به پزشک به منظور تشخیص دلیل اصلی آن غافل شود.

درمان بیماری ها با رایحه های معجزه گر

 عود مشک داروی طبیعی قلب و اعصاب
رایحه های طبیعی در درمان استرس، بی خوابی و بیماری های متعدد نقش چشمگیری 

داشته و یکی از موثرترین ابزار طب سنتی به شمار می روند.
یونس حیدری پژوهشگر طب سنتی ؛ گفت: عودها در واقع حاصل فرآوری گیاهان 
معطر و صمغ های عطری هستند که فواید دارویی و طبی دارند.وی با تاکید بر اینکه 
اکثر عودها اثر آرامبخشی و تقویت کنندگی دارند، تصریح کرد: دود کردن عودها موجب 
رفع خستگی، استرس، اضطراب و ایجاد آرامش می شود. برخی گیاهان دارویی نظیر 
گل نرگس، لیمو و مرزنجوش به طور طبیعی معطر بوده اما تعدادی از داروهای گیاهی 
مثل مشک و عنبر حتما باید فرآوری شده و به صورت عود در بیایند.حیدری در ادامه 
افزود: شناخته شده ترین نوع عودها صندل سرخ و سفید، عود صلیب، عود مشک، 
یاسمین، عنبر، رز، لیمو، لاواندر، کندر، سیب سبز، بابونه، رزماری، نعناع، زنبق و یاس 
کبود هستند.این پژوهشگر طب سنتی اظهار داشت: صندل دارای طبع سرد و خشک، 
قابض، خوشبو کننده بدن، ضد ترشحات مجاری ادرار، معرق و ضدعفونی کننده محیط 
است و استفاده بیش از حد از آن موجب تهوع و استفراغ می شود. همچنین عود صلیب 
دارای طبیعت گرم و خشک، ضد صرع و موجب افزایش گردش خون است.عود مشک 
آهو دارای طبیعت گرم و خشک، مقوی قلب و اعصاب، خوش بو کننده و آرامبخش 
است، استفاده بیش از حد آن به دلیل وجود کافئین موجب اختلال در دستگاه عصبی 
می شود. همچنین استنشاق عود سیب سبز ضد استرس، و عود کندر موجب ایجاد 
شادابی می شود.وی با تاکید بر نقش رایحه درمانی )آروماتراپی( در سلامت افراد اضافه 
کرد: بسیاری از بوها خاصیت درمانی دارند نظیر عطر گل نرگس که سبب تقویت ریه 
می شود؛ همچنین عطر اسطوخودوس هندی که از قدیم برای درمان اختلالات خواب 
کاربرد داشته است.حیدری با بیان اینکه عودهای اصلی بوی به مراتب ملایم تری نسبت 
به نوع اسانس دار دارند، یادآور شد: متاسفانه شرکت های سازنده عود که عمدتاً به دلیل 
گران تمام شدن مواد اولیه آن حجم بالایی از اسانس و مواد صنعتی را در عودها می 
گنجانند به آزاد شدن سرب در محیط دامن می زنند. از طرفی بسیاری از عودهای موجود 
در بازار که با اسامی متفرقه عرضه می گردد، اصل نیستند، همچنین برخی عودها نظیر 

صندل از مواد اولیه تقلبی تهیه می شوند.

اتاق خواب اقامتگاه چند باکتری است؟
خرید انواع محلفه و سرویس خواب گرانقیمت این روزها مد شده اما باید در کنار توجه 
به ظاهر آنها به نگهداری و شستشوی مرتبشان هم توجه داشت زیرا می تواند مسبب 

ابتلا به انواع بیماری ها در خانواده شود.
به گزارش گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ اگربر روی بدن و صورت 
خود جوش های چرکی می بینید، ریزش موهای سرتان بیشتر شده، احساس خارش 
و سوزش پوست به سراغتان آمده ، این علائم نشان دهنده وجود انواع میکروب ها و 
باکتری ها در محل زندگی شما است و هشداری جدی از سوی بدن است.گفتنی است، 
یکی از آلوده ترین مناطق که اغلب افراد نسبت به آن بی توجه هستند ملحفه ، روبالشی 
، بالشت و تشک خواب است.تعویض دیر به دیر ملحفه و روبالشی می تواند سبب ابتلای 
افراد به انواع بیماری های پوستی و تنفسی، آلرژی ها و عفونت های قارچی در بدن شود.

بسیاری از ما نسبت به تعویض و شستشوی زودهنگام این وسایل تنبل و بی حوصله 
هستیم و نمی دانیم که بیشتر مشکلات پوستی و حساسیتی که در ما وجود دارد و 
برکیفیت زندگیمان اثرمنفی می گذارد در اثر تنبلی در شستشوی سرویس خواب است.

 بدن شما در طول ساعاتی که به خواب می روید همچنان فعال است و به تعریق می 
پردازد و سلول های پوستی جدید جایگزین سلول های مرده می شوند، موهایی که 
ریشه آنها در حال نوسازی است می ریزند و موهای تازه جایگزین آن می شوند ، هنگام 
خواب ترشح بزاق دهان می تواند با ملحفه تماس برقرار کند و سبب شود تا سرویس 
خواب افراد آلوده شود.کارشناسان شستشوی هفتگی ملحفه و روبالشی را بویژه به افرادی 
که دچار مشکل آکنه، شوره موی سر و آلرژی هستند با رعایت نکاتی چون شستشو با 
مواد غیر آلرژی زا مانند مایع لباسشویی به جای پودر لباسشویی  و خشک کردن دربرابر 
آفتاب توصیه  می کنند.کارشناسان انواع مواد آلوده و حشرات ذره بینی کوچک را در 
تخت خواب شناسایی کرده اند که می توانند مسبب ابتلای افراد به بیماری های غیر 
مسری باشند.بویژه افراد بیمار و یا ورزشکار باید توجه ویژه ای به وسایل خواب خود 
داشته باشند زیرا دربدن آنها عفونت های قارچی به سرعت می تواند منتشر و باعث 
بروز بیماری های سخت درمان شود، ورود حیوانات خانگی به تخت خواب یکی دیگر از 
عوامل ایجاد بیماری های پوستی در افراد است و می تواند انواع میکروب ها و حشراتی 
چون شپش، کک، کنه، زالو، عنکبوت و انگل های موجود در پنجه حیوان را به تخت فرد 
منتقل کند.بهترین مکان برای قرار دادن تخت خواب زیر نور پنجره ای  روبه خورشید 
است تا از خاصیت ضدعفونی کنندگی خورشید بتوان استفاده کرد. توصیه می شود هر 
از گاهی تشک را هم در مقابل نور خورشید قرار داد و روتشکی را به طور منظم شستشو 
داد تا میکروب ها و قارچ های ذره بینی موجود در آن نابود شوند.بهتر است جنس 
ملحفه و روبالشی از مواد غیر حساسیت زا و نخ ، کتان یا بامبو باشد تا کمترین آسیب 

را به پوست بدن برساند.

یک متخصص بیماری های دهان و دندان مطرح کرد

شایع ترین علل بوی بد دهان 
یک متخصص بیماری های دهان و دندان گفت: شایع ترین دلایل بوی نامطبوع دهان 

در لثه ها و دندان ها است.
دکتر نرجس اکبری با اشاره به علل بوی بد دهان، اظهار کرد: بوی بد دهان عبارت 

است از بوی ناخوشایندی که هنگام تنفس یا صحبت کردن شخص به مشام می رسد.
وی تصریح کرد: از عمده دلایل بوی بد دهان علاوه بر عامل التهاب ایجاد شده در لثه ها، 

عدم رعایت بهداشت دهان و دندان ها نیز خواهد بود.
سرپرست دانشکده دندانپزشکی استانخراسان جنوبی  با بیان اینکه بیشترین عامل 
پوسیدگی های دندانی و بیمارهای لثه ژنژیویت و پریودنتیت است، افزود: عدم رعایت 
بهداشت دهان و دندان ها، ناراحتی های دستگاه تنفسی مثل پولیپ های بینی، سینوزیت، 
عفونت های دستگاه تنفس فوقانی و ریه ها، ناراحتی های دستگاه گوارش دیورتیکول های 
مری یا ناراحتی های معده از جمله مواردی بوده که در ایجاد بوی بد دهان تاثیرگذار 

خواهد بود.
اکبری با بیان اینکه برخی از بیماری ها نیز تا حدودی در ایجاد بوی بددهان نقش 
دارند، بیان کرد: بیماری های سیستمیک مثل دیابت و ناراحتی های کلیوی، خشکی 
دهان ناشی از بیماری ها مثل سندرم شوگرن یا خشکی دهان در زنان مونوپوز یا یائسه 
و خشکی دهان ناشی از عوارض دارویی مثل داروهای ضد فشار خون از بیمارهایی بوده 

که در ایجاد این بوی بد دهان نقش خواهند داشت.
وی یادآور شد: گاهی زخم های داخل دهانی ناشی از بیماری های مثل پمفیگوس یا 
زخم به سایر علل یا سرطان های ایجاد شده در حفره دهان هم می توانند در ایجاد بوی 

بد دهان نقش داشته باشد.
این متخصص دهان و دندان خاطر نشان کرد: برای برطرف کردن بوی بد دهان ابتدا 
باید عامل ایجاد شده که باعث بوی بد در دهان شده را شناسایی کرد و سپس در جهت 

درمان اقداماتی انجام داد.

مسافران خودروهای کرایه آنلاین "اوبر" در آمریکا به زودی می توانند سفر در ماشین های 
خودران این شرکت را تجربه کنند.

ناوگانی از 14 خودروی خودران فورد فیوژن این شرکت از روز چهارشنبه بطور آزمایشی 
مسافران را در خیابان های پیتسبورگ آمریکا منتقل کردند.

این خودروها مملو از تجهیزاتی هستند که به آن ها اجازه می دهد خود را هدایت کنند. با 
این حال یک مهندس از شرکت اوبر در صندلی راننده حضور داشته و در صورت بروز مشکل، 
کنترل اوضاع را در دست خواهد گرفت. از جمله تجهیزات خودروهای خودران اوبر باید به 
دوربین های تشخیص چراغ راهنما، سیستم رادار تشخیص شرایط آب وهوایی و لیزرهای 
چرخان برای تولید یک نقشه سه بعدی 36٠ درجه از محیط اطراف اشاره کرد. این برنامه 
آزمایشی، یکی از تازه ترین فعالیت ها در رقابت داغ بین شرکت های فناوری و خودروسازان 
برای ساخت خودروهای کاملا خودران به منظور استفاده عمومی محسوب می شود. رقبایی 
مانند ولوو و گوگل صدها میلیون دلار در این زمینه سرمایه گذاری کرده و چندین آزمایش 
را با خودروهای خودران خود صورت داده اند، اما اوبر نخستین شرکت آمریکایی است که 
خودروهای خودران را برای استفاده عمومی در دسترس قرار داده است. حذف هزینه راننده 
یکی از روش های ارزان کردن سفر با این گونه تاکسی هاست. البته برخی از این تجربه اظهار 
ترس کرده اند. به گفته آن ها، حضور یک انسان به عنوان راننده به آن ها در مورد ایمنی سفر 
اطمینان می دهد.این خودرو در آزمایشات اولیه خود نشان داده بود که به نرمی در خیابان های 
شهر حرکت می کند و به تمام قوانین راهنمایی و رانندگی احترام می گذارد. البته در زمان 
پارک کردن، راننده انسانی وارد عمل می شد. بسیاری از کارشناسان پیش بینی کرده اند که 
چندین سال طول خواهد کشید که خودروهای خودران برای استفاده در حمل و نقل عمومی 
به کار گرفته شوند. مقامات شرکت اوبر امیدوارند این کارآزمایی بتواند به آن ها درس هایی در 

مورد کاهش هراس مردم از کاربرد این فناوری بدهد.

تاکسی های خودران اوبر در خیابان های آمریکا

طراحی  با قلم های 3Doodler بسیار محبوب و مورد توجه است. در حال حاضر این نوع 
طراحی پیشرفت کرده و می توان با آن طرح های چوبی، مسی و برنز را ساخت.

 به گزارش ایسنا و به نقل از اینهبیتت،  3Doodler Pro مانند چاپگرهای سه بعدی عمل 
کرده و مانند چسب تفنگی مواد مذاب را به شکل های مورد نظر کاربر تولید می کند، البته 

داخل این قلم ها فن خنک کننده وجود دارد.
اولین قلم از این نوع در سال 2٠13 در سایت منبع یابی کیک استارتر برای جمع آوری 

منابع مالی ارائه شد.
نوع جدید این ابزار قلمی بلندتر بوده و به راحتی می   توان طرح هایی با جنس نایلون، 

پلی کربنات و   ترکیبی چوب، برنز و مس را با آن ایجاد کرد.
طرح های تولید شده قابلیت پوشش سنگ ریزه و یا جلا نیز دارند. از دیگر ویژگی های این 
قلم کنترل سرعت، دما و فن در هنگام طراحی است. صفحه نمایش LCD آن نیز دما و دیگر 

موارد مورد نیاز کنترلی در زمان طراحی را به کاربر نشان می دهد.
وسایل همراه این دستگاه شامل باتری قابل حمل و درپوش آن نیز است. همچنین این قلم 

دارای پوشش با الیاف کربنی و براق است. قیمت این قلم سه بعدی 249 دلار است.

یک شرکت ژاپنی پهپاد قدرتمندی ساخت که با استفاده 
از دو پنجه با بازوی پنج محور، اجسام مختلف با حداکثر وزن 
2٠ کیلو را به چنگ گرفته و در شرایط مختلف آب وهوایی 

حمل می کند.
 AW-ARM به گزارش ایسنا و به نقل از دیلی میل، ربات
با مجموعه باتری های قدرتمند می تواند همزمان با حمل بار 

مسافت 6٠ کیلومتری را در 3٠ دقیقه پرواز کند. 
شرکت سازنده پهپاد AW-ARM اعلام کرد که با استفاده 
از قابلیت گرفتن و حمل اشیاء با پنجه های قدرتمند می توان 
مواد خطرناک را از راه دور کنترل و جابه جا و همچنین با 
رساندن تخته شنا، از غرق شدن افراد در معرض خطر در 

دریا جلوگیری کرد.
پهپاد باربر با 6 موتور در دو نمونه ساخته می شود. نمونه 

بزرگتر این پهپاد قادر به حمل 2٠ کیلو بار است.
مهمترین ویژگی پهپاد AW-ARM توانایی کار در ارتفاع 
و حمل مواد خطرناک به صورت کنترل از راه دور است. این 
پهپاد همچنین مجهز به مغز پردازش اطلاعات تعادل در 

حین پرواز همزمان با حمل بار است.
ماسکازو کونو، مدیر عامل شرکت سازنده پهپاد عنوان کرد: 
پهپاد AW-ARM با آخرین تکنولوژی موجود و با پردازشگر 
پیشرفته ساخته شده است تا با کارایی بالا بهترین نمونه 

موجود  برای کاربردهای تجاری و نظامی باشد.

در اغلب موارد نیش زدن زنبور باعث تورم، درد و ایجاد کهیر و قرمزی در محل نیش زدگی 
 و یا یک واکنش آلرژی مرگبار در افراد می شود که حتی ممکن است به سکته مغزی ختم 

شود.
به گزارش ایسنا ، به نقل از میل آنلاین، در گزارش منتشره مجله پزشکی دانشگاه اوهایو 
آمده است سکته مغزی هنگامی رخ می دهد که یک لخته خون باعث انسداد شریان 
خون رسان به مغز و یا یک رگ خونی مغز پاره شده و خون رسانی به بخشی از مغز متوقف 

می شود .
سم زنبور شامل ترکیباتی است که  بیشتر آنها نقش هشداردهنده دارند و به هنگام نیش 
زدن و یا هنگام حمله ور شدن به سمت شکار و یا در مواقع خطر آزاد می شوند و از طریق 
مکانیزم های متعددی می توانند منجر به سکته مغزی در فرد شوند که شامل انقباض رگ های 
خونی، لخته شدن خون و واکنش های آلرژیک شدید است که در این حالت فشارخون 

کاهش یافته و خون به اندازه کافی در شریان های مغز جریان نمی یابد.
همچنین نیش زنبور ممکن است باعث ایجاد ضربان قلب نامنظم به نام فیبریلاسیون 
دهلیزی َ)Atrial fibrillation ( شود. افراد مبتلا به فیبریلاسیون دهلیزی بیشتر در معرض 

خطر سکته مغزی هستند، زیرا در این حالت خون در قلب جمع می شود و لخته های خون 
ایجاد شده از قلب به مغز می روند و سکته مغزی رخ می دهد.

با بررسی آزمایش های انجام شده بر روی بیمارانی که دچار نیش گزیدگی شده بودند 
پزشکان به این نتیجه رسیدند که در مورد انسان، اولین مکانیزم، انقباض رگ های خونی است 

که باعث  بروزسکته مغزی می شود.

طراحی مجسمه  با قلم 3 بعدی

ساخت پهپاد با الهام از پنجه  عقاب

نیش زنبورعسل می تواند باعث سکته مغزی در انسان شود

التهاب به صورت حاد یا مزمن در بدن بروز می کند و برای 
پیشگیری از آن و ممانعت از بروز مشکلات جدی تر باید 
عوامل آن را شناخت و با آنها مقابله کرد، چون این التهاب 
به مرور بدن را در معرض ابتلا به بیماری هایی مانند دیابت، 
بیماری های قلبی، آلزایمر، آرتروز و غیره قرار می دهد. با ما 
همراه باشید تا بیشتر با این عوامل آشنا شوید. حتما برای شما 
هم پیش آمده است که دچار گزش پشه یا حشره ای شوید 
و پوستتان ملتهب شده و دچار خارش شود. این مسئله مهم 
نیست و بعد از چند ساعت یا چند روز برطرف می شود. این 
قرمز واکنش طبیعی بدن نسبت به زخم یا جراحت است. اما 
برخی التهاب ها مدت بیش از این موارد به طول می انجامند. 
این نوع التهاب ها را طولانی مدت یا مزمن می نامند چون 
بیش از هفته ها یا ماه ها ادامه دارند. زمانیکه التهاب متوقف 
نمی شود خطرات ناشی از آن جدی تر می شود. در واقع این 
نوع التهاب مزمن می تواند منجر به دیابت، بیماری های قلبی، 
آرتریت یا آلزایمر شود. بنابراین لازم است که عوامل التهاب زا 

که در ادامه اشاره می شود و اثرات آن را کنترل کنید.
اضافه وزن دارید

اضافه وزن می تواند باعث بروز واکنش های التهابی در 
سلولهای چربی بدن باشد. با بالا رفتن سن، بافت های چربی 
روی برخی از سلولهای بدن تاثیر می گذارند. در این صورت 
نیز التهاب بدن میل به انتشار پیدا می کند.  استرس مزمن 
می تواند باعث افزایش برخی گلبول های سفید التهابی شود. 
در نتیجه خطر ابتلا به بیماری هایی که با التهاب بالا در 
ارتباط هستند افزایش پیدا می کند. چاقی مفرط در بین 
جوانان می تواند باعث بروز سیگنال های هشداردهنده ای در 
سلولهای چربی شود.  آنچه اتفاق می افتد این است: دستگاه 
ایمنی شروع به فعالیت برای دفاع از بدن می کند در حالیکه 
اتفاق خاصی در حال آسیب زدن به آن نیست. این فعل و 

انفعالات بیهوده بدن باعث بروز التهاب می شود.
استرس زیاد دارید

از دیگر عوامل بروز التهاب در بدن استرس زیاد است که 
ممکن است حاد یا مزمن باشد. استرس حاد زمانی بروز می 
کند که نگرانی ها یا ترس هایتان بسیار زیاد باشد و شما 

در برابر شرایطی قرار بگیرید که زندگی تان را به معنای 
واقعی به خطر بیاندازد. استرس مزمن نیز در مواقع مشکلات 
زناشویی،اختلاف های خانوادگی یا استرس کاری زیاد خود 
را بروز می دهد. این دو نوع استرس باعث بروز التهاب می 
شود. کورتیزول نقش مهمی در کنترل واکنش های التهابی 
دارد. مشکل اینجاست که استرس مزمن می تواند اثرات این 
هورمون را متوقف سازد. نتایج پژوهشی که در دانشگاه راکفلر 
انجام شده نشان می دهد که این مسئله در کنترل واکنش 
های التهابی اختلال ایجاد می کند. در همین پژوهش نیز 
مشخص شد استرس مزمن می تواند باعث افزایش برخی 
گلبول های سفید التهابی شود. در نتیجه خطر ابتلا به بیماری 
هایی که با التهاب بالا در ارتباط هستند افزایش پیدا می کند.

دچار باکتری روده شده اید
البته باید گفت که تمام باکتری ها الزاما آسیب رسان 
نیستند. برخی از این باکتری ها متناسب با نوع شان باعث 
کنترل و توقف التهاب می شوند و برخی دیگر کاملا برژس 
عمل کرده و التهاب ایجاد می کنند. در هر حال ۷٠ درصد 
سلولهای ایمنی بدن در شکم)روده ها( مستقر هستند. این 
بدین معنی است که باکتری های روده می توانند به چندین 
روش روی دستگاه ایمنی بدن تاثیر بگذارند بنابراین می 
توانند عامل مهمی در بروز التهاب باشند.محققانی که روی 
این مسئله تحقیق کرده اند به طور کامل موفق به درک 
این پدیده نشده اند. بنابراین تغییرات محیطی و تغذیه ای 
را مورد بررسی قرار می دهند. محققان میکروب هایی که 
در روده زندگی می کنند را شناسایی کرده اند که به نظر 
می رسد با ابتلا به آرتریت روماتوئید و بیماری کرون ارتباط 
دارند. التهاب ناشی از میکروب های روده می تواند باعث 
وخیم تر شدن و یا تسهیل بروز بیماری های دیگر مانند اچ 

آی ویHIV شود.
مصرف الکل، عامل التهاب

از نظر فیزیولوژیکی الکل در بدن تجزیه می شود. این 
واکنش باعث بروز ترکیبات سمی می شود که ایجاد التهاب 
می کنند. همه ما می دانیم که کبد اصلی ترین ارگانی است 
که تحت تاثیر روند تجزیه و تبدیل الکل در بدن قرار می گیرد 

و آسیب می بیند. این بدین معنی است زمانیکه الکل می 
نوشید در گام نخست کبد دچار التهاب می شود.مصرف این 
قبیل نوشیدنی ها  مانع از استراحت کبد شده و این ارگان را 
مسموم می کند. در نهایت اینکه مشکلات جدی تری مانند 
استئاتوز یا کبد چرب بروز می کند. یادتان باشد که مصرف 
زیاد الکل به معنای داشتن چربی بیشتر است که منجر به 

سیروز کبدی)سرطان کبد( یا هپاتیت می شود.
روش تان برای پیشگیری از بارداری در بروز التهاب 

نقش دارد
خانمها با شیوه های مختلفی از بارداری پیشگیری می 
کنند.برخی از این خانمها ترجیح می دهند قرص ضدبارداری 
مصرف کنند. این قرص ها از بروز بارداری در سنین بالاتر 
پیشگیری کرده و همچنین باعث بروز التهاب در بدن می 
شوند.به نظر می رسد خانمهایی که قرص های خوراکی 
مصرف می کنند بیش از افرادی که مصرف کننده این قرصها 
نیستند در معرض التهاب بدن قرار می گیرند. در سال 2٠14، 
مجله آمریکایی  PLoS One نتایج پژوهشی را به چاپ رساند 
که قابل توجه است. بر اساس این پژوهش التهاب در خانم 
هایی که قرص های ضدبارداری مصرف نمی کنند بسیار 
اندک است. البته این بدین معنی نیست که شما از روش های 
پیشگیری خودداری کنید. اما اگر قصد باردار شدن ندارید 
حتما با پزشک مشورت کنید تا بهترین شیوه را برحسب 
شرایط تان تجویز کند. پزشک تنها کسی است که می تواند 
تشخیص دهد شما در معرض بروز خطر هستید یا اینکه به 

تغییر قرص و روشهای پیشگیری نیاز دارید.
عوامل التهاب زا و عوارض آنرا نادیده نگیرید

هفته ها و ماه ها طول می کشد تا التهاب مزمن خود را 
بروز دهد و ممکن است در هر قسمتی از بدن خود را نشان 
دهد. اگر اضافه وزن دارید، سیگار می کشید، مشروبات الکلی 
مصرف می کنید یا از قرص های ضدبارداری برای پیشگیری 
استفاده می کنید بهتر است حواستان به آنچه در بدن تان 
می گذرد باشد. یادتان باشد برای مقابله با ناخوشی های 
حاصل از این مسائل لازم است که ورزش کنید، وزن تان را 

کاهش دهید و تغذیه سالمی در پیش بگیرید.

عوامل ایجاد التهاب در بدن استحکام استخوان بندی بدن 
با خوردن روزانه »پیاز«

از پیاز به عنوان یک داروی ضدعفونی کننده استفاده می شود. مالیدن آب پیاز به صورت 
از ایجاد لکه ها جلوگیری می کند و از مخلوط آب پیاز و عسل می توان به عنوان یک 
کرم ضد چروک استفاده کرد. پیاز سرشار از ویتامین C، کلسیم، منیزیم، فسفر، پتاسیم، 
سدیم، گوگرد و اسید فولیک و مقدار کمی آهن، مس و روی است که تاکنون تحقیقات 

زیادی برای اثبات خواص آن صورت گرفته است.
خوردن پیاز در پیشگیری از پوکی استخوان مؤثر است؛ چرا که پیاز با جلوگیری 
از کاهش مواد معدنی به ویژه کلسیم موجود در سلول های استخوانی از بروز پوکی 
استخوان جلوگیری می کند. پژوهشگران دانشگاه برن سوئیس، ترکیبی در پیاز 
شناسایی کرده اند که از کاهش حجم استخوان و پوکی آن جلوگیری می کند. این 
ماده در پیشگیری در کاهش نیافتن مواد مصرفی به ویژه کلیه سلول های استخوانی 

تأثیر زیادی دارد.
نوید میر کارشناس تغذیه  در این خصوص به ایسنا  گفت: پیاز یکی از گیاهان بسیار 
قدیمی است که انسان آن را شناخته و در غذای خود استفاده می کرده است. در 
کتابهای پزشکان قدیم از پیاز به سبب داشتن الیاف و ویتامین ها و فلزات به عنوان 

داروخانه ای کامل نام برده شده است.
وی افزود: پیاز، قند خون و کلسترول را پایین می آورد، بوی آن میکروب های مضر را 
از بین می برد، قند خون را کاهش می دهد، از ابتلا به سکته جلوگیری می کند، قلب 
را فعال می کند و کلسترول را کاهش می دهد، گردش خون را تقویت می کند، به 
سبب داشتن آنتی اکسیدان، تنش و نگرانی را از بین می برد، الیاف غذایی آن دستگاه 
هاضمه را تقویت می کند، پیاز از سرطان ریه جلوگیری می کند چون مواد شیمیایی 
موجود در پیاز خطر ابتلا به سرطان ریه را کاهش می دهد، مواد فلاونوید از دچار شدن 
به انواع بیماری ها جلوگیری می کند و به وفور در پیاز یافت می شود، پیاز برای پوست 
بسیار مفید است، زیرا خون را تصفیه می کند و در نتیجه رنگ چهره زیبا تر و جذاب 

تر می شود.
وی بیان کرد: همچنین پیاز به دلیل داشتن گوگرد باعث افزایش رشد موهای 
سر می شود. پیاز به دلیل داشتن آهک، دندانها را محکم می کند و باعث استحکام 
استخوان بندی بدن می شود. بنابراین خوردن پیاز در کودکان مبتلا به نرمی استخوان 

و سالمندان مفید است.
وی تاکید کرد: اگر سرما خورده اید، چند پیاز را برش داده و در نقاط مختلف خانه قرار 
دهید. پیاز مانند یک دستگاه تصفیه هوا از ابتلای سایر اعضای خانواده به این بیماری 
جلوگیری خواهد کرد. همچنین اگر خارج خانه غذا می خورید، پیاز را همراه آن مصرف 
کنید، زیرا ماده ای در پیاز وجود دارد که از مسمومیت غذایی حاصل از خوردن گوشت 

مانده جلوگیری می کند.
وی خاطر نشان کرد: اگر شخصی به دلیل مصیبت وارده دچار حملات عصبی شده، 
پیازی را به دو نیم کرده و جلوی بینی او بگیرید. همچنین پیاز به دلیل داشتن ماده 

گلوکوزین که مشابه هورمون انسولین است، قند خون را تنظیم می کند.
وی در پایان گفت: گفتنی است، خوردن نصف پیاز متوسط در روز 3٠ درصد از مقدار 
کلسترول بد خون را کاهش می دهد و به جای آن باعث افزایش کلسترول خوب خون 
می شود پیاز منبع غنی نوعی اکسیدان است که از بروز سرطان در افراد جلوگیری 
می کند. این گیاه خوراکی از بیماری آب مروارید در چشم نیز جلوگیری می کند و 

بنابراین مصرف آن به افراد مسن توصیه می شود.

شرکت ماشین سازی Wazer برای اولین بار نمونه خانگی دستگاه برش با فشار آب را به بازار 
 Wazer عرضه کرد.به گزارش ایسنا و به نقل از دیلی میل، دستگاه برش با فشار آب شرکت
با برنامه ریزی رایانه ای مشابه چاپگرهای سه بعدی و تجهیزات برش CNC کار می کند. تنها 
تفاوت این دستگاه استفاده از فشار آب در برش مواد مختلف به جای لیزر و مته است.

مهمترین مزیت دستگاه برش با فشار آب، قابلیت برش انواع مواد نرم و سخت است، این 
دستگاه حتی می تواند قطعات فولادی و فیبرکربنی را نیز برش بزند.دستگاه برش با آب یا 
واترجت براساس فشار بسیار بالا و نازک آب حاوی ذرات ساینده کار می کند.تفاوت عمده 
دستگاه برش آب خانگی با نمونه های بزرگ تجاری در میزان فشار و نحوه برش است. فشار 
کاری دستگاه های برش  آب تجاری بین 414 تا 621 هزار کیلوپاسکال است.محققان شرکت 
سازنده با کاهش فشار کاری دستگاه و افزودن مواد ساینده به جریان آب امکان برش هر نوع 
ماده ای را با فشار بسیار کمتر از نمونه های صنعتی میسر کرده اند.دستگاه برش با آب خانگی 
قابلیت برش ورق فولادی با قطر چهار میلیمتر را دارد. ویژگی این دستگاه ایجاد محل برش 
کاملا یکدست و بدون لبه برنده است.شرکت سازنده همچنین عنوان کرد: دستگاه برش با 
آب، فقط با برق 11٠ ولت کار می کند و دارای میز کاری با ابعاد 3٠ در 46 سانتیمتر است.

دستگاه خانگی برش با فشار آب
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استاندار قم: 

رفتار اعتدالی باید منطبق برمنش اسلامی باشد 
استاندار قم با بیان این که رفتار اعتدالی باید منطبق بر توصیه ها و منش اسلامی باشد، 
گفت: دین ما، دین اعتدال است و طبیعی است که رفتارمان نیز باید منطبق بر اصول اعتدال 

و اسلامی باشد. 
سید مهدی صادقی روز پنجشنبه در جلسه حقوق شهروندی و رضایتمندی از ارباب رجوع، 
افزود: گاهی اوقات خط کش اعتدال را اشتباهی اندازه گیری می کنیم و تحملمان را در 
برخورد مسائل و مشکلات اجتماعی از دست می دهیم و دچار رفتار متناقض می شویم. وی 
با بیان این که رفتار ما روی برداشت از شخصیت و تربیت ما اثر دارد، اضافه کرد: حساسیت 
دقت و توجه مسئولان باید بیشتر از سایر مردم باشد و بدون توجه به رفتار خودمان نمی توان 

توقع داشت که دیگران در مورد ما قضاوت درستی داشته باشند.
وی تاکید کرد: باید دقت کنیم رفتار و عملمان باهم منطبق باشد و یا حداقل در تناقض با 
هم نباشد تا مردم نیز قضاوت درستی از عملکرد ما داشته باشند.صادقی تصریح کرد: تلاش 
می کنیم در تصمیم ها و انتخاباتمان از مرز انصاف خارج نشویم و ایجاد تبعیض نکنیم؛ مساله 
ای که به شدت همگان را ناراحت می کند و غیرقابل انکار است، تبعیض است.وی افزود: 
وظیفه اسلامی ماست که به انسان ها احترام بگذاریم و کرامت آنها را حفظ کنیم.وی گفت: 
باید بتوانیم اثبات درستی ادعاهایمان را در عمل و رفتار نشان دهیم و در این راستا نیازی به 
تنظیم گفت و گوهای غیرصحیح یا سیاسی نیست که چگونه سعی کنیم دیگران را مجاب 
کنیم تا چیزی که می گوییم قبول کنند، بلکه این رفتار ماست که می تواند اعتمادسازی 
کند.استاندار قم تصریح کرد: در یک سال گذشته استان به یک آرامش نسبی رسیده و گفت 
و گوها و هیاهوهای بی ربط سیاسی وجود ندارد.وی ابراز امیدواری کرد: با تعاملات منطقی، 
احترام متقابل و رعایت حدود افراد حداقل 6٠ درصد مشکلات جامعه حل می شود و در 

انسجام بخشی و تحقق فعالیت های بیشتر در همه زمینه ها موثر است.
وی با اشاره به این که موفقیت های جامعه نتیجه رفتارهای تعاملی است، بیان کرد: قم 
شهر علم و فقاهت و پایگاه اسلام و تشیع است و باید الگوی فرهنگ درست باشد تا همگان 
در راستای بهبود زندگی خودشان از آن بهره مند شوند.در این جلسه که با حضور الهام امین 
زاده دستیار ویژه رئیس جمهوری در امور حقوق شهروندی برگزار شد، بر رعایت حقوق 
شهروندی، احترام به ارباب رجوع در اداره ها و بهره گیری از دولت الکترونیک در تسهیل 

امور تاکید شد.
 

امیر ابادی نماینده مردم قم: 

مدیران به بخش خصوصی اعتماد کنند 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: مدیران باید به سوی بخش خصوصی 
بروند و به بخش خصوصی اعتماد کنند، ولی در کنار خصوصی سازی باید نظارت وجود 

داشته باشد. 
احمد امیرآبادی ظهر روز پنجشنبه  در حاشیه مراسم جلوه هایی از اقدام و عمل که در 
خلجستان برگزار شد، با اشاره به اهمیت سرمایه گذاری اظهار کرد: در بحث سرمایه گذاری 
به نظر می رسد باید اراده ای برای برون سپاری باشد که متاسفانه در استان قم این اراده وجود 
ندارد. وی خاطرنشان کرد:  مدیران باید اراده ای در زمینه جذب سرمایه گذار به استان داشته 
باشند و ورود آنها را تسهیل کنند. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
قوانین قابل انعطاف است و خشک نیست، گفت: در مواردی که لازم است باید بیان شود در 
مجلس قوانین را اصلاح کنیم. وی تصریح کرد: تمایل داریم این اتفاق بیفتد و سرمایه گذاران 
به قم جذب شوند و از ظرفیت بخش خصوصی استفاده کنیم، زیرا دولت توانایی مالی و 
مدیریتی اجرای بسیاری از پروژه ها را ندارد، بنابراین باید از توانایی بخش خصوصی و مردم در 
این زمینه استفاده کنیم. امیرآبادی با بیان اینکه مدیران باید به سوی بخش خصوصی بروند و 
به بخش خصوصی اعتماد کنند، گفت: در کنار خصوصی سازی باید نظارت وجود داشته باشد، 

متاسفانه نظارت در کشور و استان کم مشاهده می شود، نظارت به معنای مچ گیری نیست.
وی تاکید کرد: نظارت به این معنا است که کارها را به بیرون بسپاریم و به بخش خصوصی 
اعتماد کنیم و علاوه بر اینکه به بخش خصوصی کمک می  شود که به پیشبرد کارها بپردازد، 
روی کارها نظارت داشته باشیم تا خدمات خوبی ارائه کنند و خدمات گران عرضه نشود. 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: متاسفانه به این سمت و سو 
می رویم که اکثر کارها به دست خودمان باشد و از برون سپاری و واگذاری کارها واهمه داریم، 
این امر به اراده جمعی نیاز دارد باید دست به دست یکدیگر داده و به بخش خصوصی کمک 
کنیم تا بخش خصوصی کارآفرینی و اشتغال ایجاد کند. وی با اشاره به نهادهایی که می توانند 
به بخش خصوصی کمک کنند، گفت:  بانک ها، بیمه و مالیات باید در این بخش به عنوان 
ابزارهای اقتصادی در دست دولت به بخش خصوصی کمک کنند. امیرآبادی با اشاره به بحث 
ارتقای ساختار اداری بخش ها گفت: باید همه ادارات در بخش ها مستقر شوند و به مردم 
خدمات دهند تا مردم مجبور به مهاجرت به شهرها نشوند، تأمین  امکانات بهداشتی،  درمانی و 
تحصیلی، آموزشی و ورزشی و مسئله حل مشکل آب روستاها در برنامه است و به زودی برای 
بحث آب بخش خلجستان و جعفریه از خط انتقال ساوه استفاده می کنیم که در آینده ای 
نزدیک این پروژه شروع می شود. وی با اشاره به زیرساخت گاز گفت: در بخش های کوهستانی 
مشکل گاز داریم که از جمله آنها بحث دهستان قمرود است که بنا شده از ظرفیت مردم و 
شرکت گاز استفاده شود و گازرسانی به زودی به روستاهای قاهان و قمرود و بخش مرکزی 
انجام شود. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه باید نگاه به روستاها 
اقتصاد محور باشد، گفت: باید در کنار امکاناتی که به روستاها می آوریم، موانع ایجاد نکنیم، 
اگر آب، برق و آسفالت تامین شود ولی نگهداری مرغ را از روستا بگیریم،  مانع ایجاد می شود 

زیرا امکان اقتصادی بوده و روستا همراه با این مباحث است  و وضعیت خاص خود را دارد.
وی خاطرنشان کرد: بهداشت بسیار روی این موضوعات سخت گیری می کند در حالی که 
اقتصاد روستا در درون خانواده و جامعه روستا تامین می شود امکانات اولیه که ایجاد می شود 
نباید مانع پیشرفت روستایی در موضوعات اقتصادی، کشاورزی و دامپروری و طیور شود البته 

باید در مباحث بهداشتی مراقب بیماری های مشترک انسان و دام بود.
 

بخشدار بخش خلجستان قم تاکید کرد؛

 لزوم تقویت امکانات و اشتغال زایی در روستاها 
بخشدار خلجستان قم گفت: بسیاری از روستاها به دلیل کمبود شغل شاید در آینده نزدیک 
با جابجایی جمعیت مواجه شوند و در این بخش نیاز است با تقویت امکانات روستاها و ایجاد 

اشتغال از این امر جلوگیری کرد. 
سید داود حاج حسینی در حاشیه همایش جلوه هایی از اقدام و عمل که در بخش 
خلجستان برگزار شد، با اشاره به اهداف برگزاری این همایش گفت: با توجه به تاکیدات مقام 
معظم رهبری در راستای تحقق اقتصاد مقاومتی در کشور، بخشداری خلجستان تصمیم 
به برگزاری جشنواره ای در راستای نمایش دستاوردها و توانمندی های مردم در این بخش 
گرفت. وی با بیان اینکه بسیاری از روستاها به دلیل کمبود شغل شاید در آینده نزدیک با 
جابه جایی جمعیت مواجه شوند، لزوم تقویت امکانات روستا و ایجاد اشتغال را مورد توجه 
قرار داد و خاطرنشان کرد: طی فراخوانی با ارائه شاخص هایی به مردم اقداماتی که مردم در 
راستای تحقق اقتصاد مقاومتی انجام داده اند احصاء شد. بخشدار بخش خلجستان قم با اشاره 
به اصول اقتصاد مقاومتی از نظر مقام معظم رهبری گفت: براساس این شاخص ها بهترین 
عملکرد روستاییانی که در این فراخوان شرکت کردند تعیین شد و 1٠ نفر از برترین ها مورد 
تقدیر قرار گرفتند.وی با اشاره به راه اندازی نمایشگاه توانمندی های اقتصاد مقاومتی در 
حاشیه جشنواره اقدام و عمل تصریح کرد: 2۷ غرفه در این نمایشگاه محصولات روستاییان را 
عرضه می کنند. حاج حسینی با اشاره به استقبال مردم از نمایشگاه و جشنواره اقدام و عمل 
گفت: این جشنواره تا 26 شهریور ادامه خواهد داشت و در حاشیه آن مسابقات ورزشی برگزار 
می شود. وی به برگزاری دوره های آموزشی در حاشیه جشنواره اقدام و عمل اشاره کرد و 

افزود: از اساتید برجسته کشور در این دوره های آموزشی استفاده شده است. 

عامل توسعه خوشه سوهان قم:

برنامه منسجمی برای صادرات سوهان
 وجود ندارد

 عامل توسعه خوشه سوهان قم گفت: سوهان در بسیاری از کشورهای منطقه مورد توجه 
است اما برنامه منسجم و علمی برای توسعه صادرات این شیرینی اصیل و بومی تدوین 

نشده است. 
مصطفی قمی قبل از ظهر پنج شنبه در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به مشکلات صنعت 
سوهان، گفت: پتانسیل های خوبی در زمینه تولید سوهان وجود دارد اما این صنعت با 
مشکلاتی از جمله محدودیت بازار مواجه است. وی ادامه داد: بازارهای صادراتی انگونه که 
باید و شاید فعال نیستند که تمرکز در این حوزه می تواند موجب افزایش اشتغال در استان 
و رشد و شکوفایی این صنعت شود. عامل توسعه خوشه سوهان قم یکی از مشکلات تولید 
کنندگان شیرینی و سوهان را تأمین مواد اولیه آن ها برشمرد و افزود: تأمین مواد اولیه توسط 
صنعتگران یکی دیگر از مشکلات جدی تولیدکنندگان این بخش است چرا که به علت نبود 
شبکه خرید و تعاونی ها در این صنف، مواد اولیه باواسطه به دست صنعتگران می رسد که 

همین امر موجب افزایش قیمت تمام شده محصول می شود. 
ایجاد کنسرسیوم فروش در خوشه سوهان قم

عامل توسعه خوشه سوهان قم با اشاره به ایجاد کنسرسیوم فروش در خوشه سوهان قم 
اظهار داشت: با برگزاری یکسری نشست ها توانستیم تعدادی از برندهای سوهان قم را در یک 
گروه جهت بازاریابی و اجرای برنامه های توسعه بازار به ویژه در بازار صادراتی در کنار هم قرار 
دهیم. وی افزود: جهت ایجاد انسجام در شبکه یکسری برنامه های عملیاتی به صورت پایلوت 
در نظر گرفته شده که حضور مشترک در پانزدهمین نمایشگاه بین المللی شیرینی و شکلات 
تهران از آن جمله است. قی با اشاره به مورد پسند بودن سوهان در کشورهای خلیج فارس 
و آسیای میانه، افزود: سوهان به عنوان یک شیرینی اصیل و بومی در بسیاری از کشورهای 
منطقه مورد توجه است حال  آنکه متأسفانه برنامه منسجم و علمی جهت توسعه صادرات این 

محصول مهم استان نشده است.

با دانش  امام هادی)ع( دهمین پیشوای شیعیان   
عمیق و استدلال های منطقی خویش به اصلاح بینش 
مسلمانان و دفاع از کیان دین اسلام در برابر دشمنان 
پرداخت و با استفاده از آموزه های این دین الهی به 
بسیاری از مسایل اعتقادی و عقیدتی مردم آن روزگار 
پاسخ داد و زمینه را برای امامت امام زمان)عج( فراهم 

آورد. 
امام علی النقی)ع( در نیمه ذی الحجه 212 هجری 
قمری در روستای صریا در نزدیک مدینه چشم به جهان 
گشود و خانه امام محمدتقی)ع( و »سمانه مغربیه« را با 
نور وجود خویش نورانی کرد. این امام بزرگوار »هادی، 
نقی، طیب، امین، ناصح، متوکل، فتاح، مرتضی و فقیه« 

لقب داشت و کنیه ایشان »ابوالحسن« بود. 
آن امام همام به دلیل شهادت زود هنگام امام نهم 
شیعیان)ع( در حالی که هشت سال بیشتر نداشت 
پیشوایی مسلمانان جهان را بر عهده گرفت و اینگونه 
ماموریتی سنگین را در برابر دشمنان دین خدا عهده 

دار شد. 
امامت امام علی النقی)ع( در دوره حکومت خلفای 
عباسی و به دلیل وجود فضایی خفقان آور نیازمند 
هوشیاری و تدبیرهای به هنگام امام دهم شیعیان)ع( 
برای گسترش دین اسلام بود تا این دین آسمانی را از 
گزند تحریف دشمنان در امان بدارد. در چنین شرایطی 
حاکم مدینه با مشاهده تلاش های امام)ع( در راه آگاه 
سازی جامعه، فعالیت های روشنگرانه ایشان را به اطلاع 
دستگاه حکومت عباسی رساند و به این ترتیب متوکل 
عباسی به دلیل ترس از فرمانبرداری مردمان مکه و 
مدینه از آن امام همام)ع( و به خطر افتادن موقعیت 

مرکز  سامرا،  به  را  هادی)ع(  امام  خویش،  اجتماعی 
حکومت فرا خواند تا به طور مستقیم بر فعالیت های 

ایشان نظارت کند. 
امام  بر  عباسی  خلفای  گسترده  های  محدودیت 
دهم)ع( و یاران ایشان هیچ گاه مانع ادامه تلاش آن 
بزرگوار در راه نشر احکام اسلامی و مبارزه با دشمنان 
اسلام نشد و سرانجام امام هادی)ع( در حالی که سال 
ها در راه هدایت پیروان دین حق، شناساندن مکتب 
جعفری و تربیت شاگردان و اصحابی برجسته تلاش 
کرد، در سوم رجب 254 هجری قمری به دستور متوکل 
عباسی مسموم شد و به شهادت رسید. اینک آرامگاه 
ایشان در شهر سامرا زیارتگاه عاشقان و دلدادگان اهل 

بیت)ع( است. 
به مناسبت سالروز میلاد امام علی النقی)ع( با »علیرضا 
کاوند بروجردی« مدیر امور پژوهشی دانشگاه علوم و 
معارف قرآن و عضو هیات علمی این دانشگاه  در گفتگو 
با ایرنا با اشاره به سن کم امام هادی)ع( در آغاز امامت و 
واکنش بزرگان مدینه به این امر گفت: پیشوای دهم)ع( 
در کودکی در 22٠ هجری قمری به مقام امامت نایل 
آمد که این امر را می توان زمینه ساز امامت امام زمان 
)عج( نیز به شمار آورد. پذیرش امامت ایشان با سن کم 
به دلیل برخی امور در میان برخی گروه های مختلف 
جامعه با میزانی از شک و شبهه روبرو شد. البته باید گفت 
واکنش بزرگان مدینه در این دوره نسبت به آغاز امامت 
امام جواد)ع( پدر ایشان، کمتر و امام نهم شیعیان)ع( نیز 
به زمامداری امور مسلمانان به وسیله امام علی النقی)ع( 
تاکید کرده بود. امام دهم شیعیان)ع( در چنین شرایطی، 
اطمینان بخشی و اعتماد سازی را نسبت به امامت 

خویش به عنوان یکی از مسایل بسیار مهم در پیش 
گرفت و تلاش فراوانی را در این مسیر انجام داد. در این 
میان کرامت و معجزه هایی نیز از ایشان صورت پذیرفت 
که در منبع های معتبر حدیثی و تاریخی وجود دارد؛ 
آن بزرگوار با استدلال و برهان های متعدد از نظر علمی 
و عقلی به اثبات امامت خویش پرداخت و افراد را برای 

پذیرش امامت خود آماده ساخت.
 مدیر امور پژوهشی دانشگاه علوم و معارف قرآن درباره 
وضعیت سیاسی- اجتماعی دوره امامت امام هادی)ع(، 
اظهار داشت: این امام همام)ع( در دوران حکومت شش 
تن از خلفای عباسی متحمل دشواری ها و سختی های 
بسیاری شد و با وجود این که این حاکمان با شعار 
حمایت از خاندان اهل بیت)ع( روی کار آمده بودند اما 
در دوره امام دهم)ع( مخالفت با معارف علوی و فعالیت 
های شیعیان شدت گرفت و هر روز بر میزان آن افزوده 
می شد و در برخی موارد به شکنجه پیروان آن امام 
همام)ع( انجامید. دوره امام)ع( یکی از دوران سخت 
زندگی شیعیان به شمار می رود که با ترس و فشار 
دستگاه حاکم همراه بود و در این راستا متوکل به دلیل 
وابستگی به جریان اهل حدیث و ضدیت با معتزله، آنان 
را علیه یاران امام)ع( تحریک می کرد تا سرکوبی آنان 

بیشتر صورت پذیرد. 
افزود: متوکل عباسی  ادامه  دانشگاه در  استاد  این 
برای نظارت بیشتر بر امام دهم)ع( در 233 هجری 
قمری ایشان را از مدینه به سامرا فراخواند و مردم از 
امام هادی)ع( استقبال باشکوهی کردند. آن بزرگوار 
در خانه حزیمه ابن جازم ساکن شد و تا پایان عمر به 
مدت 2٠ سال و 9 ماه در این شهر زندگی کرد و با آنکه 

در این دوره به ظاهر از احترام متوکل برخوردار بود اما 
در واقع همواره از راه های مختلف مورد دسیسه این 
خلیفه عباسی واقع می شد. با وجودی که متوکل دستور 
می داد به فاصله های متعدد زمانی خانه امام دهم)ع( 
بازرسی و تفتیش شود اما ایشان فعالیت های تبلیغی 
خود را همچنان ادامه می داد و بیشتر معارف اسلام را 
در قالب دعاها و روایت های اخلاقی مطرح می ساخت 
تا چندان موجب افزایش فشار خلیفه وقت بر اصحاب و 

یاران خویش نباشد. 
وی درباره فعالیت های علمی امام هادی)ع( گفت: 
اصلاح بینش نبوی مردم آن روزگار یکی از فعالیت های 
علمی آن امام بزرگوار)ع( به شمار می رفت که نمونه 
آن را می توان اثبات حدوث قرآن به عنوان کتاب نازل 
شده بر پیامبر)ص( نام برد. پاسخ به شبهه های اعتقادی 
درباره مسایل عقیدتی و پرسش های مرتبط با این حوزه 
از دیگر فعالیت های این امام همام)ع( بود که به حل 
بسیاری از مسایل در میان مردم آن روزگار انجامید. امام 
علی النقی)ع( با موضوع تحریف قرآن و جریان هایی که 
به تبلیغ آن می پرداختند، به مخالفت علمی برخاست. 
حضور و بروز مذهب های متعدد کلامی و فقهی که 
نتیجه شیوه تفکر گروه های مختلف بود یکی از مشکل 
های جامعه محسوب می شد که امام دهم)ع( در این 
راستا با توان علمی خویش به اصلاح آن مذهب ها و 

اندیشه ها اقدام کرد. 
کاوند بروجردی در ادامه توضیح داد: مساله جبر و 
تفویض و حل امور مرتبط با این موضوع نیز از تلاش های 
علمی آن والامقام به شمار می رود. آشنا ساختن مردم با 
معارف دعاها به ویژه زیارت جامعه کبیره از دیگر فعالیت 

های ایشان شناخته می شود. راه اندازی سیستم وکالت 
که پشتوانه ارتباط میان امام و امت است و در جمع آوری 
خمس و وجوهات و حل معضلات کلامی و فقهی نقش 

اساسی دارد نیز از ابداع های آن امام همام)ع( بود. 
مدیر امور پژوهشی دانشگاه علوم و معارف قرآن درباره 
شاگردان و اصحاب امام علی النقی)ع( تصریح کرد: بر 
پایه نقل ها و گزارش کتاب های رجالی، شاگردان این 
امام همام)ع( 1۸5 تن بوده اند که پنج تن از مشهورترین 
آنان عبارتند از: »عبدالعظیم حسنی، عثمان بن سعید، 
ایوب بن نوح بن دراج، حسن بن راشد و حسن بن علی 
ناصر«. عبدالعظیم حسنی)ع( که با چهار واسطه به امام 
حسن مجتبی)ع( می رسید مردی پارسا و دانشمند بود 
که امام هادی)ع( افراد بسیاری را برای حل مشکلات 
دینی و فقهی نزد ایشان می فرستاد. عثمان بن سعید 
نیز در مباحث فقهی و اخلاقی از شاگردان برجسته آن 
امام بزرگوار به شمار می رفت و این پیشوای شیعیان با 
عنوان های »امین« و »ثقه« از او یاد کرده است. ایوب بن 
نوح بن دراج که به تقوای بسیار شهرت داشت نیز وکیل 
امام دهم)ع( بود و روایت های زیادی از امور مختلف 
فقهی و اخلاقی از ایشان نقل کرده است. همچنین 
حسن بن راشد از فقهای برجسته در شناخت حلال و 
حرام شناخته می شد که در علم فقه و آداب فقهی تبحر 
داشت. حسن بن علی ناصر، دین اسلام را در منطقه دیلم 
نشر داد و با تمام تلاش به تبلیغ معارف اصیل و حقیقی 
اسلامی موجود در آموزه های گوهربار ائمه معصوم)ع(

به ویژه امام هادی)ع( پرداخت و کوشش خویش را 
برای اصلاح انحراف های فقهی، اعتقادی و کلامی به 

کار بست. 
های  فعالیت  تاثیر  به  اشاره  با  دانشگاه  استاد  این 
شاگردان امام)ع( در ایران بیان داشت: این امر مساله ای 
قابل توجه به شمار می می رود که تاریخ به آن گواهی 
می دهد زیرا ارتباط شاگردان امام دهم)ع( با ایرانیان 
هم عصر خود در سده سوم به ویژه حضرت عبدالعظیم 
حسنی)ع(، تاثیر شگرفی بر رشد تشیع اصیل و بی پیرایه 

در ایران زمین داشته است. 
وی درباره چگونگی شهادت این امام همام)ع( یادآور 
شد: پیشوای دهم)ع( در شرایطی به شهادت رسید که 
در دوره امامت خویش با هیچ یک از حاکمان ستمگر 
عباسی سازش نکرد و تا هنگام شهادت از کیان اسلام و 
روشنگری مسلمانان دفاع کرد. ایشان برپایه روایت هایی 
معتبر در سوم رجب 254 هجری قمری به شهادت 
رسید که البته برخی منابع تاریخی شهادت این امام را 

در 26 جمادی الثانی یا 2۷ رجب می دانند. 
کاوند بروجردی در پایان درباره وظیفه مسلمانان در 
برابر ائمه معصومین)ع( در عصر کنونی، گفت: شیعیان 
وظیفه دارند که اهل بیت)ع( را به خوبی بشناسند و با 
کسب معرفت و آگاهی نسبت به تلاش های علمی و 
جهادهای آنان، پیروان شایسته ای برای حافظان دین 
اسلام باشند. این روایت که »هر کس بمیرد و امام 
زمان خود را نشناسد به مرگ جاهلیت مرده است« 
نیز بر اهمیت شناخت امامان)ع( تاکید دارد. اطاعت از 
دستورهای فقهی، عقیدتی، اخلاقی و پایبندی و الگو قرار 
دادن آنها در مسیر زندگی از دیگر وظیفه های مسلمانان 
به شمار می رود. آنان همچنین باید با نشر معارف اهل 
بیت)ع( و دفاع از عقیده ها، اخلاق و فقه شیعی زمینه 
لازم را برای ظهور حضرت ولی عصر)عج( فراهم آورند. 

به بهانه سالروز میلاد امام دهم شیعیان)ع( 

امام هادی)ع(؛ حافظ بینش نبوی و روشنگر احکام اسلامی 

 رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم  خبرداد

تولد نوزاد در آمبولانس اورژانس قم 

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: کارشناسان اورژانس این 
استان سه شنبه گذشته در اقدامی موفقیت آمیز نوزاد مادر بارداری را در آمبولانس سالم 

به دنیا آوردند. 
محمدرضا حسنی ، افزود: ساعت 16:٠٠ روز 23 شهریورماه جاری طی تماسی با مرکز 
اورژانس 115 برای اعزام مادر به بیمارستان درخواست کمک که بلافاصله یک دستگاه 
آمبولانس به نشانی اعلام شده اعزام شد. وی اضافه کرد: با وجود این که کارشناسان فوریت 
های پزشکی به موقع بر بالین مادر باردار حاضر شدند، اما نوزاد عجول فرصتی به پرسنل 
اورژانس نداد و پا به دنیا گذاشت.وی ادامه داد: اقدام های اولیه درمانی مورد نیاز برای مادر 
و نوزاد تازه متولد شده تا انتقال آن ها به مرکز درمانی توسط کارشناسان اورژانس 115 
در داخل آمبولانس انجام شد. حسنی خاطرنشان کرد: مادر و نوزاد وی در سلامت کامل 
هستند.وی با بیان این که تمام خدمات بیمارستان به صورت اولیه در اورژانس 115 به 
بیماران ارائه می شود، گفت: یکی از مهم ترین و حساس ترین ماموریت های این مرکز 
پیشگیری از آسیب به مادر و نوزاد است.وی تاکید کرد: پرسنل اورژانس 115 برای انجام 
زایمان در آمبولانس در صورتی که به هر دلیلی نوزاد در پی انتقال از منزل به بیمارستان 
زودتر از موعد به دنیا بیاید، باید دارای توانایی لازم و کافی برای زایمان باشند. حسنی افزود: 
این توانایی با برگزاری کارگاه های مختلف در طول سال تقویت می شود و در حال حاضر 
تمامی پرسنل اورژانس 115 قم مهارت کافی را در زایمان مادران باردار دارند.به گفته وی، 
سال گذشته 12 مورد از مادران باردار به وسیله پرسنل اورژانس 115 در منزل یا داخل 

آمبولانس زایمان شده اند.

با شکایت 5٠دامدار

کلاهبرداري دربویر احمد دستگیری در اصفهان
فرمانده انتظامي استان کهگیلویه و بویراحمد  گفت :فردي که با چک بلا محل، 21 هزار 
رأس دام به ارزش بیش از ۷٠ میلیارد ریال از دامداران خریداري و متواري شده بود با تلاش 

کاراگاهان استان در شهر اصفهان دستگیر شد. 
سرهنگ مهدي انصاري در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، در تشریح جزئیات این 
خبر اظهار داشت: در پي مراجعه 5٠ نفر از دامداران شهرستان "بویراحمد" به پلیس آگاهي و 
شکایت علیه فردي به نام "رضا- ر" مبني بر خرید احشام از آنها و وصول نشدن چک خریدار، 
ماموران اداره مبارزه با جعل و کلاهبرداري و عملیات ویژه پلیس آگاهي استان، تحقیقات 
خود را براي شناسایي و دستگیري متهم آغاز کردند.  وي با اشاره به اینکه در بررسي سوابق 
متهم مشخص شد وي داراي 6 فقره سابقه جعل و کلاهبرداري است، گفت: با توجه به 
بالا بودن ارزش کلاهبرداري و حساسیت موضوع بلافاصله طي مکاتبه با دادستاني کل 
کشور، حکم ممنوعیت خروج متهم از کشور صادر شد.  فرمانده انتظامي استان کهگیلویه 
و بویراحمد گفت: در تحقیقات گسترده پلیس مشخص شد این فرد با همدستي چند نفر 
دیگر پس از کلاهبرداري از دامداران استان هاي "کهگیلویه و بویراحمد" و "چهارمحال و 
بختیاري"، متواري شده اند.  وي ادامه داد: کارآگاهان با انجام اقدامات اطلاعاتي و نیز سرنخ 
هاي به دست آمده موفق شدند، مخفیگاه این متهم را در شهر اصفهان شناسایي کنند.  
سرهنگ انصاري گفت: پس از اخذ نیابت قضائي، تیمي مجرب از کارآگاهان پلیس آگاهي 
استان کهگیلویه و بویراحمد به اصفهان اعزام و پس از چهار شبانه روز تحقیقات نامحسوس 
در مخفیگاه ها و محل هاي تردد این فرد، موفق شدند متهم را در بازار میوه و تره بار دستگیر 
کنند.  وي ادامه داد: متهم در تحقیقات پلیسي اعتراف کرد با استفاده از چک بلا محل، 21 
هزار رأس دام به ارزش بیش از ۷٠ میلیارد ریال را از دامداران خریداري کرده است؛ متهم 
پس از انتقال به یاسوج تحویل مرجع قضائي و روانه زندان شد.  فرمانده انتظامي کهگیلویه 
و بویراحمد با اشاره به تلاش کارآگاهان براي شناسایي و دستگیري همدستان متهم، خاطر 
نشان کرد: مالباختگان به محض اطلاع از دستگیري این فرد کلاهبردار با تجمع در جلوي 

ساختمان پلیس آگاهي از عملکرد نیروي انتظامي استان تقدیر و تشکر کردند.

کیف قاپ معروف پایتخت که تاکنون بارها دستگیر شده و آخرین بار نیز 1٠ سال محکومیت 
را در زندان سپری کرده است، بار دیگر دستگیر شد. 

به گزارش مهر، 9 خرداد امسال و از طریق مرکز فوریت های پلیسی 11٠ وقوع یک فقره 
موبایل قاپی در خیابان قلعه مرغی به کلانتری 161 ابوذر اعلام شد . 

پرونده در اداره هجدهم پلیس آگاهی
با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع "موبایل قاپی" و با توجه به طرح شکایت های مشابه در 
خصوص سرقت به شیوه تک نفره ، به دستور دادیار شعبه اول دادسرای ناحیه 34 تهران پرونده  

برای  رسیدگی در اختیار اداره هجدهم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت . 
شکایت های مشابه با موضوع سرقت

با ارجاع پرونده سرقت های "موبایل قاپی و کیف قاپی به شیوه انفرادی"به اداره هجدهم 
پلیس آگاهی ، دهها مالباخته به این اداره مراجعه و در اظهارات مشابه عنوان داشتند که توسط 
سرنشین یک دستگاه موتورسیکلت طرح هوندا 125 مورد سرقت کیف دستی و یا گوشی تلفن 

همراه قرار گرفتند . 
شاکی اصلی پرونده در اظهاراتش به کارآگاهان عنوان داشت : "در ساعت 13:3٠ ، در خیابان 
قلعه مرغی به صورت پیاده در حال تردد و مکالمه با گوشی تلفن همراه بودم که ناگهان فردی 
حدودا 4٠ ساله با یک دستگاه موتورسیکلت ]طرح[ هوندا 125 نزدیک شد و در یک لحظه 
اقدام به  قاپیدن گوشی از دستم کرد ؛ سرعت سرقت و قاپیدن گوشی به اندازه ای بود که در 
چند ثانیه اول قادر  به انجام هیچ کاری نبودم و سارق همزمان با سرقت گوشی ، به سرعت از 

محل متواری شد " . 
شناسایی تصویر متهم  

با بررسی شکایت دهها مالباخته و ارائه مشخصات یکسان از این سارق تک نفره ، کارآگاهان با 
شناسایی محل های آلوده به سرقت که سارق عمدتا در آن مناطق اقدام به سرقت از مالباختگان 
کرده بود ، به این مراکز مراجعه و ضمن شناسایی دقیق محل های سرقت به بازبینی تصاویر 

برخی از دوربین های مداربسته این مناطق در زمان سرقت پرداختند . 
نهایتا با بهره گیری از تصاویر بدست آمده از دوربین های مداربسته و شناسایی تصویر سارق 
توسط مالباختگان ، مجرم سابقه دار در زمینه کیف قاپی و موبایل قاپی بنام "کاظم . ر" ) 39 

ساله ( مورد شناسایی قرار گرفت . 
بررسی سوابق "کاظم . ر" حکایت از آن داشت که این مجرم سابقه دار در زمینه ی کیف 
قاپی و موبایل قاپی ، از سال ۸6 تاکنون بارها دستگیر و روانه ی زندان شده و آخرین بار پس از  

گذراندن 1٠ سال دوران محکومیتش ، در سال 1393 از زندان آزاد شده است . 
دستگیری متهم 

با شناسایی "کاظم . ر" از سوی دهها مالباخته ، کارآگاهان با بهره گیری از اطلاعات موجود در 
سوابق متهم موفق به شناسایی مخفیگاه و محل های تردد متهم در خیابان هلال احمـر - انبار 

گندم شده و این مکان ها را تحت مراقبت های پلیسی و نامحسوس خود قرار دادند . 
سرانجام "کاظم . ر" در زمان تردد با یک دستگاه موتورسیکلت طرح هوندا 125 زرد رنگ ، در 

خیابان انبار گندم شناسایی ، دستگیر و به اداره هجدهم پلیس آگاهی تهران بزرگ منتقل شد . 
"کاظم . ر" پس از مشاهده ی تصاویر متعدد از لحظه سرقت هایش و همچنین مواجه 
حضوری با دهها مالباخته و شناسایی کامل خود توسط آنها صراحتا به دهها فقره کیف قاپی و 
موبایل قاپی به شیوه انفرادی اعتراف و انگیزه خود را نیز تأمین هزینه مصرف موادمخدر خود از 

نوع شیشه و هروئین اعلام کرد . 
در ادامه تحقیقات و با اعتراف "کاظم . ر" به فروش گوشی های تلفن همراه مسروقه به یکی 
از فروشندگان موادمخدر در منطقه انبار گندم ، خریدار اموال مسروقه و یکی از توزیع کنندگان 
موادمخدر منطقه انبار گندم نیز شناسایی ، دستگیر و پس از انتقال به اداره هجدهم و مواجه 
حضوری با متهم اصلی پرونده  بلافاصله به خرید دهها دستگاه گوشی تلفن همراه مسروقه در 

ازای تهیه موادمخدر برای "کاظم . ر" اعتراف کرد. 
سرهنگ کارآگاه داوود فـرد معاون مبارزه با سرقت های خاص پلیس آگاهی تهران بزرگ 
به خبرنگار مهر، گفت: با اعتراف صریح متهم به دهها فقره سرقت ، بررسی پرونده های مشابه 
و شناسایی دهها مالباخته ، تاکنون دهها محل سرقت در مناطق خیابان مختاری، خیابان 
نوفل لوشاتو، شهرک شریعتی، خیابان 12 فروردین، چهارراه وحدت، خیابان میرداماد، خیابان 
جمهوری، خیابان شهسواری، خیابان هلال احمر، خیابان کارگر، میدان محمدیه، انبار گندم، 

خیابان قلعه مرغی و... شناسایی شده است.
وی با اشاره به کاهش چشم گیر سرقت های تک نفره در سطح شهر تهران پس از دستگیری 
متهم، افزود: از تمامی مالباختگانی که بدین شیوه و شگرد مورد کیف قاپی و موبایل قاپی قرار 
گرفتند دعوت می شود تا  برای  شناسایی متهم پرونده به اداره هجدهم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ در خیابان وحدت اسلامی مراجعه کنند.

 فرمانده انتظامي استان البرز انهدام باند سارقان به عنف جایگاه 
هاي سوخت CNG در منطقه محمد شهر کرج و دستگیر ي 

سه نفر خبر داد . 
 سردار »کامراني صالح« در جمع خبرنگاران با اعلام این خبر 
گفت : در پي اعلام گزارش چندین فقره سرقت به عنف از 
جایگاههاي سوخت در محدوده اطراف کرج به ویژه منطقه 
ماموران  کار  دستور  در  موضوع  پیگیري  شهر"،  "محمد 
کلانتري 25 محمدشهر قرار گرفت . این مقام انتظامي افزود : 
در تحقیقات ابتدایي از کارگران جایگاه هاي سوخت تمامي آنها 
اظهار داشتند که حوالي ساعت هشت شب، سه نفر موتورسوار 

در حالیکه چهره خود را با نقابي پوشانده بودند با تهدید سلاح 
سرد، پس از سرقت پول هاي حاصل از فروش سوخت، اقدام 
به فرار مي کنند . وي گفت : با توجه به اهمیت موضوع 
بلافاصله ماموران وارد عمل شده و طي تحقیقات گسترده 
میداني و بررسي دوربین هاي مداربسته موجود در جایگاه هاي 
سوخت و مراجعه به آلبوم تصاویر سارقان سابقه دار، رد یکي 
از سارقان که جوان 21 ساله داراي سابقه سرقت که اخیرا از 
زندان آزاد شده را شناسایي کردند . سردار کامراني صالح بیان 
داشت : ماموران پس از شناسایي پاتوق فرد مظنون به سرقت با 
هماهنگي مقام قضائي و با بکارگیري شگردهاي خاص پلیسي 

، در یك اقدام ضربتي متهم را که قصد فرار داشت، دستگیر و 
به کلانتري 25 محمد شهر منتقل کردند . فرمانده انتظامي 
استان البرز خاطرنشان کرد: متهم پس از شناسایي و تائید 
از سوي کارگران جایگاه سوخت در امر سرقت،در بازجویي 
هاي پلیسي با مشاهده قرائن و شواهد موجود به سرقت به 
عنف از تعدادي از جایگاه هاي سوخت CNG به همراه دو 
نفر از همدستانش اعتراف کرد . سردار کامراني صالح گفت : با 
راهنمایي متهم دستگیر شده و تلاش ماموران، سایر همدستان 
وي نیز دستگیر و به سرقت هاي به عنف از جایگاه هاي 

سوخت در منطقه محمد شهر کرج پایان داده شد .

جانشین فرمانده انتظامي شهرستان زاهدان از موفقیت ماموران در شناسایي و دستگیري سارق لوازم خودرو و کشف 41 فقره 
سرقت در زاهدان خبر داد. 

سرهنگ  رضا زینلي  جانشین فرمانده انتظامي شهرستان زاهدان درگفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس در تشریح 
جزئیات این خبر گفت: در پي خبري مبني بر مشاهده یک سارق در جلوي درب ورودي دانشگاه و در راستاي تشدید اقدامات 
انتظامي و برخورد قاطع با سارقان و برهم زنندگان نظم و امنیت، اکیپي از ماموران کلانتري11 موفق به شناسایي سارق لوازم 
خودرو شدند. وي افزود:ماموران بلافاصله در عملیاتي سارق را حین سرقت دستگیر و به مقر انتظامي دلالت دادند. این مقام 
انتظامي در ادامه گفت: متهم در بازجویي هاي به عمل آمده به 41 فقره سرقت قطعات و لوازم داخل خودرو اعتراف کرد. 
گفتني است در همین راستا متهم پس از تشکیل پرونده به همراه وسایل مکشوفه جهت سیر مراحل قانوني تحویل مراجع 

قضائي شد

 متهم آخرین بار 1٠ سال محکومیت راسپری کرده است

جزئیات دستگیری پدر خوانده کیف قاپ های پایتخت 

فرمانده انتظامي استان البرز  اعلام کرد

انهدام باند سارقان به عنف جایگاه هاي سوخت 

جانشین فرمانده انتظامي شهرستان زاهدان  خبرداد

دستگیري سارق لوازم خودرو با 41 فقره سرقت 
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نکـــته

معاون عربی و آفریقای وزارت امور خارجه با اشاره به همگرایی 
های مسکو و تهران در منطقه گفت: روابط ایران و روسیه براساس 
درک مشــترک سران در مســیر راهبردی قرار گرفته که یکی از 

راستاهای آن تحولات در کشورهای عربی خاورمیانه است.
حسین جابری انصاری در نشست خبری پایان سفر سه روزه خود 
به مسکو و مذاکره با مقام های روسیه در باره بحران های خاورمیانه، 
گفت: تهران و مسکو از مواضع مشترک قطع مداخله خارجی، مبارزه 
با تروریسم، رعایت آتش بس در سوریه و از سرگیری مذاکرات سوری 

برخوردارند.
وی ادامه داد: ایران و روسیه طی سال های گذشته در چارچوب 
سیاســت های مرتبط با بحران های منطقه ای از جمله ســوریه 
هماهنگی دارند و در مذاکرات اخیر مسکو نیز در این باره گفت وگو 
شد. با توجه به گستردگی و عمق تحولات در خاورمیانه، انجام رایزنی 

های همیشگی بین ایران و روسیه ضروری تر از همیشه است. 
ســوریه و همگرایی علیه تروریسم در کانون مذاکرات 

مسکو
جابری انصاری با اشــاره به مذاکرات خود با میخائیل بوگدانف 
معاون وزیر امور خارجه و نماینده رئیس جمهوری روســیه در امور 
خاورمیانه گفت: در این دیدار مســائل مختلفی بررسی شد که با 
توجه به اهمیت تحولات، تداوم این گفت وگوها به ویژه برای سوریه 

ضروری است.
وی اظهار کرد: در گفت وگوی چهار ساعته، اوضاع سوریه، بحران 
یمن و نیز مسائل عراق، بحرین، فلسطین و لیبی بررسی شد و با توجه 
به راهبرد سران دو کشور تلاش می کنیم، همگرایی های منطقه ای 

را افزایش دهیم. 
جابری انصاری همچنین تاکید کرد: استفاده ابزاری از تروریسم 
که به سیاســت برخی از بازیگران تبدیل شده، اشتباه است و خود 

پیامدهای آن را خواهند دید. 
معاون عربی و آفریقای وزارت امور خارجه ایران همچنین با تاکید 
بر موضع اصولی ایران در نفی استفاده ابزاری از تروریست ها گفت: 
حرکت تروریســم از آسیا و انتقال آن به اروپا نشان داد که استفاده 
کنندگان ابزاری از این پدیده نمی توانند آن را به یک منطقه محدود 

کنند.
وی افزود: رفت و آمدها و مهاجرت ها به گونه ای است که یک 
منطقه نمی تواند نا امن و مناطق دیگر امن باشد و این یک اصل بسیار 
مهم برای جمهوری اسلامی در تعامل منطقه ای و همکاری علیه 

تروریسم است که باید در عرصه اجرایی تحقق یابد.
معاون وزارت امور خارجه ایران تاکید کرد:ایران مذاکره را تنها راه 
برون رفت خاورمیانه از بحران های کنونی می داند و راهبرد سیاسی 

جمهوری اسلامی در این مسیر همچنان ادامه می یابد. 
وی افزود: بحران هایی کــه اکنون در منطقه عربی خاورمیانه 
شاهدیم، راه حل نظامی ندارد و فقط باید از مسیر سیاسی و گفت 
وگوهای بین طرف های درگیر از شرایط کنونی خارج شود و ایران از 
رویکرد مذاکره پشتیبانی می کند و آن را همچنان ادامه خواهد داد. 
جابری انصاری افزود: اصلی دیگر که توجه به آن ضرورت دارد، 
این است که هیچ بازیگر خارجی نمی تواند برای ملتی دیگر تعیین 

تکلیف کند.
وی همچنین با تاکید بر اهمیت تــداوم یکپارچگی و وحدت 
اقوام ســوریه، گفت: کردها یکی از بخش های جدایی ناپذیر ملت 
سوریه هستند و دو اصل اساسی برای جمهوری اسلامی نیز تاکید 
بر شهروندی کردها، حفظ وحدت ارضی سوریه و همچنین دیگر 

کشورهای منطقه است.
جابری انصاری ادامه داد: کردها در جمع ملت های هر کشوری 
که هستند، در جمع صاحبان آن ســرزمین قرار دارند و از حقوق 
شهروندی برخوردارند و در ایران نیز همانند دیگران شهروندان برابر 
هستند و هیچ نوع جدایی بین آنها و دیگر اقوام ایرانی وجود ندارد 
که چنین وضعیتی نیز باید در سایر کشورهای منطقه از جمله عراق 

و سوریه شکل گیرد.
شرایط جدید در آتش بس در سوریه 

وی در باره توافق اخیر آتش بس در سوریه که از شامگاه دوشنبه 
برگزار شــده است نیز گرفت: مسئولیت توافق برقرار شده بر عهده 
مسکو و اشنگتن است و جمهوری اسلامی ایران نیز از هر توافقی که 
مانع ادامه فاجعه انسانی در سوریه و همچنین شامل برخورد همه 

جانبه با گروه های تروریستی شود، استقبال می کند.
جابری انصاری ادامه داد: متاسفانه تجربه های پیشین در ارتباط 
با عملکرد آمریکا این است که برای رسیدن به اهداف خود استفاده 
گسترده از تروریسم را در دستور کار داشته است، ولی امیدواریم این 

بار به عملی کردن توافق خود با روسیه در باره سوریه پایبند باشند.
وی همچنین گفت: تاکنون چندین بار در مناطق مختلف سوریه 
آتش بس برقرار شــده که متاسفانه با فاصله کوتاهی از سوی گروه 
های موسوم به معارض نقض شد و اکنون نیز مهم این است که توقف 

درگیری ها به امری پایدار تبدیل شود.
جابری انصاری همچنین با اشاره به رویکردهای آنکارا در منطقه 
گفت: در مورد اقدام های ترکیه نیز بر این باوریم که هر گونه عملیات 
در کشوری دیگر باید در چارچوب معیارهای بین المللی باشد و در 
قالب موافقت کشــور هدف انجام گیرد، زیرا معتقدیم اگر در کوتاه 
مدت حتی نتایجی داشته باشد، در میان و درازمدت پیامدهای منفی 

خواهد داشت. 
وی همچنین با تاکید بر اینکه روابط ایران و ترکیه تاریخی است، 
بیان کرد: بین دو کشور همسایه در سال های اخیر اختلاف هایی 
وجود داشته و از پنج سال پیش نیز درباره سوریه معتقدیم تمامی 

بازیگران که سیاست های اندیشیده شــده ای دارند باید به اصول 
مشترکی نزدیک شده باشند.

جابری انصاری گفت: برخی که فکر می کردند بحران سوریه راه 
حل نظامی دارد، اکنون باید به این نتیجه رسیده باشند که زمینه 

فکری حل آن بین ایران، روسیه و ترکیه فراهم شده است.
وی در ادامه با تاکید بر اهمیت مطالبه لزوم حل سیاسی بحران 
سوریه گفت: خود سوری ها باید تعیین کننده آینده کشورشان باشند 
و اگر این ضرورت ها و اصول نقض شــود و به جای ملت این کشور 
بازیگران خارجی رویکردهای خود را تحمیل کنند، فاجعه ادامه می 

یابد.
جابری انصاری در باره مواضع جمهوری اســلامی ایران در این 
زمینــه نیز اظهار کرد: از آغاز بحــران اعلام کرده ایم که با مداخله 
بیگانگان برای تحمیل خواسته های خارجی بر سوریه مخالفیم و هیچ 
بازیگری از خارج حق مداخله در این کشور را ندارد، بلکه مهم است 
که هر حرکتی در مســیر حل بحران از راه سیاسی و در چارچوب 

اصول و مقررات پذیرفته شده بین المللی انجام شود.
وی ادامه داد: بنا نیست هیچ کشوری برای ملت سوریه تعیین 
تکلیف کند زیرا سوری ها خود شایسته استقلال، ثبات و برخورداری 
از آرامش هســتند و همچنین لیاقت تصمیم گیــری را دارند که 
امیدواریم در چارچوب مذاکرات سوری-سوری شاهد پایان مناقشه 

در این کشور باشیم. 
معاون وزارت خارجه ایران همچنین گفت: بحران ســوریه یک 
معادله چند لایه به شمار می رود که مجموعه ای از بازیگران خارجی، 
دولتی و غیر دولتی درگیر آن هســتند و راه حل آن در منطقه نیز 
پیچیده است، ولی اگر ریل گذاری درستی صورت گیرد، قطار حل 

بحران به راه می افتذ.
وی در باره اینکه آیا آمریکا می تواند توافق در باره سوریه را اجرا 
کند؟، اظهار کرد: باید گفت اگر اراده واقعی وجود داشــته باشد با 
همکاری روسیه و کشورهای دیگر امکان برقراری آتش بس پایدار 
و مبازه با تروریسم فراهم خواهد شد، ولی مشکل تاکنون نبود اراده 

سیاسی در این زمینه از سوی واشنگتن بوده که از بازی های دوگانه 
پیروی کرده و از تروریست ها استفاده ابزاری می کند.

جابری انصاری ادامه داد: آمریکا همچنین پشتیبان کشورهای 
حامی تروریســم اســت و اگر برخورد قاطع داشته باشد، مقابله با 

تروریسم می تواند در دستور کار قرار گیرد.
معاون عربی و افریقای وزارت خارجه ایران تاکید کرد: هنوز برخی 
بازیگران باور نکرده اند که بحران سوریه راه حل نظامی ندارد، چند کشور 
نیز آشکار می گویند، باید از گروههای افراط گرا برای رسیدن به اهداف 
استفاده کرد، در حالیکه لازم است ضمن برخورد همه جانبه و جدی 
با تروریسم از تامین تسلیحاتی تروریست ها جلوگیری کرد و همچنین 

افق حل و فصل سیاسی مسائل و بحران ها را در منطقه گشود.
سوءاستفاده رژیم صهیونیستی از بحران های خاورمیانه 

معاون وزارت امور خارجه ایران همچنین در باره ابعاد دیگر بحران 
های خاورمیانه گفت: متاسفانه رژیم صهیونیستی از شرایط کنونی 
حاکم بر چند کشور عربی منطقه بهره برداری می کند. یکی از دلایلی 
که معتقدیم باید بحران ها پایان یابد، بی ثباتی کنونی است که از 
جمله می توان به نقض حریم هوایی سوریه از سوی جنگنده های 

این رژیم اشاره کرد.
جابری انصاری تاکیــد کرد: همواره اقدام های تجاوزگرانه رژیم 
صهیونیستی را به شدیدترین وجه محکوم می کنیم و معتقدیم که 

باید زمینه های سوءاستفاده این رژیم از بین برود.
وی ادامه داد: سیاســت های اســرائیل در منطقــه جزئی از 
رویکردهای آمریکا و مبتنی بر اشغال است، ولی فقط از اقدام های 
واشنگتن دنباله روی نمی کند، بلکه مواضعی دارد که موجودیت رژیم 
صهیونیستی براساس آن شکل گرفته و از جمله در طول چند دهه 
گذشته همیشه بحران آفرین بوده و به بحران ها نیز دامن زده است.

معــاون وزارت امــور خارجه گفت: ادامه بحــران های کنونی 
خاورمیانه مانع فشار کشورهای منطقه به رژیم صهیونیستی برای 
پایان دادن به اشغالگری ها می شود و به همین دلیل، منافع خود 
را در این می بیند که بحران ها تداوم یابد، در حالیکه ایران بر لزوم 
پایان یافتن مشکلات و همچنین آزادی فلسطین و تامین حقوفق 

فلسطینیان تاکید می کند.
تجربه لیبی

جابری انصاری در باره پیشینه مداخله خارجی به تجربه لیبی 
اشــاره کرد و گفت: متاسفانه برخورد شتاب زده با تحولات لیبی و 
مداخله نظامی خارجی سبب شد این کشور یکپارچه به چند لیبی 
تبدیل شود و گروههای مختلف خود را به عنوان تنها نماینده این 

کشور معرفی کنند.
معاون وزارت خارجه ادامه داد: اقدام های مداخله گران خارجی و 

گروههای مسلح لیبی را بی ثبات کرده است. ما 
معتقدیم پایان بخش این بحران برگزاری انتخابات آزاد برای تعیین 
سرنوشت این کشور و سپس انسجام همه گروههای مسلح در قالب 

ارتش ملی است، زیرا پایان دیکتاتوری نباید پایان لیبی یکپارچه باشد.
وی گفت: امیدواریم سیاستمداران لیبیایی با هوشیاری برای پایان 
یافتن وضعیت کنونی در لیبی همکاری و کمک کنند و اجازه ندهند 

مداخله گران خارجی به اقدام های خود ادامه دهند.
جابری انصاری که در چارچوب رایزنی با مقام های روســی به 
مسکو سفر کرده بود، افزون بر دیدار با بوگدانف همتای روس خود، 
با لئونید رشتنیکوف ژنرال سابق و رئیس مرکز مطالعات راهبردی 
روسیه )ریسی( در مســکو دیدار و روز پنجشنبه نیز به سفر خود 

پایان داد.

جابری انصاری:

وقتی ادبیات گفتاری سیاستمداران »منشوری« می شود ایران و روسیه با درک مشترک سران به روابط راهبردی رسیده اند

یک انتخابات دیگر و باز هم بداخلاقی سیاسی 
شاید بیراه نباشد بگوییم در سال های اخیر اصطلاحاتی که مسئولان در سخنان و اعلام 
مواضع خود به کار بسته اند نسبت به گذشته برای مردم جالب توجه تر شده است، توجهی که 
قطعا از باب پیروی و تقلید نبوده و نیست، مردم اغلب در ورای این توجه، مرزهای اخلاق را 
می نگرند، مرزهایی که گاها توسط مسئولانی که منتخب آنها نیز هستند در نوردیده شده  است.

دورانی که ادبیات رییس پاستور مردم را شگفت زده می کرد
طی دهه اخیر در میان تمام پدیده های خوشایند و ناخوشایندی که به نام دولت های نهم و 
دهم ثبت شد، شاید بتوان به نزول ادبیات بکار گرفته از سوی رییس جمهور جایگاهی ویژه داد. 
علت این جایگاه می تواند تاثیرات ناخوشایندی باشد که نوع گفتار رییس جمهور وقت بر شان 

رییس دستگاه اجرایی کشور در بعد داخلی و خارجی به جای گذاشت.
رییس دولتی که زمانی مدعی بود حین سخنرانی وی در مجمع عمومی سازمان ملل هاله 
نور اطراف وی را در بر گرفته بود و یکی از فرماندهان آمریکایی در جریان سفر وی به عراق 
برای گرفتن عکس یادگاری با او مرخصی اش را عقب انداخته و در مقطعی ادعای کشف انرژی 
هسته ای توسط دختر 16 ساله را داشت در جریان یکی ازسفرهای استانی خود به خراسان 
شمالی در بیرجند از کسانی که »با روشنفکری شیوه های مردمی دولت و رئیس جمهور را 

تمسخر می کنند«، انتقاد و فهم آنها را کمتر از بزغاله خواند.
احمدی نژاد در جمع خانواده های شهدا و ایثارگران در بیرجند گفت: »آرزوی شهیدان شما 
به سرعت در حال تحقق است و جهان و بشریت راهی جز این ندارد. اصلًا خلقت بدون این، 
بی هدف و باطل است. همه بساط عالم بر پا شده تا آن روز نورانی اتفاق بیفتد روزی که همه 
پیامبران، شهدا و صلحا خواهند آمد و یاری خواهند کرد. بعضی ها این حرفها را تمسخر می کنند؛ 
برای اینکه اینها دلشان از ایمان خالی است. اینها بت پرست ها و شیطان پرست های مدرن هستند. 

قیافه روشنفکری می گیرند اما به اندازه بزغاله هم از دنیا فهم و شعور ندارند.«
نوع ادبیاتی که رییس دولت های نهم و دهم بکار می بست بسیاری از ضرب المثل های به 
قولی منشوری ادبیات گفتاری ایرانیان را از دایره معذوریات خارج و به سطح جامعه کشاند، مردم 
نیز در کنار استفاده مطایبه آمیز از این ضرب المثل ها یادی از احیاگر مجدد آن کرده و می کنند؛ 
در این مورد سخنان سال ۸9 احمدی نژاد در همایش دو روزه ایرانیان مقیم خارج از کشور 
سندی است از نزول جایگاه اخلاق در دوره ای که همه این روزها از خرابی های به جای مانده از 
آن صحبت می کنند. رییس دولت های نهم و دهم در این همایش خطاب به دولت های غربی 

گفت: »آن ممه را لولو برد. و از آنها خواست آب را جایی بریزند که می سوزد.«
وی در مراسم افتتاح دو شبکه تلویزیونی تماشا و سلامت نیز از واژهٔ عوامانه ننه قمر استفاده 
کرد و گفت» ما باید چهار ماهواره از خودمان به هوا پرتاب کنیم تا هر »ننه قمری« کلید آنرا 

پایین نیاورد.«
آنگونه که شاید بتوان گفت، برخورد سطحی با اتفاقات و پدیده هایی که عمق توانایی های 
هسته ای، اقتصادی و نظامی کشور و به نوعی زندگی شهروندان ایرانی را هدف قرار می داد، از 
ویژگی های اظهار نظرهای منتسب به دوره احمدی نژاد محسوب می شود، شاید از این رو بود 
که در اسفندماه 13۸5، رییس دولت های نهم و دهم قطعنامه های شورای امنیت در مورد 
تحریم های بین المللی بر سر برنامه هسته ای ایران را »ورق پاره« توصیف کرد. همانگونه که وی 
در اسفند 13۸6، با بی اهمیت توصیف کردن تحریم های شورای امنیت علیه ایران اعلام کرده 
بود که »کسی برای این تهدیدات هویج ]تره؟[ هم خرد نمی کند« احمدی نژاد در آذر 13۸۷، 

خطاب به جامعه بین المللی گفت: »آن قدر قطعنامه بدهید تا قطعنامه دان شما پاره شود.«
گرچه بکارگیری جملات پرحرارت در اظهارنظرهای مسئولان نظام جمهوری اسلامی، 
نظامی که بر پایه یک انقلاب شکل گرفته است، خیلی غیر معمول نیست، خصوصا زمانیکه 
قصد، نشــان دادن صلابت این نظام در برابر دشمنان خارجی باشد اما بدون شک بیان این 

اظهارات هم باید مطابق اخلاق اسلامی و ایرانی تعریف شود.
مسابقه سیاسیون برای بیان کلمات تند و تیز 

شاید تاسف بارتر آن باشد که طی سالهای اخیر دومینوی سقوط ادبیات گفتاری سیاسیون 
روز به روز گسترده تر شده است، آنجا که مردم بارها و بارها شاهد شنیدن عبارات و کلماتی 
سخیف از تریبون باز مجلس بودند، دیگر سیاسیون هم به هر بهانه ای تلاش می کنند گوی 
سبقت در کنایه زدن و بکار بردن کلمات و عبارت تند و تیز را از دیگر هم طیفان یا رقبای 

سیاسی شان بربایند. 
می گویند از آنجاکه عرصه فعالیت های سیاسی، عرصه برخوردها و رقابت هاست، خیلی در 
اذهان سابقه این نوع رفتارها باقی نمی ماند؛ چراکه فعالان سیاسی نهایتا معرف جریان خود و 
الگویی برای هم حزبی های خود محسوب شده و گفتار آنها هر چند خارج از چاچوب های 
اخلاقی بعد ملی و بین المللی نمی یابد، برداشتی که به ضرس قاطع می توان آن را رد کرد؛ چراکه 
رعایت اخلاق و ادب در هر جایگاهی شرط موفقیت است ؛ ایراد کنندگان این جنس سخنان 
هر چند ممکن است به خاطر نوع سخنانشان مقطعی توجهات را جلب کنند اما باید بدانند این 
توجهات کاذب است و مردم خیلی زود به راحتی آنها را طرد می کنند. امری که شاید نمونه بارز 

آن را در انتخابات خرداد92 و اسفند 94 شاهد بودیم. 
یک انتخابات دیگر و باز هم بداخلاقی سیاسی

گفته می شود یکی از وعاظ معروف تهران که در بکار بردن جملات انتقادی تند و تیز سابقه 
دارد در مراسم عرفه امسال یکی از نمایندگان مجلس را با جملاتی خارج از چارچوب اخلاق و 
ادب اسلامی مورد انتقاد قرار داده است، این گفتار ناشایست در بیان انتقاد که قطعا محکوم است 
اما زمانی اهمیت دوچندان پیدا می کند که به یاد بیاوریم انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم 
در راه اســت، پدیده ای که باخود موجی از تب و تاب های ناشی از میل به قدرت را به همراه 
می آورد و بازار اتهام زنی و تهمت زنی و بداخلاقی سیاسی را هم بی شک پررونق می کند. اما 
نباید فراموش کنیم متوقف کردن عادی شدن بکارگیری ادبیات مخالف اخلاق ،امری نیست که 
با بگیر و ببندهای قضایی متوقف شود، باید خود فعالان عرصه های مختلف و مردم دست بکار 
شوند و بر سینه استفاده کنندگان از این ادبیات دست رد بزندد ؛ حتی اگر از همفکران و هم 
حزبی هایشان باشند؛ چراکه قطعا یکی از راه های سقوط جامعه می تواند سقوط اخلاقی آن باشد.

 

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری:

باید با تخلفات همه سازمان ها برخورد قانونی 
انجام شود 

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: اگر خلافی، در دستگاه ها و سازمان های 
مختلف کشور انجام شود، قانون باید با آن برخورد کند و در این زمینه تفاوتی بین اشخاص 

با یکدیگر یا بین شهرداری با دولت وجود ندارد.
کمال الدین سجادی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به لزوم پی گیری موارد مربوط به فساد 
در جامعه توسط نهادهای مسئول، اظهار کرد: اگر فساد یا کار خلاف قانونی انجام شده، برای 
برخورد با آن، سازمان ها و نهادهایی در قانون پیش بینی شده است و دیگر نیازی نیست که 
رسانه ها به دنبال این کار بیفتند و بخواهند کسی را محاکمه کنند.وی افزود: ما امیدواریم که 
طرح کردن مسائل مربوط به احتمال وقوع فساد در کشور، بر اساس گروکشی های سیاسی و 
بازی های جناحی انجام نشده  باشد و این گونه نباشد که اگر جناحی از وقوع تخلفات در یک 
سازمان خبر داد، جناح مقابل نیز به دنبال یافتن تخلفاتی از یک جناح دیگر باشد .سجادی 
با تأکید بر این که اگر خلافی، در دستگاه ها و سازمان های مختلف کشور انجام شود، قانون 
باید با آن برخورد کند، گفت: در این زمینه تفاوتی بین اشخاص با یکدیگر یا بین شهرداری با 
دولت وجود ندارد و کوتاهی کردن در برخورد با تخلفات، خلاف قانون اساسی، خلاف اخلاق 
شرعی و خلاف عدالت است و البته باید با تمام تخلفات نیز بی طرفانه برخورد کرد.سخنگوی 
جبهه پیروان خط امام و رهبری با بیان اینکه اگر افشای تخلفات با انگیزه های جناحی و 
سیاسی انجام شود، مقابله با آن سخت تر و مشکل سازتر خواهد بود، گفت: نباید پیش از آن 
که حکمی در دادگاه علیه سازمان ها یا اشخاص ارائه شود، ما خودمان برای افراد و سازمان ها 
حکم صادر کنیم و در تحلیل های مان در فضای مجازی یا در مطبوعات افراد را زیر سوال 
ببریم.وی در پایان با تأکید بر این که اگر برخوردهای بی طرفانه و قانونی با تخلفات انجام 
شود، مردم اطمینان خاطر بیشتری پیدا می کنند، گفت: مردم کشور، آگاه و فهیم هستند 
و اگر نهادهای ذی ربط برخوردهای قانونی و بی طرفانه با تخلفات سازمان ها و دستگاه ها 
انجام دهند، هم آن سازمان ها و دستگاه ها مقبولیت خود را در جامعه حفظ می کنند و هم 
مردم به شایعات توجهی نمی کنند و در نهایت یک امنیت فکری در جامعه ایجاد می شود.

عضو شورای جنبش عدالتخواه دانشجویی:

 تریبون های نماز جمعه به دعواهای سیاسی 
وارد نشوند 

عضو شورای مرکزی جنبش عدالتخواه دانشجویی از تریبونهای نماز جمعه خواست تا 
هدایتگر جامعه اسلامی باشند و گفت: لازمه این مساله وارد نشدن این جایگاه عظیم به 

دعواهای سیاسی و جناحی است. 
شایان نادری در سخنان پیش از خطبه های نماز جمعه تهران افزود: اولین وظیفه دولت 
اسلامی آن است که جامعه اسلامی را به تعادل رسانده و عدالت اجتماعی را برقرار کند؛ 

متاسفانه نحوه توزیع ثروت و امکانات بر اساس شکوفایی استعدادها نیست.
وی با اشاره به حقوق های نامتعارف و واگذاری املاک شهرداری تهران گفت: مساله 
اصلی قانونی بودن یا نبودن آنها نیست، مساله ما بی عدالتی است که در این ساز و کار 

رخ داده است. 
این فعال دانشجویی ادامه داد: یکی از ارکان مهم فساد مالی، سوء استفاده از فرصت 
هایی است که مسئولین مرتکب آن می شوند؛ در فضای تضاد منافع، خواسته های خلاف 

قانون و شخصی خود را بر مصلحت توده های مردم ترجیح می دهند.
نادری اضافه کرد: اکنون دیگر مساله ما مبازره با فساد اقتصادی نیست بلکه مساله ما 

مبارزه با اقتصاد فساد پرور است. 
وی یادآور شد: مساله ما مبارزه با اقتصادی است که دو هزار میلیارد تومان وام را یکجا 
واگذار می کنند اما زمانی که به یک وام ازدواج ده میلیونی می رسد، می گویند منابع نداریم.

عضو جنبش عدالتخواه دانشجویی با ابراز نگرانی از ذبح عدالت انقلابی به پای مصلحت 
جناحی اظهار داشت: با صورت و ظاهر دین به جنگ با سیرت و باطن آرمان های انقلاب 
رفته اند. قبیله گرایی سیاسی و محافظه کاری جناحی زمینه تضییع منافع ملت و بیت المال 

مسلمین را فراهم آورده است. 

قاضی عسکر:

چرا عربستان فیلم دوربین های امنیتی را منتشر نمی کند؟
کوهپایه زاده داد؛

شکایت شرکت نفت از وکیل زنجانی

لایحه جامع انتخابات روی میز هیات دولت اســت تا پس از 
بررسی و تایید نهایی به مجلس دهم برود؛ لایحه ای که در صورت 
تبدیل شــدن به قانون قرار اســت ایرادات چندین ساله قوانین 

انتخاباتی را مرتفع سازد.
چراغ هر انتخابات که روشــن می شــود، زمزمه های ایرادات 
قوانین انتخاباتی هم شروع می شود، ایراداتی که گاه شرایط انتخاب 
شوندگان یا رای دهندگان را هدف قرار می دهند و گاه سازوکارهای 
انتخاباتی و نظارتی را. شاید از همین روست که با نزدیک شدن به هر 
انتخابات پاستورنشینان و بهارستان نشینان یکباره به یاد این ایراد و 
اشکالات افتاده و تلاش می کنند با طرح یا لوایح اصلاحی دستی به 
سر و روی این قانون انتخاباتی بزنند. قانونی که طی سالهای گذشته 

بارها و بارها زیر تیغ اصلاحیه رفته است.
این روزها اما زمزمه ها متفاوت تر شده است، این روزها سخن 
از آماده ســازی پیش نویس لایحه »نظام جامع انتخابات« است. 
ســازوکاری که تدوین کنندگان آن امیدوارنــد فراتر از انتخابات 
ریاست جمهوری، مجلس، خبرگان رهبری یا شوراها، بتوانند همه 

ضعف های موجود در ادوار مختلف انتخابات را بپوشانند.
متصدیان عرصه سیاست داخلی در وزارت کشور و چهره های 
شناخته شده حزبی، نظرات خود را در سخنرانی ها و گفت وگوهای 
رسانه ای پیرامون لایحه جامع انتخابات بیان کرده اند؛ اظهارنظرهایی 
کــه در اغلب آنها بر اقدام وزارت کشــور دولت تدبیر و امید برای 
ساماندهی به قوانین نظام انتخاباتی کشور و اصلاح  جامع آنها صحه 
گذاشته شده است. اصولگرایان و اصلاح طلبان به نوعی در این ماجرا 
همداســتان هســتند و بر همراهی با دولت برای مشخص شدن 

وضعیت اصلاح  قانون انتخابات تاکید می کنند. 
موضوع تدوین چنین نظام جامعی در دولت قبل هم مورد توجه 
دولتمردان قرار گرفته بود. در ســال ۸۸ خبری درباره این لایحه 
بی فرجام منتشر شد که نشان می داد لایحه نظام جامع انتخاباتی در 
1٠ فصل شامل کلیات، کیفیت انتخابات، شرایط انتخاب کنندگان 
و انتخاب شوندگان، هیات های اجرایی و نظارت، اعلام داوطلبی و 
رسیدگی به صلاحیت داوطلبان، تبلیغات، شکایات و شیوه رسیدگی 
به آن ها، صدور اعتبارنامه، کارت عضویت و آغاز دور جدید، جرایم، 

تخلفات و مجازات ها منتشر شده است. 
پس از آنکه تلاش های قبلی در این رابطه به نتیجه نرسید، دولت 
اعتدال تلاش های خود برای نگارش نظام جامع انتخاباتی در روزهای 

پس از انتخابات هفتم اسفند را به طور جدی تری دنبال کرد. 
تیرماه امسال بود که حسینعلی امیری در قامت سخنگوی وزارت 
کشور از ارسال لایحه جامع انتخابات به دولت خبر داد. قانونی که 
بار اصلی تدوین آن بر دوش وزارت کشور دولت یازدهم قرار گرفته 
بود. امیری گفته بود: با اتمام بررسی های شورای نگهبان و تعدادی 
از اساتید دانشگاه بر روی لایحه نظام جامع انتخاباتی این لایحه به 

مجلس ارائه می شود.
ابتدای شهریور ماه، عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور دولت 
تدبیر و امید در گفت وگو با خبرنگاران از تدوین قانون نظام جامع 
انتخاباتی در سطح کشور و تقدیم آن به هیات دولت خبر داد. او در 
اظهارات خود در پاسخ به خبرنگاران گفت: وزارت کشور نظام جامع 

را به صورت لایحه تقدیم دولت کرده که به زودی مورد بررسی قرار 
می گیرد و به مجلس ارسال می  شود. امیدواریم تصویب شود و قانون 

جامع انتخابات در کشور داشته باشیم. 
در فاصله کوتاهی از اظهارنظر رحمانی فضلی، محمدحسین 
مقیمی معاون سیاســی وزیر کشــور اعلام کرد که لایحه جامع 
انتخابات در وزارت کشور تکمیل و به هیات دولت ارسال شده است. 
او در سخنانی اظهار داشت: در انتخابات سال گذشته اشکالاتی وجود 
داشت که پس از انتخابات وزیر کشور به ستاد دستور داد تا لایحه 
جامع اتنخاباتی را در دستورکار قرار دهند و هدف این است که با 
تصویب این لایحه در مجلس شورای اسلامی، کار انتخابات را بهتر 

و شفاف تر انجام دهیم. 
عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان یکی از متصدیان 
انتخابات در امر نظارت بود که درباره لایحه جامع انتخابات به بیان 
نظر خود پرداخت. او در صفحه شخصی خود از بررسی قانون انتخابات 

و اشکالات وارد بر نظام انتخاباتی در جلسه شورای نگهبان خبر داد. 
کدخدایی در نشســت خبری با خبرنگاران نیز اینگونه درباره 
قانون جامع انتخابات اظهارنظر کرد: آن چیزی که ما می توانیم در 
چارچوب قانون انجام دهیم این است که قانون جامع انتخابات داشته 
باشــیم تا نگرانی هایی که وجود دارد برطرف شود. این قانون باید 
شفاف و کارآمد باشد و بیشترین مسئولیت آن متوجه دولت نیز 
خواهد بود. اظهارنظرهایی که به نوعی نشان می داد شورای نگهبان 
نیز در این داستان هم صدا با دولت و مجلس و جریانات سیاسی 
معتقد به اصلاح جامع قانون انتخابات است تا حاشیه هایی که در 

هر انتخابات در نتیجه نواقص فعلی به وجود می آید مرتفع شود.
هرچند اطلاعات دقیقی از محتوای این نظام جامع انتخاباتی در 
دست نیست، اما از اظهارنظرهای مختلف می شود به برخی جزئیات 
آن پی برد. مثلا محمدامین رضازاده مدیرکل سیاسی وزارت کشور 
گفته است که »یکی از اصلاحات پیشنهادی برای مقررات انتخاباتی، 

حزبی کردن انتخابات است.« 
این مقام مسئول در وزرات کشور در توضیح این اصلاحیه گفته، 

»در قانون جدید پیشنهاد شده احزاب بتوانند نامزدها را معرفی کرده 
و سازوکارهای واقعی حزبی را داشته باشند... بحث های بعدی این 
است که انتخابات از پایین به بالا باشد؛ با انتخابات شهرستان، مرکز 
و اســتان بیایند و یک حالت دموکراتیک هم داشته باشند. این ها 
پیش بینی هایی است که در قانون جدید شده است... تفکیک مراحل 
ثبت نام رأی دهندگان، از اخذ رأی، نظارت بر هزینه های تبلیغاتی، 
مردمی تر شدن نهاد اجرایی انتخابات، شفاف تر شدن شرایط نامزدها، 
برداشته شدن برخی محدودیت های غیرمنطقی و اقلام تبلیغاتی و 
بیشتر شدن مهلت تبلیغات انتخاباتی برای شناخت بهتر کاندیداها 
از جمله مواردی اســت کــه در قانون جدید انتخابات پیش بینی 

می شود.«
به نظر می رســد که یکی دیگر از ابعاد اصلاحیه جدید قانون 
انتخابات، تغییر شرایط ثبت نام نامزدهاست. موضوعی که در جریان 
انتخابات مجلس به یکی از انتقادات مشــترک همه صاحبنظران 
تبدیل شده و این سوال به بحث داغ رسانه ها تبدیل شده بود که 

چطور می شود جلوی ثبت نام فله ای کاندیداها را گرفت؟
کولیوند در این رابطه به برخی جزئیات پیش نویس لایحه دولت 
اشاره می کند اما توضیحاتش درباره تودیع مبالغی بابت ثبت نام در 
انتخابات، کمی  بر ابهامات می افزاید: »در خصوص تودیع مبلغ دو 
وجه دارد که من از چگونگی این موضوع در لایحه اطلاعی ندارم 
ولی به طور کلی، یک وجه آن این است که از کاندیداها وجه التزامی 
اخذ شود و در صورتی که برای مثال افرادی که مطمئن هستند 2٠ 
درصد آرا را کسب می کنند در انتخابات شرکت کنند و در صورتی 
که میزان مشخصی از آرا را کسب نکند، وجه التزام برای مثال به نفع 
انتخابات ضبط می شود و در اختیار شهرداری ها قرار می گیرد تا برای 

زیباسازی و پاک سازی شهرها استفاده شود.«)اینجا(
در همین راستا سید سلمان سامانی سخنگوی وزارت کشور 
دولت یازدهم در گفت وگو با خبرآنلاین به بیان ویژگی های لایحه 
نظام جامع انتخابات و تبیین این ویژگی های پرداخته است. او از 
ارتقای شفافیت فرایندهای برگزاری انتخابات، پیش بینی شیوه های 

موثر در شفافیت و رصد منابع مالی انتخابات، تعیین ضمانت های 
اجرایی قوی برای برخورد با تخلفات انتخاباتی و همچنین تقویت 
حــدود و چارچوب های امر نظــارت و اجرا مبتنی بر اصول قانون 
اساسی به عنوان مهم ترین ویژگی های این لایحه یاد می کند. }اینجا{ 

موضوع مشهور به پول های کثیف در انتخابات نیز که افشای 
آن از سوی وزیر کشور جار و جنجال بسیاری به راه انداخت هم از 
دیگر اصلاحیه هایی است که قرار است در لایحه جامع انتخابات 

مدنظر قرار گیرد.
سلمان سامانی سخنگوی وزارت کشور در همین راستا ارتقای 
شفافیت فرایندهای برگزاری انتخابات، پیش بینی شیوه های موثر 
رصد منابع مالی انتخابــات، تعیین ضمانتهای اجرایی قوی برای 
برخورد با تخلف های انتخاباتی در هر مرحله و تبیین حدود نظارت 
و اجرا مبتنی بر اصول قانون اساسی را از مهمترین مختصات پیش 
نویس لایحه نظام جامع انتخابات می داند. او البته درباره راهکارهای 
این شفافیت انتخاباتی توضیح نمی دهد اما می گوید که تبلیغات 
انتخاباتی در این قانون ساماندهی شده و نظارتهایی بر هزینه های 

تبلیغاتی نامزدها اعمال می شود.
به گزارش خبرآنلاین، محمدجواد حق شــناس عضو شورای 
مرکزی حزب اعتماد ملی که سابقه مدیرکل سیاسی وزارت کشور 
در دولت اصلاحات را در کارنامه دارد گرچه از زیر اصلاح بردن قانون 
انتخابات حمایت می کند اما شرط و شروطی هم درباره لایحه جامع 
انتخابات دارد او به خبرآنلاین گفته است: ایجاد محدودیت از سوی 
قانونگذار برای انتخاب افرادی که می خواهند به عنوان نمایندگان 
مردم در جایگاه عضویت و نمایندگی در قوه مقننه حضور یابند، امر 
پسندیده ای نیست؛ چراکه انتخاب را با محدودیت  مواجه کرده و به 
اصل آزادی انتخاب کنندگان و انتخاب شوندگان خدشه وارد می کند. 
او با بیان این که نیازمند تجمیع قانون فعالیت های سیاسی شامل 
قوانین انتخاباتی، قوانین احزاب، جرم سیاسی و تبلیغات سیاسی 
هستیم که در کنار یکدیگر قانون جامعی شکل دهند و مشکلات 
کشور را رفع کنند، تاکید می کند: منابع انتخاباتی باید با شفافیت و 
اطلاع عموم جامعه صرف شود و نهادهای نظارتی نیز اجازه حضور 
و فعال شدن پول کثیف و اموال عمومی و بیت المال یا تریبون های 

عمومی را به برخی جریان ها ندهند. }اینجا{ 
ابوالقاسم رئوفیان عضو جبهه ایستادگی و دبیرکل حزب اسلامی 
ایران زمین که از چهره های اصولگرای سنتی به شمار می رود در 
یادداشتی که برای خبرآنلاین نگاشته است، اصلاح قانون اساسی 
را پیش نیاز اصلاح قانون انتخابات می داند و معتقد است که قانون 
انتخابات باید با محوریت حضور فعال احزاب تنظیم شود و در هنگام 
انتخابات مردم با حضور خود پای صندوق های رای به جای انتخاب 
فرد حزب موردنظرشان را که لیست انتخاباتی منتشر کرده است 

موردحمایت، تایید و انتخاب قرار دهند. 
براساس آنچه از ســوی دولت اعلام شده است، این قانون در 
فاصله کوتاهی در جلســات کابینه بررسی می شود و به مجلس 
می رود تا به تصویب نهایی برسد. دولت امیدوار است که این قانون 

برای انتخابات 96 نهایی و آماده اجرا شود.

احزاب سیاسی چشم انتظار قانون »جدید« انتخاباتی

اخبار

نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت گفت: اینکه رژیم سعودی 
ادعا می کند که ایران در فاجعه منا مقصر بوده، ســخنی بی اساس 
است؛ چراکه اگر سخنانشان درست است؛ پس چرا فیلم  دوربین های 

امنیتی از فاجعه منا را منتشر نمی کنند؟
حجت الاســلام والمسلمین ســیدعلی قاضی عسگر در آیین 
رونمایی از نرم افزار کتابخانه حج که در قم برگزار شد اظهار داشت: 
اینکه رژیم سعودی ادعا می کند که ایران در فاجعه منا مقصر بوده، 
سخنی بی اساس است؛ چراکه اگر سخنانشان درست است پس چرا 
فیلم  دوربین های امنیتی از فاجعه منا را منتشر نمی کنند؟ فیلم های 
موجود و روایت شــاهدان عینی می گوید که عربستان تنها مقصر 

فاجعه انسانی مناست.
وی ادامه داد: به کارگیری تکنولوژی در ترویج و تبلیغ اسلامی، 
حرکت شایسته ای است که توانسته در برابر اقدامات جریانات تکفیری 
مقاومت کرده و حرفی برای گفتن داشته باشیم؛ ما اگر بخواهیم به 
صورت عادی حرکت کنیم،  فاصله زیاد ما با دنیا حفظ خواهد شد؛ 
اما اگر شتاب علمی  را افزایش دهیم، این فاصله کاهش پیدا می کند.

نماینده ولی فقیه در ســازمان حج و زیارت ابراز کرد:  دنیا آماده 
شنیدن معارف اهل بیت)ع(  است و ما باید برای رساندن این معارف 

از هر فناوری استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه طی سال های اخیر جریان های وهابی و سلفی 
تلاش های زیادی کردند تا با سازماندهی و جذب افراد از نقاط مختلف 
جهان، دولتی را تأسیس و ایران را در انزوا قرار بدهند، افزود: امروزه 
خوشحالیم که بطلان چنین تفکری برای همگان مشخص شده و 
جریان های تکفیری به عنوان مهم ترین خطر برای دنیا به جهانیان 
معرفی شده است. قاضی عسگر، با اشاره به سرعت پیشرفت در جهان 
گفت:  عصر حاضر در حالی مسیر خود را طی می کند که اگر خود را 
به آن نرسانیم و دیر وارد شویم، در صحنه نبرد با مخالفان کم خواهیم 

آورد،  این به دلیل فاصله ما با جهان در بحث رشد علمی است.
نماینده ولی فقیه در حج و زیارت خاطرنشــان کرد: امروز باید 
تلاش کنیم که معارف اهل بیت)ع( و آموزه های دینی را در جهان 
منتشر و علاقه مندان در جهان را به سوی این معارف جذب کنیم،؛ 
اکنون کشورهای غربی هم خطر وهابیت و جریان های تکفیری را 
درک کردند و برای مقابله با آن فعال شده اند. وی تصریح کرد: امروز 
دنیا تشنه معارف اهل بیت )ع( است اما متاسفانه ما مبلغین کافی 
مســلط به زبان های زنده دنیا نداریم و این در حالیست که جوامع 

مختلف نیازمند این معارف و آموزه های دینی هستند.

 وکیل زنجانی تاکید کرد: شرکت ملی نفت ایران علیه شخص 
من به اتهام نشــر اکاذیب شکایت کرده است و به نظر می آید که 
حدود یک ماه پیش این شکایت تنظیم شده و من 5 روز فرصت 
دارم که خودم را به شــعبه 4 بازپرسی دادسرای فرهنگ و رسانه 

معرفی کنم. 
رسول کوهپایه زاده در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به پرونده بابک 
زنجانی عنوان کرد: در تاریخ 23 شهرریورماه احضاریه ای از دادسرای 
فرهنگ و رسانه به من ابلاغ شد. این احضاریه حاوی این است که 
شرکت ملی نفت ایران علیه شخص من به اتهام نشر اکاذیب شکایت 
کرده و به نظر می آید که حدود یک ماه پیش این شکایت تنظیم شده 
که 5 روز فرصت دارم خودم را به شعبه 4 بازپرسی دادسرای فرهنگ 
و رسانه معرفی کنم و در پایین احضاریه هم نوشته شده که نتیجه 

عدم حضور، جلب است.
او افزود: اتفاقی که افتاده این است که دوستان ما در شرکت نفت، 
علیه وکیل زنجانی طرح شکایت کردند. البته هنوز از محتوای اتهام 
مطلع نیستم و قطعا در دادسرا حاضر خواهم شد و همه تشریفات 
قانونی کار انجام می شود. اما مشخص این است که ارتباط و تعامل من 
رسانه ها و صحبت های مطرح شده ظاهرا در نهایت به مذاق دوستان 

خوش نیامده است.
وی گفت: زنجانی بیش از 3٠ ماه است که در زندان به سر می برد. 
یک وکیل دارد که او هم از بدو ورود اصل را بر تعامل سازنده با همه 

رسانه ها قرار داده است.
کوهپایه زاده با بیان اینکه وقتی دستگاه قضایی دادگاه را علنی 
اعلام کرد، نشان داد که راز مگویی در پرونده وجود ندارد، گفت:  بر 
این باورم که رسانه ها نمایندگان افکار عمومی و وجدان بیدار جامعه 
هســتند، شاید بخشی از بار اطلاع رســانی در این پرونده را در حد 
بضاعت خودم و با رعایت ملاحظات لازم بر عهده گرفتم. اما متاسفانه 
اقدام صورت گرفته نشان می دهد که همین صحبت ها هم خیلی تاب 
آورده نشده و اینکه شرکت ملی نفت ایران -که قطعا وظایف مهم تری 
هم دارد- بیاید  شکایتی را تحت عنوان نشر اکاذیب علیه وکیل طرف 

مقابل خود مطرح کند، خیلی حقوقی و زیبنده نیست.
او ادامه داد: موظف هســتم در مرجع قضایی حضور پیدا کنم و 
ضمن ادای احترام پاسخگو باشم. اما ناچارم از حقوق قانونی خودم 
و موکلم هم دفاع کنم. از بدو ورود به این پرونده آرشــیو کاملی از 
مصاحبه ها و صحبت های دوستان نفتی دارم. مطالبی که آنها منتشر 

کردند، بعضا می تواند خلاف قانون باشد.
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گفت:  قم  جمعه  نماز  خطیب 
تمام  اسلامی  ایران  با  آمریکا  دشمنی 
در  را  واقعیت  این  و  نیست  شدنی 
صحبت ها و موضعگیری های اوباما و 
مسئولان آمریکایی و سختگیری هایی 
که علیه ایران به کار می گیرند ملاحظه 

می کنید. 
در  سعیدی  محمد  سید  الله  آیت 
خطبه های نماز جمعه قم در مصلای 
قرن  الفساد  ام  کرد:  اظهار  قدس، 
آمریکای جنایتکار است، آمریکا در اکثر 
فتنه ها و فسادهای جهانی سهم عمده 
ای دارد به همین خاطر بود که چینی 
ها در سفر اخیر اوباما به چین او را تحقیر 

کردند؛ خوی استکباری آمریکا با فسادی که دارد به همه 
جا کشیده شده است. 

وی افزود: یکی از مناطقی که فساد آمریکا موجب 
آزار و مزاحمت شده، جمهوری اسلامی ایران است و 
دشمنی آمریکا با ایران تمام شدنی نیست و این واقعیت 
را در صحبت ها و موضعگیری های اوباما و مسئولان 
آمریکایی و سختگیری هایی که علیه ایران به کار می 

گیرند ملاحظه می کنید. 
انتخابات ریاست  نامزد  با اشاره به سخنان دو  وی 
جمهوری آمریکا گفت: این دو نامزد در تریبون های 
عمومی علیه یکدیگر سخنان بسیار زشت و سخیفی را 
به زبان جاری و رقیب خود را تحقیر کنند، با وجود این 
دشمنی که با یکدیگر دارند هر دوی آنها در خصومت با 

جمهوری اسلامی ایران هماهنگ هستند.
آمریکا  نمایندگان کنگره  این که  بیان  با  سعیدی 
اخیرا مصوبه ای را گذراندند که طی آن دولت آمریکا 
از پرداخت نقدی پول های بلوکه شده ایران منع شده 
شاهد  برجام  درباره  آمریکا  بدعهدی  از  گفت:  است، 

دیگری بر این مدعا دیده می شود. 
وی گفت: مردم از جسارت و اظهارنظر مداخله جویانه 
آنها درباره نیروی سپاه قدس و سردار پرافتخار ما مطلع 
شدند و از خیانت های آمریکا در طول سال ها حاکمیت 
رژیم گذشته خبر دارند، بنابراین ملت عزتمند، با غیرت 
و ولایی ایران حق دارند که از عمق جان با دولت های 
مستکبر آمریکا دشمن باشند و هیچ گاه به آنها اعتماد 

نکنند و با هر کسی که از دوستی و رابطه با آمریکا سخن 
می گوید نفرت داشته باشند و او را محکوم کنند. 

وی گفت: مردم ما حق دارند که مسئولان نظام را از 
انفعالی برخورد کردن با دولت آمریکا بر حذر دارند و هم 
چون امام بت شکن آمریکا را شیطان بزرگ بدانند و در 
اعلام مواضع خود با شعور و بصیرت کامل فریاد مرگ بر 

آمریکا بر آورند.
سعیدی با اشاره به مناسبت های هفته، 15 ذی حجه 
سالروز میلاد حضرت امام هادی)ع( را تبریک گفت و 
اظهار کرد: زیارت غدیر و زیارت جامعه کبیره که منشور 
امامت است از جمله آثار امام هادی)ع( به شمار می رود. 
وی با اشاره به روز عید سعید غدیر خم گفت: در 
این روز تکلیف امت پس از رسول گرامی اسلام)ص( در 
مساله رهبری، ولایت و حکومت تعیین و در این روز 
تکلیف امت برای تمسک به حبل الله مشخص و انسجام 

و اخوت ایمانی بیشتر شد. 
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( 
جامعه  در  غدیر  گذاشتند  می  اگر  کرد:  خاطرنشان 
اسلامی پا بگیرد و امور امت به امیرالمومنان)ع( سپرده 
می شد آن حضرت نجاتبخش انسان ها در جهان و همه 

تاریخ زندگی بشر پس از ایشان بود. 
وی گفت: اگر امروز آل سعود و آل خلیفه جامعه 
بشری را دچار انحراف و حوادث تلخی کرده اند به خاطر 
این است که از غدیر دور شده اند و اگر امروز نتانیاهو به 
دلیل منع حضور حجاج ایرانی در مناسک حج از سعودی 
ها تقدیر می کند به خاطر این می باشد که سعودی 

ها از ولایت الله جدا شده و به ولایت 
طاغوت درآمده اند.

امام جمعه موقت قم تصریح کرد: 
و  برادری  همدلی،  پیام  غدیر؛  پیام 
اهل  ولایت  است،  ستیزی  دشمن 
می  اصلاح  را  مفاسد  تمام  بیت)ع( 
نماید و سیئات را به حسنات تبدیل 
می کند اما بدون ولایت حسنات نیز 

سیئات هستند. 
وی اظهار کرد: غدیر بخش مهمی 
می  از شناسنامه شیعیان محسوب 
در  تنها  ولایت  نعمت  شکر  و  شود 
از اهل بیت)ع( است  پرتوی پیروی 
و در عصر غیبت باید تسلیم و سرباز 

ولایت باشیم. 
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( 
خاطرنشان کرد: پیام دشمنان غدیر تفرقه افکنی در بین 

مسلمانان و تمسک به آمریکا و اسراییل می باشد. 
وی هم چنین از خدمات ارزشمند مفسر، فقیه و 
مروج غدیر مرحوم آیت الله خزعلی تقدیر و اظهار کرد: 
ایشان روحانی با فضیلت و با بصیرتی بودند که عمر خود 
را در راه ترویج مکتب اهل بیت)ع( سپری کردند، به کار 
ارزشمند ایشان در تاسیس بنیاد بین المللی غدیر ارج می 
نهیم و امیدوار هستیم این تشکیلات در فقدان این عالم 

بزرگوار با قوت به کار خود ادامه بدهد. 
وی با اشاره به 2۷ شهریور روز شعر و ادب فارسی 
و بزرگداشت استاد محمدحسین شهریار گفت: ولایی 
بودن این شاعر از شعرهایش پیداست و در دوران دفاع 
مقدس اشعار خوبی برای رزمندگان اسلام سرود و این 
شاعر برجسته به دلیل استقلال فکری که داشت حاضر 
نشد سرمایه شعر خود را به صاحبان قدرت بفروشد، 
روز درگذشت این شاعر گرانمایه را ارج می نهیم و به 
همه شاعران توصیه می کنیم فرمایش های رهبر معظم 

انقلاب اسلامی را نصب العین خود قرار بدهند.
سعیدی با اشاره به فرارسیدن ماه مهر و شروع سال 
تحصیلی جدید دانش آموزان گفت: از خداوند متعال می 
خواهیم که توفیق تربیت نسل شریف و این سرمایه های 
نظام را به ما مرحمت بفرماید و همه در جشن عاطفه ها 

نیز مشارکت داشته باشیم.

آیت الله سعیدی خطیب نماز جمعه قم:

دشمنی آمریکا با ایران اسلامی تمام شدنی نیست

دادنامه
خواهان:خانم فریبا امیدی فرزند جلالی به نشانی قم - پردیسان - فلکه شهرداری  - بلوار ابوطالب – 
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خوانده: آقای عبداله بخشی فرزند ماشاءاله به نشانی قم-پردیسان – فلکه شهرداری – بلوار ابوطالب – 

کوچه 3- مجتمع اعلا- طبقه 2- واحد6)فعلا مجهول المکان(
خواسته:حضانت

رای دادگاه
در خصوص دادخواست تقدیمی ازسوی خواهان خانم فریبا امیدی فرزند جلال خانه دار ساکن 
قم به طرفیت خوانده آقای عبداله بخشی فرزند ماشاءاله شغل آزاد مجهول المکان به خواسته صدور 
حکم مبنی بر واگذاری فرزند دختر هفت ساله بنام طناز به خود بدین توضیح که مترافعین و اصحاب 
دعوی در سال 13۷5 ازدواج نموده یک فرزند دختر صغیر دارند و خواهان تقاضای رسیدگی به 
موضوع پرونده را نموده است خوانده و با وصف ابلاغ قانونی و انتظار کافی در جلسه دادرسی حضور 
پیدا نکرده است لایحه ای نیز ارسال نکرده است با عنایت به جامع اوراق پرونده ، احراز رابطه زوجیت 
شرعی و قانونی بین متخاصمین ،اظهارات خواهان،بلحاظ مجهول المکان بودن خوانده،سایر قرائن 
و امارات خواسته موجه تشخیص و استنادا مفهوم ماده 1169 قانونی مدنی حضانت فرزند مشترک 
موصوف بعهده خواهان واگذار می گردد رای غیابی است و پس از ابلاغ در فرجه های مقرر قانونی 
هرکدام 2٠ روز قابل واخواهی در همین شعبه دادگاه و قابل اعتراض و رسیدگی در دادگاه تجدید 

نظر استان قم است.
مدیر دفتر شعبه 20 محاکم عمومی حقوقی قم – آجورلو

نامحــرمانه

اخبــــــار

مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم 
بااشاره به وجود 16٠ هزار کاربر اینترنت 
و 3٠٠  میلیون  و 1   )ADSL( پرسرعت 
هزار کاربر تلفن همراه در استان قم گفت: 
همزمان با سراسر کشور امکانات لازم برای 
برگزاری سرشماری اینترنتی در استان قم 

فراهم است.
سیداسدا...دهناد درباره انجام سرشماری 
بصورت   1395 سال  مسکن  و  نفوس 
اینترنتی افزود: با توجه به سرمایه گذاری و 

زیرساختهای مناسب مخابراتی که در استان 
خصوصا در حوزه دیتا انجام شده است ، 
اینترنتی را  میتوان به راحتی سرشماری 
برگزار کرد و این امر با کمترین مشکل و در 

اسرع وقت به انجام خواهد رسید.
هشتمین سرشماری نفوس و مسکن 
سال 1395 به دو شیوه اینترنتی و حضوری 
انجام میشود.سرشماری اینترنتی از سوم تا 

24 مهرماه برگزار میشود.
رئیس هیئت مدیره شرکت مخابرات 

استان قم همچنین از فراهم بودن بسترهای 
لازم برای همکاری همه جانبه با سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان برای برگزاری 

این سرشماری خبرداد.
رسانی  اطلاع  گفت:  دهناد  مهندس 
صحیح درباره این سرشماری سبب خواهد 
شد مردم با امکاناتی که در اختیار دارند 
راحت تر بتوانند در سرشماری شرکت کرده 
اظهار کنند.همچنین  را  اطلاعات خود  و 
مردم  مشارکت  میزان  شد  خواهد  سبب 

بالا رود.
مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم 
گفت: مطمئنا برگزاری اینترنتی سرشماری 
بهترین راهکار برای صرفه جویی در منابع، 
کاهش تردد، هزینه ها و آلودگی محیط 

زیست است.

مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم: 

بسترلازم برای سرشماری اینترنتی در قم فراهم است

موحدی کرمانی مسوول کمیته انتخابات اصولگرایان شد 
 دبیرکل جامعه روحانیت مبارز مسوولیت کمیته انتخابات اصولگرایان را عهده دار شد.حجت الاسلام 
والمسلمین غلامرضا مصباحی مقدم، سخنگوی جامعه روحانیت مبارز با اعلام این خبر اظهار کرد: قرار 
است با شکل گیری کمیته انتخابات اصولگرایان، با همه احزاب اصولگرا وارد گفت وگو شویم.وی در پاسخ 
به این پرسش که آیا احزابی چون جمعیت ایثارگران و جبهه پایداری نیز وارد ائتلاف اصولگرایان خواهند 
شد یا نه، اظهار کرد: دعوت ما یک دعوت عام است و از همه احزاب اصولگرا دعوت کرده ایم و ان شاءالله 
این احزاب نیز به دعوت ما پاسخ خواهند گفت، البته ما هنوز وارد فاز گفت وگو با احزاب اصولگرا نشده ایم.

مصباحی مقدم همچنین در پاسخ به پرسشی درباره دیدار آیت الله موحدی کرمانی با آیت الله محمد یزدی 
اظهار کرد: ظاهراً هنوز این دیدار انجام نشده است.

 
محمدرضا شجریان به ایران بازگشت 

 محمدرضا شــجریان شامگاه  پنجشنبه وارد ایران شد.علی مرادخانی معاونت امور هنری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی این خبر را تایید کرده است.محمدرضا شجریان استاد پیشکسوت آواز ایران 
مدتی بود که دوران درمان بیماری را در آمریکا می گذراند و حالا به کشور بازگشته است.خبر بیماری 
محمدرضا شــجریان همزمان با آغاز سال 1395، از ســوی این هنرمند مطرح شد که واکنش های 
زیادی را از سوی مردم و چهره های مختلف در پی داشت.در تیرماه امسال همایون شجریان در صفحه 
اینستاگرام خود نوشت که پدرش پس از پنج  ماه اقامت در کشور آمریکا، مرحله اول درمانی خود را 

سپری کرده است.
او در این متن همچنین آورده بود که محمدرضا شجریان در حال حاضر دچار وضعیت ضعف دوران 
نقاهت است که به گفته پزشکان برای این روش از درمان طبیعی است و پس از گذراندن این دوره، او برای 
مرحله دوم درمان آماده می شود.در شهریورماه نیز حمیدرضا نور بخش مدیرعامل خانه موسیقی از ادامه 
روند درمانی این هنرمند خبر داده و گفته بود: به گفته تیم پزشکان معالج استاد در آمریکا مرحله نخست 
شیمی درمانی او به پایان رسیده و پس از گذراندن دوران نقاهت، مراحل درمانی اش ادامه پیدا می کند.وی 
اظهار کرده بود: امیدواریم مراحل درمانی این استاد برجسته موسیقی ایران با موفقیت انجام شود و در آینده 

نزدیک شاهد حضور او در کشور باشیم.
 

شکایت عربستان و امارات از کاروان پارالمپیک ایران 
 سعودی ها به جنجال سازی خود علیه ورزش ایران هم چنان ادامه می دهند و این بار از نوشته "خلیج 
همیشه فارس" بر روی لباس و وسایل اعضای کاروان ایران در پارالمپیک خشمگین شده اند.به گزارش 
ایسنا و به نقل از یورو اسپورت، کمیته ملی المیپک عربستان مدعی است که رفتار ورزشکاران ایرانی در 
پارالمیپک تحریک آمیز بوده است. کاروان سعودی ها که در برزیل حضور دارد، اعلام کرد که اعتراض 
رسمی خود را به رفتارهای تحریک آمیز کاروان ایران به کمیته عالی برگزاری رقابت های المپیک ارائه 
داده است.ناصر القحطانی، مدیرفنی و اداری کاروان عربستان در ریو در گفت وگویی که با یورو اسپورت 
عربی داشت، گفت: اعتراض رسمی خود را علیه ایران به کمیته برگزاری بازی ها تقدیم کرده ایم. باید مانع 
از این حرکات تحریک آمیز ایرانی ها باشیم. آن ها در هر مکان و مراسمی دست به چنین حرکاتی می زنند 
و سیاست را وارد ورزش کرده اند. با همکاری دیگر کشورهای عربی می خواهیم تحریم هایی را علیه ایران 
اتخاذ کنیم تا مخالفت خود را چنین رفتارهای که هیچ ربطی به ورزش ندارد، اعلام کنیم.یورو اسپورت 
عربی نوشت که امارات هم اعتراض رسمی خود را به رفتارهای کاروان ایران تقدیم کمیته برگزاری رقابت ها 

کرده است.
 

رتبه ایران در سرانه درآمد ناخالص ملی
 بر اساس گزارش بانک جهانی، رتبه ایران بر حسب درآمد ناخالص ملی سرانه در سال 2٠15 یک 
پله بهبود یافت و نسبت به سال 2٠14، به رتبه 9٠ رسید.به گزارش جماران، بر اساس گزارش جولای 
2٠16 بانک جهانی، رتبه ایران برحســب درآمد ناخالص ملی ســرانه در سال گذشته میلادی به رغم 
کاهش 46 درصدی قیمت نفت، با یک پله بهبود نسبت به سال 2٠14، به رتبه 9٠ رسید. بر اساس این 
گزارش، بانک جهانی کشورها را بر حسب میزان درآمد ناخالص ملی سرانه به چهار دسته دارای درآمد 
پایین، درآمد متوسط پایین، درآمد متوسط بالا و دارای درآمد بالا تقسیم می کند. این گزارش حاکی 
است، بررسی رتبه بندی کشورها با توجه به معیار برابری قدرت خرید نشان می دهد، کشور قطر با درآمد 
ناخالص ملی سرانه 14٠۷2٠ دلار بالاترین رتبه را در برابر قدرت خرید نشان می دهد و کشور آفریقای 
جنوبی با درآمد ناخالص ملی سرانه 6٠٠ دلار کمترین رتبه را در برابری قدرت خرید بین 216 کشور به 

خود اختصاص داده اند. 
بر اساس این گزارش، ایران نیز با 1۷4٠٠ دلار، رتبه 9٠برابری قدرت خرید را به خود اختصاص داد و 
همچنان در گروه اقتصادهای دارای درآمد متوسط بالا باقی مانده است. گفتنی است، در بین کشورهای 
منطقه و کشورهای نفتی، تنها ایران و امارات یک پله بهبود در رتبه درآمد ناخالص ملی سرانه خود در 

سال 2٠15 را تجربه کردند. 
 

پیشنهاد یک نماینده درباره تعطیلات آخر هفته
 حجت الاسلام والمسلمین حسن نوروزی سخنگوی کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس پیشنهاد داد: 
از آنجا که تعطیلات آخر هفته گردشگران خارجی شنبه و یکشنبه است و معمولا در این روزها به ایران 
سفر می کنند بهتر است تعطیلات آخر هفته در سازمان میراث فرهنگی و گردشگری و مراکز گردشگری 
وابسته نیز به روزهای جمعه و شنبه تغییر کند.وی افزود: این پیشنهاد را  برای از دست نرفتن درآمدهای 
ناشی از مسافرت گردشگران خارجی به ایران مطرح کردم و  مشغله نمایندگان را بزرگ ترین مانع اصلاح 
قوانین معیوب در بخش گردشگری کشور دانسته و سازمان میراث فرهنگی و گردشگری را مسئول حل 

مشکلات این بخش از طریق ارسال لایحه اصلاحی به مجلس می دانم.

 مشایی: احمدی نژاد نامزد نمی شود
 مشایی در پاسخ به این سئوال که آیا برای انتخابات ریاست جمهوری سال آینده برنامه ای دارید؟ گفت:

نه هیچ برنامه  ای ندارم. چرااینها ما را رد صلاحیت می کنند. وقتی هاشمی رفسنجانی را رد صلاحیت 
کردند، صلاحیت من را هم تایید نخواهند کرد.  وی همچنین در پاسخ به این سئوال که آیا از برنامه آقای 
احمدی نژاد برای ریاست جمهوری سال 96 خبر دارید؟ اظهارداشت :آقای احمدی نژاد هم هیچ برنامه ای 
برای این انتخابات ندارد و ایشان در این دوره نامزد نمی شود. وی در پاسخ به این سئوال که   بدون محافظ 

و تنها بیرون آمدید گفت :تمام شد. دوره ما به پایان رسید.

مرگ ۴۷0 مسافر در ۲۴ روز 
 رییس پلیس راه کشور با اشاره به افزایش حجم سفرها در شهریور، با معرفی 4 علت مرگ مسافران 

در جاده های کشور از مرگ 4۷٠ نفر در صحنه تصادفات جاده ای در 24 روز نخست شهریور خبر داد.
سرهنگ محمدحسین حمیدی با اشاره به افزایش سفرها در شهریور و همچنین لزوم توجه بیشتر 
مسافران به قوانین و مقررات سفرهای جاده ای در این ماه، اظهار داشت: طبق آمار به دست آمده از ابتدای 
شهریور تا چهارشنبه )24 شهریور(، 4۷٠ تن از هموطنانمان در جاده های کشور در صحنه تصادف جان 

خود را از دست داده اند.

سرپرست مدیریت راهداری راه و شهرسازی استان قم خبر داد

اتمام عملیات بهسازی کمربندی امام علی)ع( قم
  سرپرست مدیریت راهداری اداره کل راه و شهرسازی استان قم گفت: پروژه بهسازی کمربندی امام 

علی)ع( به طول پنج کیلومتر و عرض 11.5 متر به بهره برداری رسید. 
داود طلوعی اظهار کرد: در راستای افزایش ضریب ایمنی و تسهیل ترافیک کمربندی امام علی)ع( طرح 

بهسازی این محور اجرا شده و به بهره برداری رسید.
وی در خصــوص هزینه اجرایی این پروژه گفــت: با توجه به اینکه پروژه مذکور در قالب طرح های 
عمرانی بهسازی بین عوارضی های تهران و کاشان و قطعه پایانی آزادراه قم-تهران، کمربندی قم- اراک و 
اصلاح رمپ و لوپ های میدان ۷2 تن اجرا شده است، جمعا هزینه ای بالغ بر 3٠ میلیارد ریال را در پی 

داشته است.
سرپرست مدیریت راهداری اداره کل راه و شهرسازی استان قم زمان آغاز این پروژه ها را آبان ماه سال 
گذشته عنوان کرد و افزود: با توجه به پراکندگی محل های اجرا، این پروژه ها طی مدتی کمتر از 1٠ ماه 

اجرا و آماده بهره برداری شد.
وی ضمن تشکر از رانندگان که طی اجرا طرح های عمرانی جاده ای با رعایت جوانب ایمنی عوامل 
اجرایی را یاری می کنند، بیان کرد: اگر چه در پروژه های اخیر مبادی ورودی شهر قم با توجه به میزان 
ترافیک بالا امکان وقوع حوادث جاده ای دور از انتظار نبود اما در سایه همکاری و رعایت قوانین رانندگی 

توسط رانندگان و نیز عملکرد بهینه سایر عوامل اجرایی شاهد ترافیکی روان و ایمن بودیم.

رئیس پلیس راه استان قم اعلام کرد

 ممنوعیت تردد ون شهری در راه های برون شهری
رئیس پلیس راه استان قم گفت: تردد تاکسی های ون درون شهری با مسافر در راه های برون شهری 

ممنوع است. 
ســرهنگ اردشیر جمشیدی راد اظهار کرد: با توجه به اوج مسافرت ها در روزهای پایانی شهریورماه 
عده ای از رانندگان تاکسی های ون درون شهری با اخذ برگه مرخصی مبادرت به جابه جایی مسافر در 

راه های برون شهری می کنند.
وی بیان کرد: پلیس راه استان قم بر تاکسی های ون که از شهرهای تهران،  کرج و قم مبادرت به حمل 

مسافر بدون مجوز می کنند نظارت می کند.
رئیس پلیس راه استان قم گفت: پلیس اجازه تردد به این خودروها به علت عدم ایمنی وسیله نقلیه 

نخواهد داد و در صورت مشاهده ضمن برگشت به شهر، وفق مقررات برخورد خواهد کرد.

اخبــار
معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم عنوان کرد

تحقق 65 درصد از بودجه درآمدی 
شهرداری قم

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم از تحقق 65 درصد از 
بودجه درآمدی شهرداری قم از ابتدای امسال تا پایان مردادماه خبر داد. 

محسن رنجبر با اشاره به رتبه بندی مناطق در سیستم کنترل پروژه اظهار 
کرد: 13 هزار و 3۸٠ میلیارد ریال بودجه درآمدی امسال بوده که از ابتدای 
امسال تا پایان مردادماه 65 درصد از درآمد پیش بینی شده محقق شده است.

وی خاطرنشان کرد: 11 هزار میلیارد ریال بودجه درآمدی سال گذشته 
بود که 36 درصد آن محقق شد و سال 93 میزان بودجه درآمدی ۸ هزار 46٠ 

میلیارد ریال بود که 61 درصد محقق شد.
معاون شهردار قم با بیان اینکه 33 درصد پیشرفت فیزیکی پروژه عمرانی 
شهرداری در سیستم کنترل پروژه ثبت شده است، گفت: شاخص تطبیق 
برنامه با بودجه ۸2 درصد است که در محدوده مطلوب قرار گرفته، به این معنا 
که ۸2 درصد از برنامه ریزی صورت گرفته از ابتدای امسال تا پایان مردادماه 
محقق شده است. وی یادآور شد:  25 درصد پیشرفت فیزیکی در سال گذشته 
و 26 درصد پیشرفت فیزیکی در سال 93 روی داده که از نظر عملکردی 

دارای رشد خوبی است.
رنجبر عنوان کرد: مناطق چهار،  پنج و هشت در پنج ماهه ابتدای امسال با 
کسب ۷4 امتیاز رتبه اول را به دست آوردند و مناطق یک و سه با 6۸ امتیاز 

رتبه دوم را به خود اختصاص دادند.
بر  امتیازها  این  امتیازها گفت:   تعیین  به شاخص های  اشاره  با  وی 
اساس فرمول متشکل از آیتم های پیشرفت فیزیکی، میزان تحقق برنامه، 
 تاخیرات و تحقق درآمد بوده که عدد حاصل شده نشان دهنده امتیاز 

منطقه است.
معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم به رتبه بندی مجموعه 
ستادی از نظر عملکرد اشاره کرد و افزود: معاونت امور زیربنایی با کسب ۸5 
امتیاز رتبه اول و مجموعه معاونت برنامه ریزی با کسب ۸1 امتیاز رتبه دوم را 

از ابتدای امسال تا پایان مردادماه به دست آورده اند.

مدیر عامل سازمان میادین شهرداری قم  خبرداد

 احداث 4 فروشگاه بزرگ در سطح شهر قم
مدیر عامل سازمان میادین شهرداری قم گفت: در نظر داریم چهار فروشگاه 
در سطح شهر قم در زمینه تأمین مایحتاج عمومی، میوه و تره بار، مواد غذایی 

و مواد پروتئینی آبزیان احداث کنیم. 
علیرضا مظفری با بیان اینکه احداث چهار فروشگاه در سطح شهر 
در دستور کار است، اظهار کرد: این فروشگاه ها به منظور ارائه خدمات 
به زائران و مجاوران راه اندازی می شود و مایحتاج عمومی، میوه و تره بار، 
مواد غذایی و مواد پروتئینی آبزیان در این فروشگاه ها در اختیار شهروندان 

قرار می گیرد.
وی با بیان اینکه این فروشگاه ها به منظور عرضه مایحتاج عمومی مردم، 
حذف واسطه ها و کاهش هزینه های شهروندان به بهره برداری می رسند، 
خاطرنشان کرد: قرارداد یک هایپرمارکت در بلوار محتشم کاشانی منعقد شده 
که احداث آن در زمینی به مساحت 2 هزار و 5٠٠ متر مربع در دو طبقه 

انجام می شود.
مدیر عامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهرداری قم 
با اشاره به فروشگاه های دیگر گفت: احداث بازار روز در بلوار شهید همت از 
اقدامات دیگر بوده که تنها عرضه میوه و تره بار در آنها انجام می شود، اکنون در 
حاشیه کانال پردیسان فروشگاه همشهری واقع شده که ساماندهی می شود و 

با کارایی بیشتر در اختیار مردم قرار می گیرد.
وی عنوان کرد: راه اندازی فروشگاهی به مساحت ۸٠٠ متر در بلوار امام 
موسی صدر در دستور کار قرار می گیرد که به مواد پروتئینی اختصاص دارد.

مظفری با بیان اینکه 1۸ فروشگاه شهروند در اختیار مردم است، گفت: این 
فروشگاه ها در مناطق یک، دو، چهار، 6 و هشت واقع شده و به غیر از بازارهای 
روز است.وی یادآور شد: به نظر می رسد با احداث این فروشگاه ها شبکه 
توزیع تکمیل می شود ولی در زمینه افزایش کیفیت و پایین آوردن قیمت 
محصولات باید به شبکه تولید استانی توجه شود و در زمینه کیفیت آن کار 
کرد.مدیر عامل سازمان میادین شهرداری قم با بیان اینکه هر منطقه ای به 
فراخور وضعیت فرهنگی و اجتماعی نیازهایی دارد، گفت: منطقه هفت یک 
مجموعه توریست پذیر است بنابراین باید نیازهای مختص زائر در آن پیگیری 
شود، باید در چنین مکان هایی دنبال برطرف کردن نیازمندی های فرهنگی 
و خدماتی باشیم و مکان یابی فروشگاه ها بر اساس جمعیت و نیاز منطقه به 

فروشگاه انجام می شود.

مدیر عامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم  اعلام کرد

اختصاص 5 میلیارد ریال اعتبار برای 
تصفیه ثانویه پساب در قم

مدیر عامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: 5 میلیارد ریال 
اعتبار در مرحله اول برای آماده سازی، تهیه سیستم فیلتراسیون و تصفیه ثانویه 
هزینه می شود تا این پساب برای استفاده فضای سبز جنگلی مناسب سازی 
شود.پیام جوادیان با اشاره به استفاده از پساب اظهار کرد: از حدود 6 سال 
گذشته شهرداری قم به دنبال استفاده از پساب برای آبیاری فضای سبز بود، 

حتی بخشی از خط انتقال و دو مخزن را احداث کرد.
وی خاطرنشان کرد: مشکل این بخش مجوزهای لازم بود که از مبادی 
ذی ربط برای این کار صادر نمی شد و مجوز بحث پساب را آب منطقه ای به 

شهرداری نداده بود.
مدیر عامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه از آبان 
سال گذشته به صورت جدی مسئله پیگیری و مکاتبات با آب منطقه ای انجام 
شد، گفت: با همکاری و تعامل خوبی که با آب منطقه ای و وزارت نیرو حاصل 

شد، مجوز 4.5 متر مکعب پساب در سال از آب منطقه ای اخذ شد.
وی یادآور شد:  این پساب از دو تصفیه خانه تامین می شود، بخشی از 
تصفیه خانه فوری و اضطراری بوده که تصفیه خانه قدیمی شهر قم است و 
بخشی از تصفیه خانه جامع بوده که به تازگی با حضور معاون رئیس جمهور 
افتتاح شد که بزرگترین و پیشرفته ترین تصفیه خانه در بخش مرکزی کشور 

است.
جوادیان با بیان اینکه در مرحله اول این پساب تنها در فضای سبز جنگلی و 
غیرشهری استفاده می شود، گفت: متاسفانه پساب استانداردهای لازم را ندارد 
و مواد معلق و آلودگی های انگلی پساب بالا است، بنابراین باید در کنار این کار 

بحث تصفیه ثانویه صورت گیرد.
وی ادامه داد: اکنون تصفیه ثانویه در مرحله تحقیقاتی است و با شرکتی 
که در این زمینه تحقیقات خوبی انجام داده، مذاکره شده و نمونه پساب به 
آزمایشگاهی معتبر ارسال شده تا با فاکتورهای خاص آنها را مورد آزمایش 

قرار دهد.

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم مطرح کرد

تعویض 500 دستگاه تاکسی فرسوده در 
قم تا 3 ماه آینده

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم از تعویض 5٠٠ دستگاه تاکسی 
فرسوده در قم تا پایان آذرماه امسال خبر داد. 

مرتضی عزتی با بیان اینکه تا پایان امسال تلاش می شود 5٠٠ دستگاه 
تاکسی پیکان های فرسوده را اسقاط کرده و به جای آن تاکسی جدید پژو و 
سمند جایگزین شود، اظهار کرد: حدود 3٠٠ دستگاه تاکسی تا پایان شهریور 
جایگزین می شود، ولی تلاش می کنیم تا هر چه سریع تر اسقاط 5٠٠ دستگاه 

تاکسی فرسوده محقق شده و با تاکسی جدید جایگزین شود.
به  بهتر  رفاهی  امر سبب می شود خدمات  این  وی خاطرنشان کرد: 
شهروندان و زائران ارائه شود و از آلودگی هوا و صوتی در سطح شهر جلوگیری 

شده و همچنین استهلاک و هزینه خودروهای جدید کمتر است.
مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم از تعویض 5٠٠ دستگاه تاکسی 
زودتر از موعد تعیین شده خبر داد و افزود:  با تلاشی که در حال انجام است، 
پیگیری می شود ظرف سه ماه آینده 5٠٠ دستگاه تاکسی تعویض و وارد 

شهر شود.
وی خاطرنشان کرد: از مجموع تاکسی هایی که جایگزین شده،  تعدادی از 
آنها پلاک شده و پیگیر هستیم که پلاک های خودروهای باقیمانده از سوی 

پلیس راهور تایید شود.
عزتی عنوان کرد: تاکسی های فرسوده دارای عمر بالای 1٠ سال هستند، 

به همین دلیل تاکسی های سال ۸5 باید نوسازی شوند.
وی با بیان اینکه یک هزار و 32٠ راننده تاکسی برای تعویض خودروهای 
خود ثبت نام کرده بودند،  گفت: از اول شهریور ماه سایت بسته شده تا در این 

مدت زمانی که افراد ثبت نام  کرده اند، تاکسی های خود را دریافت کنند.

یکی از مراجع عظام تقلید در پیام خود 
علل  تکفیری؛  »جریان های  همایش  به 
گرایش و راه کارهای مقابله« گفت: مبارزه با 

تکفیر بدون برنامه فرهنگی بی نتیجه است.
آیت الله مکارم شیرازی با صدور پیامی به 
همایش »جریان های تکفیری؛ علل گرایش 
و راه کارهای مقابله« تصریح کرد: تشکیل این 
همایش پرشکوه را در این منطقه با حضور 
علمای شیعه و اهل  سنت و مسئولین به 
همه شما عزیزان تبریک عرض می کنم و 
یقین داشته باشید که شرکت در این برنامه و 
هرگونه فعالیتی در آن جزء ذخایر یوم المعاد 
بود. عمل صالحی  ان شاءالله خواهد  شما 
است که خداوند به این عمل پاداش مناسب 

عنایت خواهد فرمود.
داشت:  اظهار  شیرازی  مکارم  آیت الله 

دلیل آن هم روشن است که امروز بزرگ ترین خطری که 
عالم اسلام را تهدید می کند خطر تکفیری ها است. اگر یک 
نگاه به جهان اسلام کنیم، می بینیم که همه جا تکفیری ها 
آتش روشن کرده اند و بعضی از کشورهای اسلامی را تبدیل 
به یک ویرانه کرده اند. ان شاءالله آتش جنگ سوریه خاموش 
شود، پنجاه سال هم بخواهند ویرانی ها را تعمیر کنند شاید 
نتوانند. این ها در عراق و یمن و جاهای مختلف آتشی روشن 
کرده اند که دامن مسلمین اعم از شیعه و اهل سنت را گرفته 
است و در عراق بیشترین تخریب و کشته ها مربوط به بخش 
شمال است که همه برادران اهل سنت هستند و برای آن ها 
سنی و شیعه تفاوتی ندارد. بنابراین این ها خطری برای جهان 
اسلام هستند.این مرجع تقلید شیعیان خاطرنشان کرد: 
خطر تکفیری ها درجاهایی هم که آتش روشن نشده است، 
ناامنی ایجاد کرده اند؛ کشورهایی مانند ترکیه که گاه وبیگاه 
جنایاتی را آنجا انجام می دهند و خطرهایی را برای مردم به 
وجود آورده اند و در بیرون کشورهای اسلامی هم خطر آن ها 

محسوس است. بنابراین یک خطری برای کل بشریت  اند و 
همه باید دست به دست هم بدهند تا این خطر برطرف شود.

وی در بخش دیگری از این پیام آورده است: برای مبارزه 
با تکفیر سه راه هست. یکی راه نظامی، یکی راه سیاسی و 
یکی راه فرهنگی. راه های سیاسی و نظامی بدون راه فرهنگی 
نتیجه نمی دهد. برای اینکه هرگاه این ها از بین بروند، یک 
عده دیگری جای آن ها می آیند. باید طوری جهان اسلام را 
روشن کرد که این یک انحراف از جهان اسلام است و باروح و 
جسم اسلام سازگار نیست تا کسی جلب و جذب به این گونه 
افراد نشوند.آیت الله مکارم شیرازی در ادامه اظهار داشت: 
الحمدالله بعد از دو کنگره جهانی علیه جریان های تکفیری 
که در شهر قم در دو سال گذشته برگزار کردیم و علمای 
بزرگ ۸٠ کشور جهان شرکت کردند به ما خبر رسید که 
جلب و جذب داعش و امثالهم خیلی کمتر شده و این یعنی 
کار فرهنگی اثر می گذارد. بنابراین شما علما و شخصیت ها 
و مسئولین باید دست به دست هم بدهید و در هر منطقه ای 
خطرات این ها روشن بشود و انحراف و بیگانگی این ها از 

اسلام و مسلمین روشن بشود.وی تصریح 
کرد: عزیزان، اسلام دین رحمت است. ما 
شبانه روز در نمازهایمان خدا را به رحمان 
و رحیم توصیف می کنیم و هر کاری که 
این ها می کنند مباین با این است. دین 
کشتار و خونریزی و تخریب و تخویف است. 
اسلام این دین نیست و آخرین سخنی که 
لازم می دانم عرض کنم یک ضرر مهم دیگر 
آن هاست و آن این که اسلام را در دنیا در 
نظر عده ای بدنام می کنند و دشمنان اسلام 
هم که دلشان می خواهد اسلام را مساوی 
با خشونت معرفی کنند. درحالی که اسلام 
در دنیا در حال پیشروی است و کار این ها 
جلوی پیشروی اسلام را می گیرد و ما باید 
ثابت کنیم که این ها بیگانه از اسلام هستند 
و بنابراین اسلام آیین رحمت است.استاد 
برجسته حوزه علمیه عنوان کرد: اخیراً هم این مسئله برای 
غربی ها روشن شده است و پاپ به صراحت گفت که این ها 
کاری به حقیقت اسلام ندارد و اسلام دین رحمت است و 
این ها یک اقلیتی نادان و بی خبر و جنایت کارند و دیگران 
هم متوجه شده اند و در همایش چچن، علمای اسلام جمع 
شدند و شیخ الازهر رفت و در آنجا با صراحت گفتند که 
تکفیری ها و حتی وهابیت جزء مذاهب اسلامی نیستند و 
طرفداران وهابیت ناراحت شدند ولی بالاخره این مطلب بیان 
شد. بنابراین این ها از اسلام جدا هستند.وی خاطرنشان کرد: 
امیدوارم با این برنامه ها این مسئله بازهم دامنه بیشتری پیدا 
کند و آگاهی بیشتری به مردم داده شود و ان شاء الله برنامه های 
فرهنگی و سیاسی و نظامی دست به دست هم بدهد و ریشه 
تکفیری ها کنده شود و اسلام و مسلمین و بلکه جهان از شر 
آن ها نجات پیدا کنند.از همه شما و متصدیان و همه کسانی که 
برای این همایش زحمت کشیدند صمیمانه تشکر می کنم و 

بدانید برای همه شما از صمیم دل دعا خواهم کرد.

آیت الله مکارم  در پیامی به همایش جریان های تکفیری؛ علل گرایش و راهکارهای مقابله مطرح کرد:

تکفیری ها بزرگترین خطربرای عالم اسلام
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استاندار قم  در جلسه شورای اداری تاکید کرد

 ضرورت ارتقای جایگاه استان قم
استاندار قم با اشاره به دیدارش با دکتر 
روحانی، بر توجه ویژه رئیس جمهور به قم 
تأکید کرد گفت: ارتقای جایگاه استان قم 

ضروری است.
سید مهدی صادقی در جلسه شورای 
اداری استان قم که شامگاه چهارشنبه در 
تالار معصومیه برگزار شد، با اشاره به اهمیت 
بهره وری در شــکوفایی اقتصادی، اظهار 
داشــت: در این عرصه باید ابتدا از تقویت 
انگیزش و تفکر درباره این موضوع آغاز کرد و 
اینکه به این موضوع توجه کنیم که پرداختن 

به بهره وری ضرورتی اجتناب ناپذیر است.
وی با تأکید بر ضرورت ارتقای جایگاه 
اســتان قم در این زمینه اظهار داشت: اگر 

بخواهیم جامعه پویا داشته باشیم باید به 
مسئله بهره وری توجه ویژه داشته باشیم.

استاندار قم به مسئله اقتصاد مقاومتی اشاره 
کرد و گفت: 1٠ بند از 24 بند سیاست های 

اقتصاد مقاومتی به بهره وری پرداخته است.
اقتصاد مقاومتی یک ضرورت ملی است

وی ابراز داشــت: اقتصاد مقاومتی یک 
ضرورت ملــی اســت و توصیه های مقام 
معظم رهبری در این زمینه باید سرلوحه 
اقدامات همه باشد.صادقی به اقداماتی که 
در زمینه عملیاتی کردن اقتصاد مقاومتی 
در اســتان ها انجام شده اشاره کرد و گفت: 
دولت به منظور تقویت بنیه تصمیم گیری 
در استان ها، برای هر استانی یک جانشین 

ستاد اقتصاد مقاومتی تعیین شده که برای 
استان قم ریاست سازمان گردشگری برای 
این موضوع انتخاب شده است.وی معتقد 
است اگر بخواهیم اقتصاد مقاومتی را فراگیر 
کنیم باید گسترش فرهنگ اقصاد مقاومتی 
را بیــش از پیش مورد توجــه قرار دهیم.

استاندار قم با اشاره به دیدار هفته گذشته اش 
با رئیس جمهور اظهار داشت: رئیس جمهور 
عنایت ویژه ای به قم دارند و درخواست های 

ما را شنیده و قبول کردند.
ضــرورت توجه به سرشــماری 

اینترنتی
وی با بیان اینکــه موضوع مهمی که 
در این مقطع زمانی باید به آن توجه کرد، 

مســئله سرشــماری نفوس و مسکن در 
کشــور و استان است افزود: این موضوع به 
عنوان یــک وظیفه ملی باید مورد توجه و 
دقت همه دستگاه های اجرایی قرار بگیرد و 
همه دستگاه ها باید تمام امکانات خودشان 
را در این زمینه به کارگیری کنند.صادقی 
به اهمیت مشارکت اینترنتی مردم در این 
سرشــماری اشــاره کرد و گفت: اگر همه 
دســتگاه ها و همه نهادها و تمام کســانی 
که مســتقیم یا غیر مستقیم با حوزه های 
اجتماعی ســر و کار دارند همتی به خرج 
دهند می توانیم به عنوان اســتان برتر در 
استفاده از اینترنت برای سرشماری شناخته 

شویم.

معاون سیاسی امنیتی اســتاندار قم بر مشارکت همه 
دستگاه ها و سازمان ها در اجرای برنامه های شاخص استانی 

در هفته دفاع مقدس تأکید کرد. 
احد جمالی، چهارشنبه شــب در جلسه شورای اداری 
استان قم با اشاره به برنامه ریزی ها برای بزرگداشت هفته دفاع 
مقدس در استان قم اظهار داشت: ستاد بزرگداشت هفته 
دفاع مقدس به ریاست استاندار قم و دبیری اداره کل حفظ 
آثار قم تشکیل شده و 6 کمیته در آن فعالیت می کنند.وی با 
اشاره به اهمیت گرامیداشت این هفته در قم ادامه داد: استان 
قم به عنوان خاستگاه انقلاب اسلامی در رابطه با هشت سال 

دفاع مقدس ویژگی های خاصــی دارد که از جمله تقدیم 
بیش از 6 هزار شــهید و کسب مقام دوم شهادت در میان 
استان های کشور است.11 هزار جانباز، 6٠٠ نفر آزاده، 51 
هزار رزمنده، 26 یادمان شهدای گمنام و ... از دیگر افتخارات 
استان قم در هشت سال دفاع مقدس بود که معاون استاندار 
قم به آن اشاره کرد. وی با اشاره به حضور شهدای شاخص 
دفاع مقدس مانند شهیدان فهمیده و زین الدین در قم گفت: 
روستای فردو از توابع شهرستان قم رتبه اول از نظر تقدیم 
شهید را به خود اختصاص داده است و اعزام بیش از 2٠ هزار 
روحانی به جبهه ها هم از دیگر خصوصیت های نقش آفرینی 

قم در دفاع مقدس استمشارکت همه دستگاه ها و سازمان ها 
در اجرای برنامه های شاخص استانی در هفته دفاع مقدس و 
تأکید به حضور همه مسئولان در برنامه ها از دیگر موضوعاتی 

بود که جمالی به آن اشاره کرد.
وی ضمن تأکید بر حفظ و جمع آوری آثار و اسناد دفاع 
مقدس توســط دستگاه های دولتی و ارسال یک نسخه به 
دبیرخانه ستاد بزرگداشت هفته دفاع مقدس افزود: تهیه و 
تدوین نقــش اداره مربوط در دوران دفاع مقدس به عنوان 
یک سند افتخار از دیگر توقعاتی است که از دستگاه ها در 

این هفته داریم.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم   تاکید کرد

مشارکت همه دستگاه ها در برنامه های هفته دفاع مقدس


